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Kidričevo � Ob mesecu varstva pred požari

Gasilci tudi med osnovnošolci
Smo sredi meseca varstva pred požari, ki je letos posvečen predvsem mladim in poteka pod geslom »Ogenj ni igrača!«.

Zato so v Gasilski zvezi Kidri-
čevo v okviru tedna požarne 
varnosti v sredo, 13. oktobra, 
izvedli vrsto požarnopreventiv-
nih aktivnosti, ki so jih nameni-
li osnovnošolcem. Prikaz gaše-
nja gorečega olja na štedilniku 
so zgodaj dopoldne najprej 
prikazali šolarjem in učiteljem 
osnovne šole v Cirkovcah, nato 
pred podružnično osnovno 
šolo v Lovrencu na Dravskem 
polju, svoje aktivnosti pa so 
zaokrožili v Parku mladosti v 
Kidričevem, od koder je po-
snetek. Učenci so si z zanima-
njem ogledali gasilsko tehniko 
in opremo, preizkusili pa so se 
lahko tudi v gašenju z vodnim 
curkom. Da bi zavest o požarni 
varnosti čimbolj približali otro-
kom, si gasilci pomagajo tudi z 
zloženkami, med katerimi sta 
pobarvanka in družabna igra. 
Ob tednu požarne varnosti pa 
so v uporabi posebne znamke, 
zato je na vse pošiljke notranje-
ga in mednarodnega prome-
ta treba prilepiti doplačilno 
znamko v vrednosti 0,14 evra.

-OM

Foto: SM
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Ptuj � Nadaljevanje renaturacije Ptujskega jezera

Plaža in tuši že v letu 2011?
Vse kaže, da se bomo ob Ptujskem jezeru v prihodnjem letu že lahko sončili, namestili bodo prve 
tuše, v petih letih pa se bo mogoče v jezeru tudi kopati.
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Renaturacija, ki jo bodo 
nadaljevali te dni, je po-
membna s krajinskega in 
naravovarstvenega vidika ter 
tudi razvoja turizma in rekre-
acije. Prvo fazo so izvedli leta 
2004, ko je šlo za poskusno 
ozelenitev brežin, in izkazalo 
se je, da je ta način odlaganja 
mulja ustrezen. Na ta način 
naj bi uredili polovico jezer-
skih brežin, za drugo polovi-
co pa bo treba poiskati neke 
druge rešitve, predvsem za-
radi strmine in globine.

Dela pri nadaljevanju re-

HVALA ZA VAŠO PODPORO
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naturacije Ptujskega jezera 
je dobilo Vodnogospodarsko 
podjetje Drava Ptuj, izvaja-
lo pa jih bo podjetje Valant 
šped, ki te dni končuje pri-
pravljalna dela.

Morje na kopnem, kot 
mnogi radi poimenujejo Ptuj-
sko jezero, bo tako postalo še 
privlačnejša rekreacijska toč-
ka Ptujčanov in ljubiteljev vo-
dnih športov. Največja vodna 
površina v Sloveniji ima 420 
ha in 9 km dolgo plovno pot 
za jadralce in veslače ter voz-
nike motornih čolnov in vo-
dnih skuterjev, njegova obala 
pa meri nekaj manj kot 13 
km. Ptujsko jezero se ponaša 
tudi s prvo in edino marino 
na kopnem v Sloveniji - nudi 
namreč 60 stalnih privezov 
za jadrnice in ostala plovila z 
ugrezom do 1,3 metra.

� Stran 3



no prav Spodnje Podravje s 
Halozami ...

Je pa težko reči, da zaradi 
tega, ker živi v sosednji občini, 
sploh ne pozna problematike 
občine, v kateri kandidira za 
županski (ali svetniški) stol-
ček; marsikdo od “pravih” ob-
čanov ima veliko manj pojma 
o tem, kaj se mu pred nosom 
dogaja in kaj bi bilo treba na-
rediti. Sicer pa, roko na srce, 
se tudi aktualna problematika 
naših občin ne razlikuje tako 
zelo, prav nasprotno; če ni pro-
blematičen vrtec, je problema-

tična dvorana, povsod so pro-
blematične ceste, tu in tam pa 
kanalizacija. Aja, pa še kakšna 
trgovina in dom upokojencev 
bi se lahko naredila. Karkoli od 
naštetega bi kdorkoli bleknil 
na predžupanskih soočenjih, 
ne bi zgrešil poante, pa če bi 
ga pripeljali z novogoriškega 
ali murskosoboškega območja. 
Seveda pa je prav, da je domači 
župan doma v svoji občini, že 
zato, da takoj ve, s katerim ob-
čanom se bo moral bosti za 20 
cm zemlje za cesto do onemo-
glosti in s katerim ne.

Ob takšnih in podobnih 
anonimnih zgražanjih, kjer se 
je sicer očitalo še kaj drugega, 
je ena izjemno zanimivih ano-
nimk letos tik pred volitvami 
priromala iz Podlehnika.

Skoraj neverjetno, ker so bili 
tam skozi vsa štiri leta navzven 
(pred mediji) izjemno zado-
voljni z vsem; tu in tam je sicer 
priletela kakšna bolj ostra zara-
di luknje ali splazenega cesti-
šča, to pa je bilo tudi vse. Niko-
li klica kakšnega razočaranega 
občana ali občanke, niti nobe-
nega anonimnega kritiziranja, 
še manj je bilo slišati kakšne 
kritike na sejah občinskega 
sveta. Zdaj pa bum; nepodpisa-
na skupina Podlehničanov je 
namreč zapisala, da se preveč 
piše o neki avtocesti, nič pa o 
tem, “kako nesposobnega žu-
pana Maučiča in svetnike ima-
mo v občini Podlehnik. V šti-
rih letih niso naredili nič, prej 
pa so se hvalili, kako ni nobe-
nih pufov. Kako, da jih ni, če je 
pa občina v dreku, samo še za 
svojo plačo skrbijo. In pa za av-
tocesto, da bi mastno skasirali. 
Ne briga pa jih, da bo avtocesta 
uničila dolino. In kratkoročne 
kredite so spremenili v dolgo-
ročne ... Jebemti so uspešni!“ 
(konec citata, op. a.)

Torej, spoštovani anonimni 
nezadovoljni Podlehničani, kje 
ste bili doslej, vsa štiri leta?! V 
našem časopisu nikoli ni bilo 
težko objaviti kakršnekoli bolj 
ali manj upravičene kritike in 
nezadovoljstva, celo naspro-
tno, ampak to je treba poveda-
ti, saj novinarji pač nismo sami 
po sebi zadovoljni ali nezado-
voljni z vodenjem kakšne obči-
ne. Razlike v mišljenju, kritične 
ocene dela bi si lahko privošči-
li tudi svetniki na sejah, a pod-
lehniški pihajo vsi v isti rog, od 
nobenega občana ali občanke 

pa nikoli ni bilo slišati nič. Do 
tokratnih volitev.

Sicer je v omenjeni anonim-
ki zapisano še, da so bojda “pri-
jatli” prijavili župana Maučiča 
na Kosovo komisijo (lepo bi 
bilo, če bi ti “prijatli” to prija-
vo predstavili tudi medijem, 
čeprav anonimno, ne pa samo 
nedorečeno namigovali), v 
nos jim gre še dejstvo, da se na 
županovi domačiji, ki je pred-
videna za rušenje, nekaj na 
veliko gradi, pri čemer se spra-
šujejo, ali se sploh sme graditi 
na objektu, predvidenem za 
rušenje, pisci anonimke pa se 
jezijo še nad učitelji, ki da raje 
štrajkajo za cesto, kot bi otroke 
kaj naučili.

Konec anonimnega pisanja 
pa je takšen: “In zdaj je vse tak 
prekleto tiho, samo en kandi-
dira. In isti nesposobni svetni-
ki ... Nobenega novega ... Naj 
že ukinejo take občine! Samo 
denar nam kradejo!!!!”

Največji absurd te anonimke 
pa so rezultati nedeljskih vo-
litev. Okej, za župana ni imel 
nihče razen sedanjega niti 
“jajc” kandidirati, za svetnike 
pa je bilo evidentiranih 12 
kandidatov, a so si vrli Podleh-
ničani izvolili popolnoma do 
pike iste kandidate, kot so bili 
v občinskem svetu doslej! Niti 
enega samega samcatega ime-
na niso zamenjali, pa so imeli 
možnost. Le Alojz Novak (ne-
koč že svetnik) je nadomestil 
Antona Žeraka, ki letos sploh 
ni kandidiral.

Torej, spoštovani anonimni 
iz Podlehnika, vodstvo ostaja 
po volitvah povsem enako, na 
vas pa je, če ste nezadovoljni, 
da predstavite konkretne teža-
ve. In verjemite, z veseljem se 
bo pisalo še kaj drugega kot o 
avtocesti in mrliških vežicah.

SM

Foto: Črtomir Goznik

(Fotografija je simbolična.)
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Komentiramo � Predvolilne anonimke

“Jebemti, so uspešni!”
Že po pričakovanjih se zadnje vroče dni pred volitvami začno nekoliko množičneje pojavljati 
anonimke, bodisi kot pisana beseda bodisi kot govorjena – preko telefona s skrito številko.

Tudi letos ni bilo prida dru-
gače, so pa bili skrivnostneži, 
ki so pljuvali po enem ali dru-
gem kandidatu, tako malenko-
stni, da je bilo vse skupaj že 
smešno. Torej, glede na fre-
kventnost je bila najpogoste-
je očitana napaka kakšnemu 
županskemu kandidatu to, da 
je sicer uradno prijavljen v ob-
čini, kjer kandidira, neuradno 
pa živi drugje. Največ skritih 
problemov s tem so imeli v 
Dornavi, češ da sta tam dva 
kandidata, ki se jima lahko oči-
ta enaka “napaka”. Enako velja 
za Podlehnik, pri Sv. Andražu 
pa je bilo to kar odkrito in ja-
sno povedano. Je pa takšen 
primer gotovo še marsikje v 
drugih slovenskih občinah (pa 

ne, da se kogarkoli pri tem za-
govarja); preprosto zato, ker je 
občin toliko in so tako drobne, 
da lahko že kilometer stran iz 
središča kakšne od občin ne-
srečnik pač živi v drugi občini. 
Sploh, če pogledate zemljevid 
občin, ki jasno kaže, da je da-
leč najbolj drobtinarsko (po 
drobcenih občinah) razdelje-

Kaj odloča
Za večino občin so volitve mimo, v neka-

terih pa bo treba počakati še dober teden, 
na drugi krog, ko bodo volivci odločali, ka-
teri izmed dveh kandidatov z največjim šte-
vilom glasov bo postal „kapo di banda“.

Po pričakovanjih so v prvem krogu voli-
tev v občinah v veliki večini že zmagali stari, dosedanji žu-
pani, pač nekako po reklu, da če je staro (še) dobro, zakaj bi 
menjali. Seveda je tudi nekaj izjem, kjer dosedanji župani, 
ponekod presenetljivo, ponekod pa pričakovano, niso takoj 
dobili večine glasov svojih podanikov.

Zanimivo pri tem je, da so se v predvolilnih soočenjih stari 
župani v zagovoru, zakaj želijo še nadalje županovati, ve-
dno sklicevali na to, da je odprtih en kup projektov, ki jih 
morajo v novem mandatu še dokončati, ker so to pač dolžni 
narediti. Kot da ne bo čez štiri leta enako stanje; tudi takrat 
bodo brez dvoma spet nedokončani kakšni projekti, zato 
takšna pojasnila izzvenijo precej plehko. Vsak, ki se resno 
poteguje za funkcijo župana, počne to predvsem in v prvi 
vrsti iz lastnih interesov in osebnih ambicij, nikakor in ni-
koli zaradi neke altruistične ideologije narediti drugim lepše 
življenje. Pa četudi je ta zasebna ambicija samo doseči slavo 
in hvalospeve, ker je tako uspešen župan.

Je pa ob tem bolj vprašljivo, zakaj ljudje koga volijo ali pač 
ne volijo. Da bi pri tem kakšno posebno, odločujočo vlogo 
igrala politična opredeljenost kandidata, je najmanj verje-
tno, kakšen odstotek se pa morda tudi lahko dobi na ta ra-
čun. Tudi javna predvolilna soočenja in poplava reklamnih 
letakov ter srečanj pred volitvami ne odločajo o zmagovalcu. 
Pač pa, čisto konkretno, pretežno odločajo kilometri asfalta, 
nova šola, telovadnica, vrtec, kanalizacija itd. Zato imajo 
stari župani tudi tako veliko prednost pred izzivalci, ni pa 
vedno nujno, da je odločujoča.

Piko na i dajejo čisto osebni občutki volivcev; ti pa so lah-
ko prijateljstvo in zadovoljstvo ali globoke osebne zamere in 
sovraštvo, kar vse navsezadnje niti nima neposredne pove-
zave s samo župansko delovno funkcijo. Ampak prav osebni 
občutki ljudi so tisti, ki znajo na koncu odločati o tem, kdo 

je ali bo župan.
Simona Meznarič

Uvodnik

No, Gjerkeš Mariniču, ki je 
spraševal, kako oz. s katerimi 
finančnimi viri nadomestiti 
izpad kohezijskega denarja za 
Videm in Grajeno, ni znal dati 
kakšnih konkretnih odgovo-
rov; najprej je povzel že znane 
razlage o spremembi evrop-
ske uredbe, zaradi česar so se 
spremenila merila, ki so ve-
ljala v obdobju do konca leta 
2007. Po novi pa velja, da so 
do evropskih kohezijskih sred-
stev na področju odvajanja in 
čiščenja komunalnih odpa-
dnih voda upravičeni projekti, 
ki „ zadoščajo celostnim reši-
tvam problematike odvajanja 
in čiščenja odpadnih voda na 
območju poselitev z obreme-
njenostjo več kot 2.000 popu-
lacijskih enot“.

Marinič je po takšnem od-

govoru vseeno „apeliral“ na 
oba resorna ministra, tako Žar-
niča (okoljsko ministrstvo) kot 
Gjerkeša (lokalna samoupra-
va), da naj vendarle najdejo ka-
kšno finančno rešitev, saj obči-
ni s svojimi proračuni tako ve-
like naložbe ne bosta zmogli, 
nesmiselno pa je tudi puščati 
doslej zgrajeno cevno infra-
strukturo brez funkcije delo-
vanja. Gjerkeš se je s takšnim 
razmišljanjem seveda strinjal, 
odgovoril pa nič konkretnega, 
razen tega, da če je res prišlo 
do takšnih razlik v primerjavi 
s prvo fazo projekta, se je zdaj 
„treba usesti dol in najti neko 
rešitev. Jaz mislim, da smo do 
zdaj še vedno našli rešitve za 
zagate, tudi takšne, ki so bile 
eksplicitno drugače. Ampak 
se da interpretirati nekatera 

pravila tako, da je še vedno vse 
pravilno, pa se projekt vseeno 
pravilno izvede.“

Pogajanja okoli sofinanci-
ranja kanalizacije v delu me-
stne občine in občine Videm 
se bodo torej še nadaljevala, 

vprašanje pa je, ali res tudi 
uspešno. In predvsem, kdaj 
in kako se bodo končala, saj 
je šele potem možno računa-
ti, da bodo namesto besed na 
delu še kakšni stroji.

SM

Podravje � Marinič v akciji za kanalizacijo

Gjerkeš je za iskanje rešitev ...
Vprašanje, kako se bo gradila druga faza kanalizacije konzorcija sedmih občin s Ptujskega, je na 
20. redni seji ministru za lokalno samoupravo Henriku Gjerkešu postavil poslanec Branko Marinič. 
Kot je že javno znano, so namreč kriteriji za sofinanciranje (spet) spremenjeni, zato naj bi iz kohe-
zijskih virov sofinanciranja v celoti izpadla občina Videm, sporni so tudi ptujsko naselje Grajena in 
še nekaj infrastrukturnih objektov v okviru ptujske mestne občine.

Foto: SM
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Renaturacija, ki jo bodo na-
daljevali te dni, je pomembna 
s krajinskega in naravovar-
stvenega vidika ter tudi ra-
zvoja turizma in rekreacije. 
Prvo fazo so izvedli leta 2004, 
ko je šlo za poskusno ozeleni-
tev brežin, in izkazalo se je, 
da je ta način odlaganja mu-
lja ustrezen. Na ta način naj 
bi uredili polovico jezerskih 
brežin, za drugo polovico pa 
bo treba poiskati neke druge 

rešitve, predvsem zaradi str-
mine in globine.

Dela pri nadaljevanju re-
naturacije Ptujskega jezera 
je dobilo Vodnogospodar-
sko podjetje Drava Ptuj, izva-
jalo pa jih bo podjetje Valant 
šped, ki te dni končuje pri-
pravljalna dela.

Morje na kopnem, kot 
mnogi radi poimenujejo Ptuj-
sko jezero, bo tako postalo 
še privlačnejša rekreacijska 

točka Ptujčanov in ljubiteljev 
vodnih športov. Največja vo-
dna površina v Sloveniji ima 
420 ha in 9 km dolgo plovno 
pot za jadralce in veslače ter 
voznike motornih čolnov in 
vodnih skuterjev, njegova 
obala pa meri nekaj manj kot 
13 km. Ptujsko jezero se po-
naša tudi s prvo in edino ma-
rino na kopnem v Sloveniji. 
Kot je povedal predsednik 
BD Ranca Ptuj Emil Mesa-
rič, nudi 60 stalnih privezov 
za jadrnice in ostala plovila z 
ugrezom do 1,3 metra.

Ptujsko jezero je pomemb-
na naravovarstvena, rekrea-
tivna, športna in turistična 
površina, ki bo v prihodnjih 
letih samo še pridobivala na 
pomenu. Na njem potekajo 
pomembna tekmovanja za 
jadralce in veslače, veliko 
zanimanje pa zanj kažejo 
tudi organizatorji tekmo-
vanj s skuterji. Plovilom na 
motorni pogon je dovoljena 
plovba od prvega maja do 
prvega oktobra. Območje ob 
jezeru je z ureditvijo igrišča 
za odbojko z mivko in tur-

nirjem na njem že uvrščeno 
v koledar najpomembnejših 
evropskih tekem v odbojki 
na mivki. Tudi po zaslugi 
tega igrišča je območje ob 
jezeru postalo pomembno 
stičišče mladih, željnih špor-
ta in rekreacije. V letu 2011 
bodo uredili še manjše igri-
šče z mivko za otroke.

Prva vstopno-izstopna 
mesta za čolne so postavili 
v okviru projekta revitaliza-
cije Ptujskega jezera, urediti 
pa bo treba nova, zlasti še pri 
gostilni Ribič in v Markovcih, 
tistega pri Termah pa raz-
širiti. Že v naslednjem letu 
bodo poskušali predlagati 
podaljšanje plovnega režima 
v mesec aprila in do konca 
oktobra, pravi Mesarič, prav 
tako pa bo predlagal, da bi 
turistična ladjica Čigra po je-
zeru in Dravi vozila vse leto. 
Vse več turistov si namreč 
želi ogledati ptujsko veduto 
tudi z vodne strani. Tej njiho-
vi želji ob sedanjem plovnem 
režimu ni mogoče ustreči.

Pri vseh spremembah 
bodo v največji možni meri 
skušali prisluhniti naravi, 
saj je Ptujsko jezero eno naj-
pomembnejših območij za 
prezimovanje vodnih ptic v 
Sloveniji, tod gnezdijo neka-
tere najbolj ogrožene vrste 
ptic, izrednega pomena pa 
je tudi vsa flora in favna tega 
prostora.

Nadaljevanje 
renaturacije 
iz leta 2004

Renaturacija Ptujskega 
jezera, ki jo bodo pričeli te 
dni, saj stroji že čakajo, po-
meni nadaljevanje projekta 
iz leta 2004, ko je bila izve-
dena prva faza urejanja bre-
žine. Z njo se bodo možnosti 
razvoja turizma in rekreacije 

na tem največjem umetnem 
jezeru v Sloveniji samo še po-
večale. V pilotskem projektu 
ureditve Ptujskega jezera iz 
leta 2003 (pilotski zato, ker 
izkušenj o sanaciji takšnega 
jezera, kot je ptujsko, v Slo-
veniji in okolici še ni bilo) je 
bila predvidena renaturacija 
celotne asfaltne brežine, kar 
je okrog 10 km. Ker projekt 
ni poceni, so se odločili, da 
se bo renaturacija izvajala 
fazno. Z izvedbo prve faze je 
bila predvidena tudi analiza 
ozelenelih brežin, ki naj bi 
se izvedla pet let od ureditve; 
to se je zgodilo v letu 2009. 
Spremljati je bilo namreč tre-
ba, kaj se bo v bodoče doga-
jalo z asfaltno obalo, ki je se-
daj pokrita z muljem. Analiza 
je pokazala, da je predlagani 
način odlaganja mulja ustre-
zen in zaželen, kar pomeni, 
da bodo na ta način lahko iz-
vedli sanacijo oziroma ozele-
nitev brežin v dolžini okrog 
4,5 km, za strmi del pa bodo 
morali poiskali drugačno re-
šitev revitalizacije.

V okviru prve faze renatu-
racije je bilo pred šestimi leti 
v brežine jezera vgrajenih 
5500 kubičnih metrov mu-
lja, dela pa so stala 275 tisoč 
evrov. V okviru nadaljevanja 
renaturacije Ptujskega jezera, 
ki je projekt Dravskih elek-
trarn Maribor, bodo iz jezera 
odstranili štiri tisoč kvadra-
tnih metrov mulja oziroma 
izvedli renaturacijo brežin 
v dolžini okrog 200 metrov. 
Dela se bodo izvajala do kon-
ca leta ali po potrebi še dlje, 
v Mestni občini Ptuj in BD 
Ranca pa si želijo, da bi do 
ozelenitve celotne površine 
brežin prišlo čim prej.

Še pred izvedbo prve faze 
renaturacije so DEM pri Za-
vodu za zdravstveno varstvo 
Maribor naročile program 

spremljanja premeščanja 
sedimenta na območju Ptuj-
skega jezera. Rezultati meri-
tev so pokazali, da izmerjene 
vrednosti kovin, nekaterih 
drugih elementov in spojin 
dušika in fosforja izpolnjuje-
jo kriterije določb veljavnih 
predpisov, na podlagi tega 
so tudi pristopili k projektu 
renaturacije. Ni bilo namreč 
malo tistih, ki so opozarjali 
na to, da je mulj iz Ptujskega 
jezera ekološko sporen.

Ptujski župan Štefan Čelan 
je zadovoljen, da se dela, ki 
so bila v neki fazi prekinjena, 
nadaljujejo. Z DEM je bilo do-
govorjeno, da bodo aktivno 
pristopile k čiščenju mulja iz 
jezera in k renaturiranju ve-
čine za zdaj še asfaltnih povr-
šin, ki jih imajo ob jezeru na 
njegovi levi in desni strani, 
kjer je to tehnično seveda 
mogoče; pri velikih globinah 
pri jezu to namreč ni mogo-
če. En del projekta je bil pred 
šestimi leti realiziran, nato 
pa se je projekt renaturacije 
prekinil. Ob zadnjih kadro-
vskih menjavah v vodstvu 
DEM je bila MO Ptuj ponov-
no dobrodošla sogovornica, 
pravi ptujski župan. Projekt, 
ki je bil pri njih načrtovan že 
pred leti, se sedaj nadaljuje, 
realizirali ga bodo po fazah. 
V tej fazi, ki se bo pričela te 
dni, saj so priprave v polnem 
teku, vsa potrebna oprema 
za izkope in črpanje mulja 
pa je že postavljena, bodo v 
pristanišču Ranca odstranili 
mulj in ga poglobili ter nada-
ljevali renaturacijo obale na-
prej proti Puhovemu mostu. 
Ta faza projekta je ocenjena 
na dobrih 400 tisoč evrov. 
Želja MO Ptuj je, da bi DEM 
v naslednjih letih v svojih le-
tnih proračunih imele stalno 
postavko za čiščenje mulja iz 
Ptujskega jezera.

MG

Ptuj � Nadaljevanje renaturacije Ptujskega jezera

Plaža in tuši že v letu 2011?
Vse kaže, da se bomo ob Ptujskem jezeru v prihodnjem letu že lahko sončili, namestili bodo prve tuše, v petih letih 
pa se bo mogoče v jezeru tudi kopati.

Aktualnopetek � 15. oktobra 2010   3

Foto: Črtomir Goznik

V okviru urejanja Ptujskega jezera bodo tudi poglobili pristanišče.

Foto: Črtomir Goznik

Renaturacija na Ptujskem jezeru se bo te dni nadaljevala, potrebna mehanizacija je že nameščena.

Foto: Črtomir Goznik

Ptujsko jezero je največja vodna površina v Sloveniji, saj pokriva 420 ha.
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O vzrokih za zamudo pri do-
končanju vseh gradbenih del 
smo povprašali predsednika 
PGD Ptuj Roberta Cvetka, 
ki je potrdil, da se je gradnja s 
prezidavo in obnovo gasilskega 
doma dejansko zavlekla prek 
zastavljenih rokov, o vzrokih 
pa dejal: »Predstavniki izvajal-
cev gradbenih del so nam po-
jasnili, da prihaja do zakasnitve 
zato, ker so morali zmanjšati 
število delavcev na gradbišču 
gasilskega doma na Ptuju zara-
di nujnih potreb na nekaterih 
drugih gradbiščih, ki morajo 
biti končana še pred zimo in 
nizkimi temperaturami, nekaj 
težav pa jim je povzročilo tudi 
vreme. Sicer pa, kot vidite, so 
sedaj vsa gradbena dela že de-
jansko v zaključni fazi, te dni 
zaključujejo izdelavo ometov 
ter keramičarska, pleskarska in 
montažerska dela. Gre namreč 
za izjemno velike površine, 
samo stenskih površin je prek 
11.000 kvadratnih metrov, in 
vse je treba temeljito zaklju-
čiti, nato pa še prepleskati in 
dokončno urediti.«

Torej ne gre za težave za-
radi financiranja?

»Ne. Za sedaj poteka vse fi-
nanciranje v skladu z dogovor-
jenimi oblikami in vsebinami, 
z nami dobro sodelujejo tudi 
vse strokovne službe mestne 
občine Ptuj.«

Lahko pričakujemo, da 
bo prenovljen gasilski dom 
odprt še letos?

»Vsi srčno upamo, da se bo 
to zgodilo še v letu 2010, saj je 
to jubilejno leto ptujskega ga-
silstva, naša 140-letnica, visok 
jubilej, v okviru katerega smo 

načrtovali tudi odprtje preno-
vljenega doma.«

Reči je treba, da je odzu-
naj prenovljeni dom videti 
zelo lepo, tudi barve so pri-
jetne. Kakšni pa so odzivi 
občanov?

»Moram reči, da so naši ob-
čani zelo zainteresirani za vse 
informacije, ki so povezane z 
obnovo in razširitvijo gasilske-
ga doma, saj nas o tem dokaj 
pogosto vprašujejo, tudi sem v 
dom prihajajo, saj želijo videti, 
kako zgleda. Zunanji videz so 
nam že pohvalili, predvsem 
barve so jim všeč. Nismo se 
odločili za klasično živo rdečo, 
ki jo običajno uporabljajo za 
gasilske domove, ampak za pe-
ščeno rdeče rjavo barvo v kom-
binaciji s sivo srebrno, stolp pa 
je v rjavi barvi. To so tople in, 

verjamem, tudi všečne barve.«
Kako pa je z vašimi novi-

mi gasilskimi vozili, ste jih 
že morali uporabiti?

»Seveda jih uporabljamo že 
lep čas, dve specialni tehnični 
vozili smo pričeli uporabljati 
že kaka dva tedna po svečani 
predaji, od tedaj pa jih žal upo-
rabljamo precej pogosto, saj 
prihaja do številnih prometnih 
nesreč, kjer so ta vozila nepo-
grešljiva, nove avtocisterne pa 
vsaj za sedaj na srečo še ni bilo 
treba uporabiti, saj v tem času 
ni bilo še nobenega večjega 
požara. Sicer pa ugotavljamo, 
da so se sedaj dejansko poka-
zale vse prednosti naše nove 
gasilske tehnike. Gre za vrhun-
sko opremo na področju teh-
ničnega reševanja, predvsem 
v prometnih nesrečah in ob 

reševanju nesreč z nevarnimi 
snovmi. Sicer pa smo že ob na-
bavi teh vozil vedeli, kaj hoče-
mo, in smo jasno povedali, da 
se opremljamo za sedanje de-
janske potrebe in za prihodnje 
rodove.«

Ste s potekom akcije zbi-
ranja sredstev za prenovo 
doma in nova gasilska vozi-
la po domovih zadovoljni, 
kakšen je odziv?

»Zaenkrat ocenjujemo, da je 
odziv med občani zadovoljiv, 
vendar moram pojasniti, da 
zaradi drugih obveznosti še 
vedno nismo uspeli obiskati 
vseh gospodinjstev na našem 
območju, kot smo obljubili, 
zato bomo to zagotovo storili 
še do konca leta.«

Sicer pa ste gasilci pri-
dno sodelovali tudi pri ne-

katerih delih v gasilskem 
domu?

»Predvsem na samem začet-
ku vseh del je bilo treba opra-
viti veliko raznih pripravljalnih 
del, kot so odstranitev starega 
stavbnega pohištva, rušitev 
delov zidov in sten in odstra-
nitev porušenega materiala 
in v glavnem smo vsa ta dela 
opravili gasilci s prostovoljnim 
delom. Do sedaj smo opravili 
že prek 3000 prostovoljnih 
delovnih ur in tako po naših 
izračunih prihranili vsaj okoli 
50.000 evrov.«

Boste na strehi gasilske-
ga doma uredili tudi sonč-
no elektrarno, kot ste na-
črtovali še pred pričetkom 
obnove?

»Zagotovo, naj pojasnim, 
da smo se na tem področju 
priključili projektu, ki ga vodi 
mestna občina Ptuj in vse po-
drobnosti in aktivnosti poteka-
jo v dogovoru z njihovimi stro-
kovnimi službami. Naš cilj pa 
je pri tem čisto jasen, strešno 
površino na objektu gasilske-
ga doma želimo čimbolj eko-

nomično izkoristiti. Naj se ob 
tej priložnosti zahvalim vsem 
službam Mestne občine Ptuj 
za resnično dobro in tvorno 
sodelovanje, hvala vsem za po-
moč in sodelovanje, zares smo 
hvaležni vsem, ki nam pri tem 
obsežnem projektu stojijo ob 
strani in nam pomagajo.«

Smo pa že sredi oktobra, 
meseca požarne varnosti. 
Ste se v ta namen lotili ka-
kih posebnih požarno-pre-
ventivnih akcij?

»Nekih posebnih aktivnosti 
letos v oktobru ne načrtuje-
mo, saj imamo kup drugega 
dela in aktivnosti, sicer pa 
smo člani PGD Ptuj zelo ak-
tivni vse leto, od januarja do 
decembra, torej tudi oktobra. 
Lahko vam zaupam še to, da 
potekajo temeljite priprave na 
izvedbo večje gasilske taktične 
reševalne vaje, vse drugo naj 
ostane skrivnost. V oktobru 
pa imamo še celo vrsto raznih 
drugih aktivnosti, ampak to je 
del našega rednega programa 
dela vse leto.«

M. Ozmec

Ptuj � Zakaj zamuja rekonstrukcija gasilskega doma

Gasilci opravili prek 3000 
prostovoljnih delovnih ur
V Prostovoljnem gasilskem društvu Ptuj so načrtovali, da bodo prenovljen in dozidan gasilski dom svečano 
odprli že v okviru slovesnosti ob 140-letnici svojega delovanja v začetku oktobra, žal pa gradbena dela kljub 
pomoči gasilcev še niso zaključena; gasilci pa ostajajo optimisti, saj trdno upajo, da ga bodo lahko predali 
namenu še pred novim letom.
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V ljutomerskem 21-član-
skem občinskem svetu bodo 
sedeli: Andrej Lah (SDS), Sara 
Karba (Mlada Prlekija), Jože 
Klemenčič, Marijan Rudolf 
(oba Desus), Jože Panič (NSi), 
Aleksander Kavčič (LDS), Da-
mjan Bogdan (SD), Janez Kar-
doš (Zares) in Robert Štefanec 
(SLS) iz prve volilne enote, An-
ton Heric (SDS), Dušan Kosi, 
Franc Rošker (oba Desus),  
Jože Grantaša (LDS), Branko 
Smodiš (SD), Tihomir Babič 
(SLS) in Janez Vencelj (SMS) iz 
druge volilne enote ter Ludvik 
Filipič (SDS), Jožef Heric (Prle-

kija neodvisno združenje), An-
ton Vrbnjak (Desus), Silvester 
Perko (Lista za razvoj mesta in 
vasi) in Aleš Lipovec (SD) iz 
tretje volilne enote.

V Veržeju se je minulo nede-
ljo od 1108 volilnih upravičen-
cev volitev udeležilo 617 ljudi 
oziroma 55,69 odstotka. Od teh 
je 588 oddalo glas edinemu kan-
didatu za župana, dosedanjemu 
županu Slavko Petovarju. Znani 
pa so že tudi člani veržejska ob-
činskega sveta v naslednjih šti-
rih letih: Dejan Kolarič, Branko 
Seršen, Vekoslav Jureš, Branko 
Gregorinčič, Janko Sunko, Mi-

lan Seršen, Andrej Sraka, Matija 
Galunder in Nada Bunderl Rus.

Na lokalnih volitvah v obči-
ni Razkrižje, kjer je evidenti-
ranih 1148 volilnih upravičen-
cev, je bila volilna udeležba 
61,06-odstotna. Za župana so 
četrtič zapored izbrali Stan-
ka Ivanušiča, ki je v županski 
tekmi premagal Franca Žižka. 
Sedemčlanski občinski svet 
bodo zastopali: Božica Ceko-
vić Budinski, Roman Zadravec, 
Franc Žižek, Darja Đuran, Rajko 
Šimonka, Janko Sever in Jožef 
Stamničar.

Občino Križevci bo pri-

hodnji štiriletni mandat vodil 
mag. Branko Belec, ki na ne-
deljskih volitvah ni imel pro-
tikandidata. Glasovalo je 531 
ljudi od 2983 volilnih upra-
vičencev, 13-članski občinski 
svet pa sestavljajo: Bogomir 
Gaberc, Robert Jelen, Aleš Kol-
manič, Marijan Šijanec, Lidija 
Koroša, Anton Kšela, Anton 
Lovrenčič, Milan Majcen, Du-
šan Prelog, Boris Onišak, Fran-
čiška Rakuša, Anton Petovar in 
Andrej Weis.

Anton Slana bo tudi nasle-
dnja štiri leta vodil občino 
Sveti Jurij ob Ščavnici, saj 
je prepričljivo premagal proti-
kandidata Slavka Mihaliča. Se-
stav občinskega sveta je nasle-
dnji: Andrej Kraner, Miroslav 
Petrovič, Simon Šipek, Ivo Be-
lec, Marjan Kraner, Marta Po-
stružnik, Branko Gerlica, Ivan 
Fras, Anton Klemenčič, Mirko 
Ljubec in Danijel Tancoš.

Niko Šoštarič

Prlekija � Lokalne volitve 2010

V drugi krog Franc Jurša in Olga Karba
V Ljutomeru se bosta v drugem krogu lokalnih volitev (24. oktobra) za župansko mesto potegovala sedanji župan in neodvisni kandidat 
Franc Jurša (v prvem krogu 1615 glasov) in direktorica puconske občinske uprave in neodvisna kandidatka Olga Karba (1593 glasov). 
Tretji kandidat, Janez Vencelj (Stranka mladih – zeleni Evrope), je prejel 221 glasov.

Foto: M. Ozmec

Predsednik Robert Cvetko (levo) in poveljnik PGD Ptuj Martin Vrbančič sta v teh dneh redno v gasil-
skem domu, saj sproti preverjata, ali dela potekajo po načrtih.

Foto: M. Ozmec

V notranjosti doma v teh dneh hitijo z delom keramičarji, pleskarji 
in inštalaterji.

Foto: M. Ozmec

Pogled na popolnoma prenovljen in dograjen gasilski dom v Ptuju 
je tudi zaradi toplih barvnih kombinacij danes zagotovo prijetnejši.

Foto: NŠ

Franc Jurša
Foto: NŠ

Olga Karba



V avstrijski družbi Peter 
Peninger Pipelines bodo na-
mreč mariborski Purcom BM 
tožili zaradi kreditnega oško-
dovanja in razžalitve dobrega 
imena.

Avstrijsko podjetje se že več 
mesecev sooča z očitki podje-
tja Purcom BM, da jim glavni 
izvajalec še vedno dolguje več 
kot 200.000 evrov za pogod-
beno opravljena dela nizke 
gradnje, polaganje toplovoda 
in polaganje cevovoda v ko-
tlovnici. Kot so sporočili iz Pe-
ter Peninger Pipelines, je bilo 
v vseh treh naročilih dogovor-

jeno, da bo v letu 2009 zgra-
jenega 65 odstotkov toplovo-
dnega omrežja in da se enkrat 
mesečno izstavi delni račun 
za vsak segment po dejansko 
izvedenem napredku storitev 
in prevzemu s strani izvajalca 
in investitorja, podjetja Eko 
Toplote Energetike. Neposre-
dno po začetku gradnje so 
Avstrijci ugotovili, da Purcom 
BM ne bo mogel izpolniti stro-
kovnih zahtev projekta, ob 
tem pa po njihovih besedah 
tudi v prijavi navedeni podat-
ki Purcoma pri referenčnih 
projektih delno niso ustrezali 

dejstvom. Tako je že v začetku 
lanskega oktobra prišlo do 
spora zaradi zaračunanih sto-
ritev, ki jih Purcom ni izvedel, 
so pojasnili v podjetju Peter 
Peninger Pipelines in dodali, 
da so podizvajalcu nakazali 
nekaj več kot 173.000 evrov.

Kot še dodajajo, je Purcom 
ob prekinitvi pogodbe konec 
leta 2009 položilo in izoliralo 
le 24 odstotkov cevovodne-
ga omrežja, delo pa so po 
njihovem naročilu opravili s 
pomočjo drugeg avstrijskega 
podizvajalca.

STA

za tri odstotke več, skupno so 
ustvarili dobrih 49 tisoč noči-
tev, kar pa je za dva odstotka 
manj kot v enakem obdobju 
leta 2009. Tujih gostov je bilo 
več za 2,5 odstotka, ustvarili 
pa so blizu 43 tisoč nočitev 
ali dobre štiri odstotke več 
kot v devetih mesecih leta 
2009. Vseh nočitev je v le-
tošnjem letu za en odstotek 
več ko v devetih mesecih leta 
2009. Med tujimi gosti jih je 
bilo največ iz Nemčije, Italije 
in Avstrije ter Nizozemske. 
Hotel Primus je avgusta letos 
dosegel kar 90-odstotno zase-
denost ali šest tisoč nočitev v 
enem mesecu, kar je največ, 
odkar je bil odprt pred tremi 
leti. Na uspešnost poslovanja 
Primusa pa vplivajo tudi novi 
produkti centra za dobro po-
čutje, s čimer so pričeli letos 
pomladi. V jesenskem času 
pa so ponudbo obogatili še z 

jogo in pilatesom.
Prvi jesenski dnevi pa so 

Termam Ptuj prinesli nove 
uspehe v okviru tradicional-
nega projekta Moja dežela 
– lepa in gostoljubna. V kate-
goriji srednjih kampov, kjer 
je konkurenca tudi najmoč-
nejša, so ponovno zasedli 
prvo mesto. Skupaj z mestom 
pa so se v kategoriji zdravili-
ških krajev uvrstili na drugo 
mesto. To je velik uspeh, pra-
vi direktor Andrej Klasinc, 
dosežen je bil v močni kon-
kurenci. To je priložnost in 
navdih za naprej, da skupaj 
z mestom oblikujemo uspe-
šen turistični produkt. Več 
kot spodbudne pa so novice 
z letošnjega gostinsko-turi-
stičnega zbora, saj so že prvi 
dan osvojili dve zlati in tri sre-
brna priznanja. Tudi to je del 
uspešne turistične zgodbe, ki 
jo vsa leta gradijo, ne samo 

na področju infrastruktu-
re, temveč tudi na področju 
kadrov. Aleksander Šori je 
prejel zlato priznanje v kuha-
nju, Franci Gerdak za omizje, 
Damjana Trstenjak in Simona 
Kuhar sta bili srebrni v kuha-
nju kave, Mitja Mohorko pa v 
pripravi koktajlov.

Letošnjo sedmo sezono Pri-
musovih vinskih zgodb bodo 
začeli 22. oktobra pod na-
slovom Z gradu v Terme, ko 
bodo predstavili vina z vin-
sko-turistične ceste Srednje 
Slovenske gorice. Tudi v tej 
sezoni jih bo vodil vinski stro-
kovnjak Janez Vrečer. Pripra-
vili so osem zgodb vinarjev 
in vinskih okolišev, ki bodo 
svečani zaključek doživele 
aprila 2011. V šestih sezonah 
so vinske zgodbe gostile več 
kot štirih tisoč obiskovalcev, 
predstavili pa so več kot 400 
slovenskih in tudi nekaj tujih 
vin. Kot je povedal Janez Vre-
čer, si želijo, da bi se ta verbal-
na podoba Ptuja kot vinskega 
mesta udejanjila tudi v življe-
nju. Na Ptuju imajo že nekaj 
posnemovalcev, zato so na 
pravi poti. Z obiskom na vin-
skih zgodbah, ki se dogajajo 
vsak drugi petek z ambicijo 
postati družabni dogodek 
Ptujčanov ob kozarčku vina, 
izbrani kulinariki in dobri 
glasbi, so zadovoljni. Gostje 
prihajajo z vseh koncev Slo-
venije, veliko pa se jih odloči 
tudi za abonma.

V jesensko-zimski sezoni pa 
naj bi začeli tudi novo mono-
komedijo, podobno Toševi iz-
pred dveh let, ki jo je na dvaj-
setih predstavah videlo okrog 
štiri tisoč obiskovalcev.

MG
Po za sedaj sicer še vedno 

neuradnih podatkih državne 
volilne komisije je v občini 
Majšperk od 3480 volilnih 
upravičencev glasovalo 1701 
upravičenec ali 48,88 % vseh. 
Med dvema kandidatoma za 
župana je največ, kar 82,83 
vseh glasov prejela kandidat-
ka SLS – Slovenske ljudske 
stranke Darinka Fakin, med-
tem ko je kandidat SDS – Slo-
venske demokratske stran-
ke Branko Karneža prejel 
17,17 % glasov.

Z veliko večino glasov je 
bila torej ponovno izvoljena 
sedanja županja Darinka Fa-
kin, ki je kmalu po tem, ko je 
izvedela za rezultate volitev, 
za Štajerski tednik povedala: 
»Upam, da bomo s svetniki in 
svetnicama našli soglasje za 
skupno delo, saj nas čakajo 
velike in pomembne investi-
cije, kot je izgradnja kulturno-
poslovnega centra, številnih 
infrastrukturnih objektov, 
športnega parka, ureditev in-
dustrijske cone, razširitev vrt-
ca in še bi lahko naštevala.«

Volitve v občinski svet pa 
so pokazale, da so največ gla-
sov, za kar pet sedežev, prejeli 
kandidati SLS, štiri sedeže ima 
stranka SDS, po enega pa N.Si, 
DeSUS, SD, Lista za enakomer-
ni razvoj občine Majšperk in 
LDS. Po podatkih, ki so nam 
jih posredovali iz Občine Maj-
šperk, so tako na podlagi rezul-
tatov volitev iz obeh volilnih 
enot v svet občine Majšperk 

izvoljeni: Zlatko Žnidar, Edi 
Leskovar, Ida Lorber, Cvetko 
Pepelnik, Anica Rejec iz stran-
ke SLS, Dejan Vuk, Vekoslav 
Širec, Branko Karneža in Jože 
Kolarič iz SDS, Janez Vedlin iz 
N.Si, Ludvik Lampret iz DeSUS, 
Dragomir Murko iz SD, Marjan 
Novak iz Liste za enakomerni 
razvoj občine Majšperk ter 
Adolf Kopše iz LDS.

-OM
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Majšperk � Na čelu občine ponovno D. Fakin

V občinskem svetu 
politične sile izenačene
V občini Majšperk so nedeljske lokalne volitve pokazale, da so volivci večino svo-
jih glasov namenili sedanji županji Darinki Fakin, medtem ko imata v občinskem 
svetu največ mandatov stranki SLS (5) in SDS (4), ostale stranke pa po enega.

Lenart � Toplovod dela, zapleti ostajajo

Izvajalec bo tožil Purcom
Investicija v nov toplovod v Lenartu je pretekli teden doživela svoj uradni zagon, 
reševanje zapletov zaradi domnevnih neplačil med izvajalcem in podizvajalci pa 
bo moralo počakati na sodni epilog. 

Rimsko praznovanje nove-
ga leta bodo izvedli v klubu 
Gemina XIII. z bogatim pro-
gramom, s katerim se bodo 
skupaj z gosti poskušali vr-
niti v rimsko obdobje. Do 
novih gostov pa bodo posku-
šali priti tudi z novo knjižico 
kuponov, da bi jih Ptujčani 
in okoličani v zimskem času 
obiskali v čim večjem številu. 
Z enim delom gostinskem 
ponudbe pa se bodo preseli-
li v staro mestno jedro. Še v 
tem mesecu naj bi goste po-
vabili v kavarno Pod odrom, 
ker želijo s svojimi gosti priti 
tudi v mesto.

Na njej so sodelovali Andrej 
Klasinc, direktor Term Ptuj, 
Janez Vrečer, vinski strokov-

njak in povezovalec vinskih 
zgodb, ter Milena Mojzeš, di-
rektorica hotela Primus. Pole-
tno sezono 2010 s številnimi 
prireditvami, ki so dosegle 
vrhunec s tretjimi rimskimi 
igrami, s katerimi so se uvrsti-
li med kandidate za finaliste 
razpisa Sejalec 2010, v okviru 
katerega Slovenska turistična 
organizacija izbira najboljše 
prispevke na področju turi-
stičnih inovacij, so ocenili 
kot uspešno. Letošnji preje-
mniki Sejalca bodo znani de-
cembra. Rimske igre uspešno 
rastejo, v letu 2012 naj bi do-
segle svoj vrh, ko pričakujejo 
skupaj sto tisoč obiskovalcev 
in dva tisoč nastopajočih. Z 
novimi investicijskimi projek-
ti, predvsem pokritjem zuna-
njih bazenov, pa bodo začeli 
v letu 2011 oziroma 2012, s 
katerimi se želijo pozicioni-
rati v sam vrh slovenske in 
evropske tovrstne ponudbe. 
Ob vseh gradnjah pa veliko 
pozornost posvečajo tudi ka-
kovosti storitev.

Poleti so zabeležili 10-odsto-
tno povečanje števila nočitev 

v primerjavi s poletno sezono 
2009. Zadovoljni pa so tudi 
z rezultati poslovanja prvih 
devetih mesecev letošnjega 
leta. V tem času jih je obiska-
lo okrog 33 tisoč gostov, kar 
je za tri odstotke več kot lani 
v enakem obdobju. Domačih 
gostov je bilo v tem obdobju 

Ptuj � S tiskovne konference Term

V jesen z novimi zgodbami
V sredo so v Termah Ptuj na redni jesenski tiskovni konferenci predstavili dogajanje v jesensko-zimski sezoni 
2010/2011, ki jo pričenjajo s sedmo sezono Primusovih vinskih zgodb, ki jih bodo dopolnile martinove zgodbe, 
tretjim Primusovim plesom in bogato decembrsko dogajanje, vključno z rimskimi saturnalijami, s katerimi bodo 
vstopili v leto 2011.

Foto: Črtomir Goznik

S tiskovne v Termah Ptuj (od leve) Janez Vrečer, Andrej Klasinc in Milena Mojzeš.
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Foto: M. Ozmec

Na čelu občine Majšperk bo tudi naslednja štiri leta županja Da-
rinka Fakin.

Opravičilo
V članku Brez posebno-

sti, objavljenem v torko-
vem izvodu Štajerskega 
tednika, smo pomotoma 
zapisali, da kidričevski 
kandidat za župana Vla-
dimir Korošec nastopa na 
listi SD. Pravilno se glasi, 
da kandidira s skupno pod-
poro SD in LDS. Za napako 
se opravičujemo.

Uredništvo



V minulem letu je bila po 
besedah Butolena glavnina na-
ložbenih sredstev namenjena 
modernizaciji cest: „Trenutno 
se končujejo dela na lokalnih 
cestah Žale–Stopnica in Že-
tale–Trebež v dolžini štirih 
kilometrov. Vrednost del je 
okoli 440.000 evrov, večino 
sredstev pa naj bi dobili iz 
razpisa Južna meja. V sklopu 
modernizacije so tudi povsem 
novi most in delna regulacija 
potoka Stopnica ter obnova 
treh dotrajanih mostov. Mo-
dernizacija treh odsekov cest 
v naselju Čermožiše z obnovo 
dveh mostov je že končana v 
skupni dolžini poldrugega ki-
lometra in v vrednosti 135.000 
evrov. Trenutno poteka še raz-
pis za izbor izvajalca za cesto 
Žale–Režek, ki jo bomo, če bo 
vreme to dopuščalo, moderni-
zirali še letos.

Poleg tega smo uredili igri-
šče v Nadolah, fasado in nova 
okna na gasilskem domu, po-
stavili označevalne table za na-
selja, približno 90.000 evrov 
pa smo namenili za urejanje 
dokumentacije in odkup ze-
mljišč za vrtec,“ je o letošnjih 
naložbah povedal Butolen, ki 
kot zelo pozitiven ocenjuje 
tudi celoten pretekli štirile-
tni mandat: „Poleg uspešno-
sti je bilo tudi izjemno težko, 
predvsem ker je težko priti 
do evropskih sredstev. V celo-
tnem mandatu smo moderni-

zirali okoli 16 kilometrov cest, 
za kar smo porabili približno 
1,8 milijona evrov. Dokončali 
smo vodovod po celotni ob-
čini. Za zadnjo fazo Gruškov-
je–Žetale je bilo potrebnih 1,2 
milijona evrov. Skupaj z DRSC 
smo uredili cesto, pločnik in 
razsvetljavo v centru Žetal, kar 
je zahtevalo 350.000 evrov. Fi-
nancirali smo nabavo novega 
gasilskega vozila, uredili most 
v Nadolah, obnovili Vukovo 
domačijo, ločeno zbiranje od-
padkov, razglasne table, table 
za označevanje naselij in zasel-
kov, delno smo uredili poko-
pališče in postavili spominsko 
obeležje. Pripravili smo pro-
storski načrt, ki žal še čaka na 

soglasje, stal pa nas je 50.000 
evrov. Trenutno čakamo na 
izid razpisa za vrtec. Skupaj je 
bilo investicij v tem mandatu 
za skoraj 4 milijone EUR, kar je 
toliko, kot je znašala primerna 
poraba. Izjemno uspešni smo 
bili na razpisih, čeprav ni vse 
šlo po naših željah. Pomem-
ben del investicijskega denarja 
pa so prispevali občani, za kar 
se jim iskreno zahvaljujem.“

Med prihodnje večje nalož-
be spada obnova Pušnikove 
domačije in dokončanje ob-
nove Vukove domačije, kjer 
čakajo na izid razpisa IPA, iz 
katerega se nadejajo prejeti 
sofinancerski delež. Okvirno 
pa so že postavljene naložbe-

ne prioritete za celoten pri-
hodnji mandat: „Razvoj obči-
ne je začrtan do leta 2013 in 
ga bomo sproti dopolnjevali, 
tudi glede na prihodnje razpi-
se. Razen že omenjenih naložb 
za prihodnje leto bo poudarek 
na nadaljnjem urejanju cestne 
infrastrukture, ki je v času po-
polne mobilnosti prebivalstva 
bistvenega pomena tako za 
razvoj turizma in malega go-
spodarstva kakor tudi za ohra-
njanje poseljenosti občine. V 
tem obdobju želimo urediti 
še kulturno dvorano. Skupaj z 
DRSC bomo – upam – končno 
uredili krožišče in del cestišča 
v Dobrini ter cesto proti Koz-

mincem. Čakamo na konec 
denacionalizacije, da bi lahko 
začeli urejati obrtno cono v 
Dobrini. V načrtu imamo še 
dokončno ureditev pokopa-
lišča in okolice. V občini želi-
mo na osnovi javno-zasebnega 
partnerstva urediti nekaj sta-
novanj. Skratka dela nam ne 
bo zmanjkalo, treba pa bo vlo-
žiti veliko truda v uresničitev 
zastavljenih projektov.“

Kritično o državni 
birokraciji

Župan Butolen ob tem po-
udarja, da je pridobivanje 
evropskega denarja temelj ra-
zvoja občin: „Brez denarja, pri-
dobljenega na razpisih, razvo-
ja praktično ni, saj je večina 
primerne porabe že v naprej 
določena za izpolnjevanje za-
konskih nalog občine. Postop-
ki za pridobivanje teh sredstev 
pa so pogosto preveč zaplete-
ni, kar je deloma kriva bruselj-
ska birokracija, v veliki meri 
pa naša domača birokracija in 
ne povsem jasna zakonodaja 
ter nejasna navodila, ki si jih 
birokrati tolmačijo po svoje, 
pogosto v nasprotju s pravno 

prakso. Problem je, da smo ob-
čine v takšnem primeru pov-
sem nemočne, saj pritožba na 
Upravno sodišče ne pomaga 
nič, četudi je upravičena, ker 
postopki trajajo od enega do 
dveh let. Drugi velik problem 
je, da se nobeno ministrstvo 
ne drži nobenega razpisnega 
roka in se postopki vlečejo v 
nedogled. Menim, da bi mora-
le službe na vseh ministrstvih, 
kjer ta sredstva razpisujejo, 
bolj sodelovati z občinami. Čr-
panje evropskih sredstev, ki so 
v resnici naša, ker smo jih že 
vplačali v evropski proračun, 
bi morala biti skupna skrb 
občin in države. To bi bil po 
mojem mnenju prav gotovo 
velik prispevek k stabilizaciji 
gospodarstva.“

Druga težava, na katero 
opozarja Butolen, so vsebine 
razpisov, ki pogosto niso po 
meri malih občin in njihovih 
potreb: „Jasno je, da je kar ne-
kaj razpisov, na katerih majhne 
občine ne morejo konkurirati, 
posebej to velja za sredstva za 
'Razvoj regij'. Sam sem si priza-
deval, da bi se občine dogovori-
le in večje občine ne bi konku-
rirale tam, kjer imajo možnost 
konkurirati manjše občine. 
Predvsem imam v mislih ce-
stno infrastrukturo. Žal do do-
govora ni prišlo, tako so bila iz 
tega naslova sredstva porablje-
na že po prvih dveh razpisih. V 
preostalih štirih kvotah pa bo 
sredstva, ki so fiktivno razde-
ljena na občine, težko porabiti. 
Naša občina lahko približno 
1,1 milijona evrov sredstev 
porabi le za vrtec in kulturno 
dvorano. Na drugih razpisih 
pa seveda lahko konkuriramo. 
Menim, da bi morali razpis za 
južno mejo omejiti zgolj na 
občine, ki dejansko mejijo na 
Republiko Hrvaško. Želim pa 
poudariti, da je do teh sredstev 
izredno težko priti.“

SM

Žetale � Ob 11. občinskem prazniku

Milijoni evrov v ceste in vodovod
V občini Žetale, kjer te dni praznujejo 11. občinski praznik in že 20. kostanjev piknik, so kljub majhnosti in težavam lahko zadovoljni z 
doseženim. „Za nami je investicijsko pestro leto, obenem pa tudi uspešen in zelo težek mandat,“ pravi sedanji in prihodnji župan Anton 
Butolen, ki so mu njegovi občani na pravkar minulih volitvah zaupali še štiriletno vodenje občine.
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O kanalizaciji
»Občina je vključena v program 'Očistimo reko Dravi-

njo'. Dogovor je bil, da se iz tega programa najprej izva-
jajo investicije v večjih občinah. Je pa bila tudi za našo 
občino narejena študija, ki je pokazala, da graditev večjih 
sistemov v naši občini ne pride v poštev. Problem čišče-
nja odplak je možno reševati z več manjšimi čistilnimi 
napravami in z več individualnimi, predvsem biološkimi 
napravami. Tehnično reševanje čiščenja odplak v takšnih 
občinah, kot je naša, sploh ni zahtevno. Tudi finančno je 
cenejše kot gradnja večjih sistemov. Problem je v finan-
ciranju. V urbanih okoljih lahko pridobijo na razpisih do 
85 % potrebnih sredstev in je nelogično pričakovati, da 
si bodo naši občani gradili individualne naprave samo z 
lastnim denarjem. Na potezi je država, da sistemsko reši 
problem,« pravi Anton Butolen.

Foto: SM

V Žetalah so v minulih štirih letih modernizirali 16 kilometrov cest in zgradili vodovod po celotni občini.

Foto: SM

Župan Anton Butolen bo občino vodil še naslednji mandat: »Brez de-
narja, pridobljenega na razpisih, razvoja občine praktično ni. Postop-
ki za pridobivanje teh sredstev pa so pogosto preveč zapleteni.«



tem pa seveda potrebujejo 
delovna mesta, ki jih lahko 
zagotovimo v obrtni coni. 
Ne smemo pozabiti tudi na 
možnost kvalitetnega preži-
vljanja prostega časa v smislu 
rekreacije (tenis, odbojka, 
športna dvorana) in udejstvo-
vanja v društvih. Vse to lahko 
zagotovimo z realizacijo moje-
ga programa.«

M. Žmavc: »Naša občina 
je pretežno agrarna in nima 
večjih zaposlitvenih možno-
sti, kljub temu da nastaja in-
dustrijsko-obrtna cona, ki bo 
nudila nekaj novih delovnih 
mest. Mlade lahko zadržimo 
tako, da jim ponudimo parce-
le za stanovanjsko izgradnjo 
ali pa zgradimo neprofitna 
stanovanja. Žal nam je v pre-
teklih letih odšlo že nekaj 
mladih družin in posamezni-
kov, ki bi sicer rajši ostali v 
domačem kraju, če bi jim ob-
čina lahko kaj ponudila.«

Katere so odlike dobre-
ga župana?

P. Čuček: »Dober župan po-
zna svojo občino in ljudi, jim 
zna prisluhniti in poiskati re-
šitve za njihove težave. Župan 
mora biti izobražen in dober 
retorik, da zna nagovoriti lju-
di ob različnih priložnostih. 
Mora biti dober pogajalec in 

politik, da pridobi dodatna 
sredstva za občinski proračun 
in izposluje čim nižjo ceno za 
investicije pri izvajalcih del. 
Dober župan prav tako dobro 
vodi občinsko upravo in so-
deluje z občinskim svetom.« 

M. Žmavc: »Dober župan 
mora biti pošten, pravičen, 
dosegljiv za vsakega občana, 
gospodaren, komunikativen, 
razgledan, imeti mora dobre 
organizacijske sposobnosti, 
poslušati tudi mnenje druga-
če mislečih, skratka, s svojim 
delom in načinom življenja 
mora biti za vzor svojim ob-
čanom, ki so mu zaupali to 
pomembno funkcijo.«

Polona Ambrožič

Položaj oz. življenje kmeč-
kih žensk pri nas se namreč 
ne izboljšuje, tako kažejo tudi 
podatki slovenskega statistič-
nega urada (SURS), ki jih je 
sicer treba vzeti z rezervo, a 
vendarle: povprečna kmečka 
ženska v naši državi je bila le-
tos stara 50 let in je imela kon-
čano osnovno šolo. Skupaj z 
ostalimi člani družine je ob-
delovala povprečno 6,3 hek-
tarja zemlje in redila 5,4 glave 
velike živine. Izračunano je, 
da naj bi ta ženska aktivno 
delala 36 ur na teden, kar je 
uro in pol več kot zaposlene v 
ostalih dejavnostih. Povpreč-
ni mesečni dohodek ženske 
na kmetiji pa naj bi znašal pri-
bližno tri četrtine povprečne 
bruto plače delovno aktivnih 
žensk v državi. 

Spomladi 2010 je v Sloveniji 
v kmetijskih dejavnostih dela-
lo dobrih 36.000 žensk, kar je 
predstavljalo slabo polovico 
vseh delovno aktivnih prebi-
valcev Slovenije, zaposlenih v 
kmetijstvu. Poleg osnovnega 
dela pa se je s kmetijstvom kot 
dodatno zaposlitvijo ukvarja-
lo še nekaj več kot 6.000 pre-

bivalk Slovenije. Največ jih je 
živelo in delalo v pomurski 
in savinjski statistični regiji, 
najmanj pa v obalno-kraški in 
zasavski statistični regiji. To je 
hkrati pomenilo, da jih je sko-
raj tri četrtine živelo v vzho-
dni Sloveniji.

Na razmeroma nizko števi-
lo delovno aktivnih v kmetij-
stvu seveda vplivajo razme-
re, v katerih delajo. Delo na 
kmetijah poteka neprestano, 
kar pomeni, da so kmetje ves 

čas vpeti v svoje delo. Več kot 
90 % kmečkih žensk je v opra-
vljeni anketi poročalo, da so 
običajno delale ob sobotah, 
nekaj več kot 80 % jih je de-
lalo tudi ob nedeljah, 75 % pa 
jih je delalo tudi ob večerih.

Iz zbranih podatkov SURS, 
ki so jih predstavili ob leto-
šnjem dnevu žensk, je razvi-
dno, da so slovenske kmeti-
ce še danes povprečno zelo 
slabo izobražene (in slabo 
plačane); skoraj 60 % jih ima 

dokončano le osnovno šolo, 
približno 35 % srednjo in 6 % 
visoko izobrazbo. Konkretnih 
podatkov o zaslužku sicer 
ni; tudi zato, ker dve tretjini 
kmečkih žena za svoje delo 
ne dobi nobenega plačila, saj 
delajo kot pomagajoči družin-
ski člani. Glede na podatke 
o odmerjeni dohodnini pa 
so ženske, zaposlene v kme-
tijskih dejavnostih leta 2009 
prejemale v povprečju 1.113 
evrov bruto plače na mesec. 
Je pa višina odmerjene doho-
dnine močno pogojena z do-
seženo stopnjo izobrazbe, saj 
so v kmetijskih dejavnostih 
zaposlene ženske z doseže-
no osnovnošolsko izobrazbo 
zaslužile 819 evrov bruto na 
mesec, tiste s srednješolsko 
izobrazbo 1.000 evrov bruto, 
visoko izobražene pa 1.829 
evrov bruto plače na mesec. 

Tako pravi uradna statistika, 
verjetno pa bo, vsaj v našem 
območju, zelo malo kmetic 
takšnih, ki bi lahko rekle, da 
res zaslužijo okoli 1000 evrov 
bruto dohodka mesečno.

SM (vir: SURS)

Katerega (novega) pro-
jekta bi se v primeru izvo-
litve lotili najprej?

P. Čuček: »Izgradnje ploč-
nikov ob vpadnicah v Cerkve-
njak, da našim otrokom zago-
tovimo varno pot v šolo.«

M. Žmavc: »Nadaljevati bo 
treba že začete projekte, ki so 
bili sicer dobro zastavljeni, 
ampak je njihova dinamika 
potekala prepočasi. Najprej 
pa bi kljub temu začel ureja-
ti parcele za individualno ter 
večstanovanjsko izgradnjo, 
zagotovil prostor mladim za 

druženje ter medgeneracij-
sko sodelovanje, posodobil 
občinsko spletno stran, do-
polnil vstopne informativne 
table, se odpravil v vsa nase-
lja in zaselke v naši občini ter 
ugotovil, kaj je treba najprej 
postoriti.«

Na kak način bi po-
skušali pridobiti (zobo)
zdravnika v vaš kraj in 
tako zapolniti prazno am-
bulanto? 

P. Čuček: »Že od junija 
2008 imamo razpisano kon-
cesijo za zdravnika v Cerkve-
njaku. Žal na tak način ni bilo 
interesa za zasebno zdravstve-
no ambulanto v našem kraju. 
Zato se nameravam povezati 
z medicinskima fakultetama 
in študenti medicine na eni 
ter z zdravniškimi društvi na 
drugi strani. Na tak način jih 
želim nagovoriti in jih pova-
biti na delo v naš kraj.«

M. Žmavc: »Najprej bom 

poskušal doseči dogovor z 
vodstvom ZD Lenart, da nam 
vsaj dva- do trikrat tedensko 
zagotovijo zdravstveno oskr-
bo, hkrati pa bom iskal trajno 
rešitev za splošno in zobozdra-
vstveno ambulanto. Dolgoroč-
no pa bo treba zagotoviti tudi 
možnost bivanja zdravnika in 
zobozdravnika v naši občini.«

Kako bi v vaši občini za-
držali čim več mladih lju-
di?

P. Čuček: »Da bodo mladi 
ostajali v kraju, morajo imeti 
dobre pogoje za življenje. Po-
trebujejo parcele za gradnjo, 
možnost nakupa stanovanj, 
urejeno predšolsko vzgojo in 
kvalitetno osnovno šolo. Ob 
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Prejeli smo

Z vami in za vas ali 
Za vami in brez vas?

Volitve, volitve, volitve ... 
obljube, obljube, obljube ... To 
moramo razumeti enako kot 
to, da se pozimi, ko je sneg, 
smučamo, poleti, ko je vroče, 
kopamo, ob času volitev pa vsi 
vse vemo, odkrivamo mokro 
vodo, se zavzemamo ... A težko 
je razumeti, ko se za nekaj za-
vzemaš v času volitev, v dolgo-
letnem delovanju v občinskem 
svetu pa na to pozabiš ali celo 
deluješ kontra.

K temu razmišljanju me je 
dvignil članek »Z vami in za 
vas« Jožefa Hojnika, kandida-
ta v občini Dornava. Ne bom 
razpravljal o tvojih načelih niti 
o tvoji »odvisni neodvisnosti«, 
ampak o delu pri projektih, ki 
bi jih morali uresničiti ... Več 
aktivnosti okoli našega baroč-
nega dvorca. Me veseli – a kje si 
bil do sedaj? 16 let sediš plača-
no v občinskem svetu, mi v od-
boru delamo zastonj. Do sedaj 
je bilo v dvorcu okrog 30 kon-
certov pa še kaj drugega. Člani-
ca odbora me je vprašala, ali si 
sploh bil kdaj na katerem. Tudi 
letos je bil eden od teh v naši 
organizaciji: Festival Maribor s 
svetovno znanimi glasbeniki. 
V nabito polni dvorani ni bilo 
tvojega obraza. Organizacija je 
zahtevala mnogo korakov in ur 

– tudi petkrat v Maribor. Vse 
brezplačno. Naše plačilo je za-
dovoljstvo gostov in dobra pro-
mocija dvorca in občine z 10 
000 programskimi knjižicami, 
smo na svetovnem spletu, s po-
gostitvijo lukaric in kmečkih 
žena, lepem sprejemu ... Zahva-
le in pohvale dobivamo daleč 
izven meja naše občine – doma 
pogosto le kritike.

V mnogih letih smo gostili 
tudi ministre, direktorje insti-
tucij, organizirali posvete, raz-
stave, obiske ..., opravili mno-
ge dopise, razgovore ... – vse 
z namenom, da bi se dvorec 
Dornava obnovil in dobil na-
membnost.

Verjamemo, da bo nekega 
dne nekdo prerezal vrvico ob 
odprtju obnovljenega dvorca 
Dornava. Takrat nas verjetno 
ne boste potrebovali. A ne 
bomo užaljeni. Mi smo prispe-
vali svoj delež. Upamo, da boš 
v naslednjih 16 letih tudi ti dal 
več aktivnosti okoli našega ba-
ročnega dvorca.

Pa še to vsem: ne pozabite, 
da je dvorec Dornava dajal 
kruh mnogim ljudem, in mi 
verjamemo, da ga še bo.

Za tvoje dosedanje delo, tov. 
Jožef Hojnik, pa bi bil primer-
nejši slogan: ZA VAMI IN BREZ 
VAS.

Franc Zagoršak, Odbor 
za obnovo dvorca Dornava

Foto: SM

Statistični podatki kažejo, da slovenske kmečke ženske delajo 
vse dni v tednu, so nizko izobražene in imajo nizke dohodke.

Cerkvenjak � Bitka za župana se nadaljuje …

Kdo bo župan - učitelj ali učenec?
Občina Cerkvenjak, ki jo je dolga leta vodil Jože Kraner (ta se za ponovno kandidaturo ni odločil), bo dobila novega župana v drugem krogu. Med petimi 
županskimi kandidati je izmed 1700 volilnih upravičencev izbiralo 67,82 odstotka ljudi, največ glasov pa sta prejela 30-letni Primož Čuček (neodvisni 
kandidat na listi SLS), mobilni bančnik in v zadnjem mandatu tudi občinski svetnik, ki je (po še neuradnih podatkih) dobil 39,13 odstotka glasov, in 
Marjan Žmavc (SDS), pomočnik ravnatelja na cerkvenjaški osnovni šoli, ki so mu volivci namenili 28,73 odstotka. Županska nasprotnika imata tudi 
zanimivo skupno zgodovino: Čuček je bil nekoč Žmavčev učenec.

V tej in naslednjih dveh 
številkah Štajerskega te-
dnika bomo na straneh 
našega časopisa pred dru-
gim krogom volitev objavi-
li županske dvoboje kandi-
datov v tistih občinah, kjer 
je potreben še en krog 
odločanja. Pravila so ena-
ka kot prvič: obema kandi-
datoma postavimo enaka 
vprašanja in pri odgovorih 
smo ju omejili na enako 
dolžino - 1500 znakov.

Uredništvo

Slovenija � O kmečkih ženskah

Slovenska kmetica je slabo 
izobražena in malo plačana
Organizacija združenih narodov je pred 15 leti razglasila 15. oktober za svetovni dan kmečkih žena. V takra-
tnem pamfletu so si zastavili visoke cilje v smeri izboljšanja kvalitete življenja žena na kmetijah, toda vse 
skupaj je ostalo bolj na papirju.

Foto: PA

Primož Čuček
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Foto: PA

Marjan Žmavc
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Ptuj � V mestnem svetu največ pridobil SDS

Za 29 mest v svetu MO Ptuj se je potegovalo enajst 
strankarskih in ena nestrankarska lista. Volitve za mest-
ni svet so prvič potekale v okviru ene volilne enote. Največ je 
pridobila SDS, ki bo imela po novem deset članov: Miroslava 
Lucija, Marjana Kolariča, Heleno Neudauer, Rajka Fajta, Mir-
ka Kekca, Metko Jurešič, Milana Petka, Silvo Fartek, Franja 
Rozmana in Andreja Korparja. Tudi v novem mandatu, kot 
že doslej, bo imela največ žensk. Zares – novo politiko bo v 
mestnem svetu predstavljal Mirko Vamberger, z liste Mladi 
in upokojenci za delovna mesta je bil izvoljen Milan Trol, Ze-
lenih Slovenije Vlado Čuš, iz DeSUS-a Gorazd Žmavc, Milan 
Krajnik, Kristina Dokl in Stanislav Brodnjak, iz Slovenske 
ljudske stranke Branko Brumen, iz SMS – Zeleni Evrope De-
jan Klasinc (odločili preferenčni glasovi), iz SD Dejan Levanič, 
Miran Meško, Mirjana Nenad in Edvard Kenda, iz Nove Slove-
nije Peter Pribožič ter iz LDS Lidija Majnik, Milan Čuček, Emil 
Mesarič, Tatjana Vaupotič in Vasja Strelec. V primerjavi z lo-
kalnimi volitvami 2006 je največ izgubila LDS, štiri manda-
te, SLS in Zeleni so ohranili po en mandat, Nova Slovenija je 
enega izgubila, prav tako SMS – Zeleni Evrope, SD je ohranila 
štiri mesta, DeSUS je pridobil dva mandata, na novo pa je v 
mestni svet prišla stranka Zares in nestrankarska lista Mladi 
in upokojenci za nova delovna mesta. Slovenski nacionalni 
stranki na letošnjih lokalnih volitvah v Ptuju ni uspelo.

MG

Hajdina � SLS izgubila primat
Z letošnjimi lokalnimi volitvami je SLS Hajdina iz-

gubila primat v svetu občine, kjer je imela v mandatu 
2006/2010 sedem svetnikov. Za štirinajst članov sveta so se 
potegovali kandidati sedmih strankarskih list in Nestrankar-
ske liste za razvoj občine Hajdina, pri čemer je imela N.Si kan-
didate samo v eni volilni enoti, Zeleni pa v obeh, a volivcev 
niso prepričali. Po za zdaj še neuradnih podatkih so bili v svet 
občine Hajdina iz prve volilne enote izvoljeni Anton Cestnik 
(DeSUS), Maja Vogrinec (Nestrankarska lista za razvoj občine 
Hajdina), Franc Krajnc (SDS), Ivo Rajh in Andrej Tkalec (oba 
SLS) ter Viktor Markovič (SD). V drugi volilni enoti pa so bili 
izvoljeni Jožefa Lešnik in Ivan Lešnik (oba Nestrankarska li-
sta za razvoj občine Hajdina), Uroš Krajnc in Stanko Glažar 
(SDS), Karl Svenšek in Ivan Vegelj (SLS), Franc Mlakar (SD) 
in Anica Drevenšek (LDS). Zmagovalka lokalnih volitev 2010 
v občini Hajdina, kar zadeva občinski svet, je zagotovo Ne-
strankarska lista za razvoj občine Hajdina, ki je že na prvih 
volitvah dobila tri mesta v občinskem svetu, njen kandidat za 
župana Janko Merc pa se je uvrstil tudi v drugi krog župan-
skih volitev. Več članov kot do sedaj ima tudi SD.

MG

Ptuj � Perutnini stavka javnega sektorja ne škodi

Trenutno je sicer stavka javnega sektorja do srede, 13. 
okotbra, zamrznjena (neprekinjeno stavka le policija). 
Ali je stavka, ki smo ji bili in ji morebiti bomo še priča, kakor-
koli vplivala na poslovanje ptujskega živilskega giganta Pe-
rutnine Ptuj, smo povprašali predsednika uprave in general-
nega direktorja Romana Glaserja. Povedal je: „Zaradi stavke 
v javnem sektorju nismo zaznali nobene škode in računamo, 
da bo tako tudi vnaprej, saj veterinarji in inšpektorji svoje 
delo opravljajo v neokrnjeni in odgovorni obliki. Edina po-
sledica stavke se kaže v podaljšanem času obravnavanja 
naših tovorov čez mejo in v nekoliko daljših dobavnih rokih 
surovin, ki jih dobivamo iz Luke Koper. Perutnina Ptuj tudi 
po začetku stavke javnega sektorja posluje popolnoma nor-
malno in brez sprememb na področju upravljanja procesov 
obdelave in predelave perutninskega mesa. Vsak dan tako 
pridelamo približno 140 ton perutninskega mesa v sistemu 
KVS (kakovost, varnost, sledljivost), s katerim dnevno oskr-
bujemo približno dva milijona zadovoljnih potrošnikov.«

SM

Foto: Črtomir Goznik

Foto: SM

Jernej Brenholc se je plesu 
zapisal pred dvajsetimi leti, 18 
let že tekmuje, zadnja leta je 
profesionalni plesalec, vse bolj 
pa se uveljavlja kot plesni uči-
telj. To delo ga izjemno veseli, 
rad poučuje; njegov trud je po-
plačan, ko na koncu tečaja vidi, 
kako plesni rekreativci tekoče 
drsijo po parketu.

Ples je kot rekreacija zelo 
priporočljiv, saj poškodb prak-

tično ni, prispeva pa tudi k 
večji družabnosti, ki je zadnja 
leta vse manj. Jernej pravi, da 
čeprav ljudje na plesne tečaje 
prihajajo z razlogom, da bi se 
naučili plesati, je zelo pomem-
ben tudi družabni vidik.

V svet plesa uvaja mlade ob 
koncu osnovne šole in matu-
rante, že četrto sezono pa v 
hotelu Primus vodi tečaje dru-
žabnega plesa za odrasle. Zelo 

ga veseli, da bodo po dolgih 
letih gostovanja v Mariboru ma-
turanti lahko ponovno zaple-
sali v domačem kraju. Njegova 
največja želja je, da bi na Ptuju 
v nekaj letih nastal neke vrste 
plesni center, kamor bi lahko 
odrasli hodili plesat, se zabavat 
in kjer bi imeli plesni večeri 
svoj domicil, skratka, da bi se 
ptujska plesna zgodba razvijala 
s pomočjo Ptujčanov za Ptuj-

čane. Ljubitelji plesa trenutno 
lahko zaplešejo v Gemini vsako 
drugo soboto ob živi glasbi.

MG

Dijaki 2. letnika ptujske eko-
nomske gimnazije so v sredo, 
22. septembra, obiskali Ljublja-
no in se udeležili 16. festivala 
znanosti, ki ga je organizirala 
Slovenska znanstvena fundaci-
ja. Festival je namenjen mladim 
šolajočim se ljudem za izbolj-
ševanje njihovega razumevanja 
znanosti, hkrati pa usmerja mla-
de k poklicnemu raziskovanju. 
Temelji tudi na predmetu kemi-
ja, zato jih je spremljal profesor 
kemije Zdenko Kolarič. Medtem 
ko so dijaki Klemen, Maruška in 
Avalon pripravili in predstavili 
različne poskuse na kemijskem 
področju, so se drugi dijaki 
skupaj s profesoricama Valerijo 
Ambrož in Natašo Kuhar udele-
žili predavanj o zgradbi zeolitov 
in genetiki. Poskuse s področja 
kemije, biologije in fizike so pri-
pravile tudi druge šole.

Daša Vuletič Majcen

Ptuj � V svet plesa z Jernejem Brenholcem

Družabni ples za odrasle
V ponedeljek, 18. oktobra, se bodo v klubu Gemina XIII. hotela Primus na Ptuju 
pričeli plesni ponedeljki, namenjeni družabnemu plesu za odrasle, ki jih bo vodil 
plesni učitelj in profesionalni plesalec Jernej Brenholc. Vsak ponedeljek se bo 
ob 18.30 pričel začetni, ob 20.15 pa nadaljevalni tečaj.

Ptuj � Ekonomci na Festivalu znanosti

Ptujčani predstavljali kemijo

Foto: Črtomir Goznik

Jernej Brenholc, plesni učitelj 
in profesionalni plesalec: „Že-
lim si, da bi v nekaj letih na 
Ptuju nastal plesni center, ka-
mor bi ljudje hodili plesat, kjer 
bi imel ples stalni domicil.“

Foto: arhiv EŠ Ptuj

Dijaki so si z zanimanjem ogledali poskuse.



Oktobrski teden je name-
njen pravilni in varni uporabi 
zdravil za akutne zdravstvene 
težave. „Akutna zdravstvena 
težava pomeni neko bolezen-
sko stanje, ki se pojavi nenado-
ma, se hitro razvija in lahko re-
sno ogrozi zdravstveno stanje 
posameznika. Ob takšnih sta-
njih ljudje običajno poiščejo 
zdravniško pomoč. Pri blažjih 
težavah pa je uspešno tudi t. i. 
samozdravljenje. Nujni medi-
cinski pomoči in neprekinje-
nemu zdravstvenemu varstvu 
stojita ob strani tudi magister 
farmacije in lekarniška dežur-
na služba. Akutne zdravstve-
ne težave pri večini ljudi niso 
pogoste. Zato tudi zdravil, ki 
so v teh primerih predpisa-
na za zdravljenje, večina lju-
di ne pozna. Za uspešen izid 
zdravljenja je pomembno, da 

bolnik dobi popolne, jasne in 
razumljive informacije ter da 
v pogovoru z lekarniškim far-
macevtom razjasni vse dvome, 
povezane z zdravilom. Treba 
je poznati ime zdravila, kako 
se uporablja in kdaj ga je treba 

jemati (po jedi, zjutraj ...)  ter 
koliko časa, s katerimi zdravili 
in hrano se ne sme kombinira-
ti, kako ga shraniti in kaj storiti 
z morebitnim ostankom zdra-
vila. Farmacevt bo bolniku 
lahko svetoval, če ga bo le-ta 

seznanil z ostalimi zdravili, ki 
jih uporablja, z morebitnimi 
alergijami in podobno,“ Darja 
Potočnik Benčič še dodatno 
pojasni akutne zdravstvene te-
žave in uporabo zdravil v teh 
primerih. Farmacevti v dežur-
ni službi najpogosteje izdajo 
na recept antibiotike (zdravila 
za zdravljenje infekcij), anal-
getike (zdravila za lajšanje bo-
lečin), zdravila za zdravljenje 
alergij, prebavnih težav, težav 
z dihali, kožo in še nekaterih 
drugih. Tudi v novem tednu 
zdravja bodo farmacevti Le-
karn Ptuj na voljo za vsa vpra-
šanja, ki so povezana z aku-
tnimi težavami. V tem letnem 
času jih je sorazmerno veliko, 
zato bodo več kot dobrodošli 
tudi nasveti, kako se jim je mo-
goče ogniti.

MG

Mediji za bogatejše otroštvo 
je bila tema letošnjega tedna 
otroka, ki so ga praznovali vsi 
vrtci po Sloveniji. Vzgojitelji-
ce v Vrtcu Ivanjkovci so od 
ponedeljka do petka pripra-
vile zanimive in ustvarjalne 
dejavnosti, preko katerih so 
se otroci seznanili z različ-
nimi mediji, hkrati pa so jim 
tudi omogočile, da so, tako 
kot pravi novinarji, posneli 
intervjuje in svoje komentar-
je. Njihova garderoba se je 
za nekaj minut spremenila v 
mali kino, saj so si s pomočjo 
projektorja in spletne poveza-
ve ogledali animirani film Li-
nea. Tako so natančno videli, 
kako nastanejo njim tako lju-
be risanke. Otroci so prebira-
li različne časopise in revije, 

časopisna novinarka, ki jih je 
obiskala, pa je opozorila tudi 
na razliko med članki in ogla-
si. V posnetku jesenske delav-
nice so spoznavali kamero ter 
fotoaparat. Posneli so izdelo-
vanje verižic in polžev iz ko-
stanja, »krompirjevih« ježkov, 
oblikovanje buč in tete Jeseni 
ter še bi lahko naštevali. Ob 
obisku radijske novinarke so 
otroci sodelovali pri nastan-
ku radijskega prispevka, ki 
je bil tudi javno predvajan na 
lokalni radijski postaji. Otro-
ci so se najbolj navdušili nad 
diktafonom in kamero ter se 
čudili, ko so poslušali svoje 
posnetke.

Najmlajši skupini Žogice in 
Sončki, ki ju vodijo vzgojitelji-
ce Lidija Janežič, Slavica Ko-

sec, Darinka Tinko, Mihelca 
Vajda in pripravnica Mateja 
Kralj, sta časopis spoznavali 
predvsem preko mečkanja, 

hkrati pa so se tudi učili, da 
ga je treba odvreči v prime-
ren zabojnik. Vzgojiteljice v 
starejših dveh skupinah, Pe-
tra Trstenjak, Karmen Žula, 
Mihaela Vočanec in Renata 
Pajan, pa so otrokom pribli-
žale sodobno tehnologijo in 
medijske vsebine, predvsem 
pa jih naučile tudi kritičnega 
spremljanja medijskih vsebin. 
Slavica Kosec, vodja vrtca, pra-
vi, da so sicer mediji sestavni 
del našega življenja, vendar 
noben medij ne more nado-
mestiti branja knjig s starši.

Teden otrok je program 
Zveze prijateljev mladine 
Slovenije in temelji na svetov-
nem dnevu otrok, ki ga že od 
leta 1956 obeležujemo vsako 
leto prvi ponedeljek v okto-
bru. Letošnjo temo Mediji za 
bogatejše otroštvo so izbrali 
otroci na nacionalnem otro-
škem parlamentu.

Katjuša Štih

Po naših občinah

Foto: Črtomir Goznik

Akutnih težav je v tem času veliko, zato je obisk lekarn pogost.

Foto: Vrtec Ivanjkovci

Pravi intervju
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Gornja Radgona � Termo kamera 
za gasilce

V občinah Gornja Radgona in Apače se gasilci 
povezujejo v skupno Gasilsko zvezo Gornja Rad-
gona, kjer deluje 16 prostovoljnih gasilskih dru-
štev z več kot 1800 člani. Gasilstvo s 130-letno tradi-
cijo veliko pozornost namenja sprotnemu usposablja-
nju članov – v društvih jih je že preko 300, po besedah 
predsednika GZ Gornja Radgona Petra Cvetkoviča na 
slovesni predaji termo kamere in zaščitnih oblek pa si 
vseskozi prizadevajo za čim večjo varnost gasilcev ob 
številnih nevarnih posredovanjih. Iz tega razloga tudi 
ugotovitev, da je treba čim prej nabaviti termo kamero 
– napravo, ki je izjemno koristna zlasti pri odkrivanju 
žarišč in iskanju pogrešanih oseb v objektih ob poža-
rih in drugih nesrečah. Pri nakupu termo kamere se 
je odzvalo okoli 30 podjetij, samostojnih podjetnikov 
in drugih organizacij, ki so skupaj z občinama Gornja 
Radgona in Apače prispevali 20 tisoč evrov. Kamero je 
Peter Cvetkovič predal predsedniku PGD Gornja Rad-
gona Tomažu Mundi.

NŠ

Ljutomer �  Najstarejša občanka 
šteje 103 leta

Najstarejša prebivalka občine Ljutomer Marija 
Fekonja je minuli petek praznovala 103. rojstni 
dan. Ob njenem visokem življenjskem jubileju jo je 
obiskal župan občine Ljutomer Franc Jurša ter ji ob če-
stitkah zaželel obilo zdravja.

NŠ

Gornja Radgona � Natečaj za 15. vinsko 
kraljico

Pomurski sejem iz Gornje Radgone, nosilec 
projekta izbora vinske kraljice Slovenije, je pričel 
priprave na iskanje kandidatk, ki se bodo pote-
govale za ta laskavi naslov. V tem letu pripada An-
dreji Erzetič. Izbor je namenjen promociji slovenskih 
vin, vinogradništva in vinorodne dežele, ki se ponaša 
z bogato tradicijo vinske kulture in pridelave vina. 
Na natečaj se lahko prijavijo dekleta (med 18. in 25. 
letom), ki poznajo in spoštujejo izročilo slovenskega 
vinarstva, njegovo slavo pa želijo ponesti doma in na 
tujem. Posebna komisija se bo sestala prihodnji mesec 
in med kandidatkami izbrala 15. vinsko kraljico Slove-
nije, ki bo slovesno okronana januarja prihodnje leto 
v radenskem hotelu Radin.

NŠ

Foto: NŠ

Foto: Kristijan Škrlec, Sobotainfo.com

Ptuj � Teden zdravja o akutnih zdravstvenih težavah

Pravilna in varna uporaba zdravil
V ponedeljek, 18. oktobra, se bo v slovenskih lekarnah začel novi teden zdravja, tokrat ga slovenski farma-
cevti posvečajo pravilni in varni uporabi zdravil za akutne zdravstvene težave. Tedni zdravja, ki jih izvajamo s 
pomočjo Lekarniške zbornice Slovenije, so tematski tedni, katerih osnovnih namen je izobraževanje ljudi na 
področju preprečevanja in zdravljenja bolezni, je pred novim tednom povedala direktorica Lekarn Ptuj Darja 
Potočnik Benčič, mag. farm, spec. 

Ivanjkovci � Teden otrok v znamenju medijev

Pravi mali novinarji
Otroci Vrtca Ivanjkovci so se v tednu otrok, ki je potekal od 4. do 8. oktobra, prelevili v prave male novinarje. 
Sodelovali so pri nastajanju svojega časopisa, radijskega prispevka in snemanju posnetka s kamero, pred-
vsem pa so ugotavljali, da morajo novinarji imeti dobra ušesa, podmazan jezik in pridne možgane.

Foto: NŠ



Na njej so prikazali stari 
način obiranja, zbrane sta na-
govorila stari in novi kletar, 

Jožef Meglič in Franc Šlam-
berger, ki je ob tej priložno-
sti zaprisegel, skupaj pa sta 

poskrbela tudi za deviško 
vino v malih količinah, ki ga 
je z deviškimi nogami »zmle-

lo« mlado dekle. Deviško 
vino bo tako kot že ob lanski 
trgatvi tudi ob letošnji dobilo 

svojo steklenico in etiketo.
Grozdje za letošnjo sku-

pno letino so nabrali v vasi, 
nekaj pa so ga prinesli tudi 
od drugod. Pričakujejo tudi, 
da bodo s trgatvijo na stari 
način zainteresirali Skorbča-
ne, da bodo domača dvorišča 
zasadili še z novimi trsi kvin-
tona, jurke in gemaja. Vino 
avtohtonih sort kvintona, 
jurke in gemaja bo zorelo v 
kleti Jožefa Megliča, prvega 
vaškega kletarja in 14. kletar-
ja letnika v občini Hajdina, 
in glede na to, da je odstopil 
svojo klet, ima pravico piti 
po mili volji, so mu dovolili 
sovaščani. Po okusu je letnik 
sladek, je povedal. Največ, 
okrog tisoč litrov, je kvinto-
na, 100 litrov jurke, 100 litrov 

pa je tudi gemaja. Iz teh sort 
so iztisnili tudi 800 litrov 
domačega soka. Tako jim 
dobre domače kapljice za va-
ška druženja in praznovanja, 
tudi za novembrsko druženje 
na osrednji prireditvi ob 12. 
prazniku občine Hajdina, ne 
bo zmanjkalo.

Domačija Jožeta in Dragice 
Meglič je bila v soboto pravi 
vaški veselični prostor, kjer 
so se ob domačih dobrotah 
in pristni kapljici družile vse 
generacije. Veselo razpolože-
nje so pomagali vzdrževati 
tudi z glasbo in petjem, za to 
priložnost pa je vrata odprl 
pušlšank pri Raušovih. Trga-
tev v Skorbi, ki je zasnovana 
kot etnološka prireditev, da 
bi tradicija živela še naprej, 
je ob obujanju starih običa-
jev poskrbela tudi za to, da so 
renesanso doživeli tudi neka-
teri predmeti, ki so jih nekoč 
uporabljali pri vsakdanjem 
življenju in delu na vasi. Va-
ški fantje so usposobili tudi 
stara kolesa in se tako kot ne-
koč pripeljali na trgatev.

MG

Marta in Simon Toplak sta 
se s kmečkim turizmom kot 
dopolnilno dejavnostjo začela 
ukvarjati že davnega leta 1980, 
ped 30 leti. „Takrat smo začeli 
na Vinskem Vrhu, po domače 
na Vinšaku, kjer smo uredili 
istoimenski vinski hram. Po 
petnajstih letih smo se prese-
lili na današnjo lokacijo, kjer 
smo uredili kmetijo. Vseskozi, 
že od začetka, smo se ukvarjali 
s stacionarnim in izletniškim 
turizmom. Na začetku je bila 
pač ena soba za goste, potem 
pa smo nočitvene kapacitete 
ves čas širili in danes gostom 
ponujamo 25 postelj, kamor 
vključujem tudi apartma v po-
čitniški hišici. Naši stacionarni 
gostje se odločajo za dvo- ali 
večdnevne aranžmaje, prete-
žno pa pri nas preživljajo čas 
počitnic, ko raziskujejo pokra-
jino, hodijo na sprehode in se 
kopajo v ptujskih Termah. Ve-
čji del gostov je tujcev, precej 
med njimi je Francozov. V izle-
tniški turizem pa vključujemo 
oglede bližnjih kmetij, degu-
stacije domače hrane in vina, 
po želji pa tudi ogled dela na 
kmetiji,“ sta o začetkih poveda-
la Marta in Simon. 

Priznati je treba, da si gostje 
na kmetiji Toplakovih lahko 
ogledajo marsikaj, saj se ukvar-
jajo z več dejavnostmi. „Res je, 
naša kmetija ima 30 hektarjev 
obdelovalnih površin, od tega 
je 11 hektarjev vinogradov, 
imamo lastno klet in pridelavo 
vina. Ukvarjamo se tudi s trsni-
čarstvom in tako si gostje lah-
ko ogledajo tudi samo proizvo-
dnjo v trsnici. Ob tem gojimo 
letno med 25.000 in 30.000 
piščancev kot kooperanti PP, v 
hlevih pa je do 50 bikov in do 

100 svinj,“ je o ostalih dejav-
nostih kmetije, kjer nikoli ne 
zmanjka dela, povedal Simon 
Toplak.

Odlika: bogata 
ponudba pristnih 
domačih jedi

Sicer pa je letošnja komi-
sija TZS kot osnovni kriterij 
ocenjevanja turističnih kmetij 
vzela izvirnost kmetije; v prvi 
vrsti se je ocenjevala ponudba 
pristne domače hrane, sama 
arhitektura kmetije in gosto-
ljubnost. „Pri ocenjevanju so 
bili res natančni, pri nas so 
pregledali tudi domači vrt 
in se tako na lastne oči pre-
pričali, da zelenjava res raste 
doma in je ne kupujemo od 
drugod. Seveda pa se je oce-
njevala tudi ponudba domače 

hrane, ki je pri nas pestra, ve-
dno pa gledam, da temelji na 
tradicionalnih jedeh iz naših, 
slovenskogoriških krajev, ki so 
jih pripravljali naši predniki, 
ponudbo pa prilagajam tudi 
letnim časom. Poleti je tako 
na voljo več zelenjavnih jedi, 
pozimi pa so bolj v ospredju, 
recimo, ajdove jedi, žganci, 
polente, domače juhe ipd. Kot 
specialiteta je pri nas znana pr-
leška kisla juha, pa ješprenova 
mineštra (podobno kot prek-
murski bograč, le da je osnova 
ješprenj), kar so včasih jedli 
za malico. Veliko imamo tudi 
krompirjevih jedi, najbolj zna-
na je krompirjeva solata, ki se 
jo postreže k raznim mesnim 
jedem, predvsem ocvrtemu pi-
ščancu. Med sladicami pripra-
vljamo najrazličnejše štrudlje 
in pogače iz sira in sezonskega 
sadja; zdaj je aktualna grozdna 

pogača, naša avtohtona jed pa 
je kvasenica – to je vrsta giba-
nice z vzhajanim testom, na 
kateri je na debelo zapečena 
skuta s smetano, pogosto je 
nadev še debelejši od testa. 
Delamo tudi prleško gibanico, 
za naše kraje pa so značilni še 
t. i. krapci, ki so bili vedno zelo 
priljubljeni, od krompirjevih 
in ajdovih do pšeničnih. Vedno 
jih pripravljamo z dodatkom 
sira oz. skute, ker je bilo pri 
nas tega vedno dovolj, saj so 
kmetije redile krave,“ je nekaj 
tradicionalnih jedi iz ponudbe 
na kmetiji predstavila Marta 
Toplak ter ob tem poudarila: 
„Mi želimo ohraniti te naše res 
pristne jedi in jih tudi ponuja-
mo, vseskozi pa pečemo tudi 
razne vrste domačih kruhov. 
Brez doma pečenega kruha 
si sploh ne predstavljam naše 
ponudbe. Kruhe vedno peče-

mo v pravih krušnih pečeh, na 
domačiji imamo tri, skupno pa 
kar šest krušnih peči, saj je bila 
vedno moja želja, ko smo kaj 
novega gradili ali dograjevali, 
da se je naredil še prava krušna 
peč in še vedno jih uporablja-
mo vseh šest.“

Kmalu tudi domača 
prodajalna

Vse našteto pa še ni vse, s či-
mer se lahko kmetija Toplako-
vih pohvali; v teh dneh namreč 
že pridno urejajo manjšo trgo-
vino, kjer bodo gostom in osta-
lim zainteresiranim ponudili 
številne domače izdelke, od 
vina, domačih sokov in mar-
melad, tudi mesnih izdelkov in 
zaseke, do spominkov. 

Na kmetiji večkrat organizi-
rajo še kuharske tečaje, tako za 
domače kot tuje goste: „Pred 
časom smo na tečaju gostili 
skupino Japoncev, ki se je že-
lela naučiti priprave ajdovih 
jedi, ker jim je ajda nekako bli-
zu njihovi kulturi prehranje-
vanja. Še danes smo v stikih, 
sicer pa tečaje organiziramo 

po dogovoru z zainteresirano 
skupino ljudi. V sklopu kmeti-
je je namreč tudi gospodinjski 
dom, kjer se srečujemo s člani-
cami društva gospodinj in izva-
jamo tečaje. V teh prostorih pa 
je tudi stalna razstava domačih 
jedi, nad katero so naši gostje 
vedno zelo navdušeni.“

Kot še pravita Marta in Si-
mon Toplak, jima priznanje 
za prvo mesto pomeni veliko, 
predvsem kot zadoščenje za 
minulo delo: „Veliko truda je 
bilo vloženega v to, da je kmeti-
ja takšna, kot je. Vsekakor pa si 
želimo, da bi se kmečki turizem 
kot dopolnilna dejavnost na 
kmetiji, kljub kriznim časom, 
ohranil in razvijal naprej.“

Kmetijo Toplakovih počasi 
že prevzema v roke sin Marko, 
ki mu dela gotovo ne bo zmanj-
kalo. Toplakovi pa goste na 
kmetijo in pokušino odličnih 
domačih dobrot ter domačega 
vina vabijo vsak petek in sobo-
to popoldne, organizirane sku-
pine pa se za obisk in postrež-
bo lahko dogovorijo po želji.

SM

Foto: Črtomir Goznik

Devetega oktobra so trgali po celi Skorbi, nekaj grozdja pa so pri-
peljali tudi od drugod.
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Skorba � Trgatev 2010

Prireditev tradicije in druženja
V organizaciji vaškega odbora Skorba je bila 9. oktobra na kmetiji Jožeta in Dragice Meglič v Skorbi trgatev, ki so jo prvič 
organizirali lani, da bi obudili tradicijo nekdanjih vaških trgatev in kot druženje generacij.

Juršinci � Z akcije TZS: Moja dežela – lepa in gostoljubna

Turistična kmetija Toplak letošnja zmagovalka
Konec minulega tedna je v Celju potekala podelitev nagrad letošnje akcije Turistične zveze Slovenije Moja dežela – lepa in gostoljubna. Med preje-
mniki najvišjih priznanj je tudi juršinska turistična kmetija Moj dom, ki jo vodita Marta in Simon Toplak; komisija ji je v kategoriji turističnih kmetij s 
štirimi jabolki prisodila prvo mesto v državi.

Foto: SM

Ob 25 nočitvenih kapacitetah Marta in Simon Toplak razvajata goste z odlično domačo hrano in 
vinom, uživajo pa lahko v ličnem domačem ambientu, ki ga ponuja kmetija.

Foto: SM

Pogled na del urejene Toplakove domačije z dvoriščem v Juršincih.

Foto: Črtomir Goznik

Prvi in drugi vaški kletar, Jožef Meglič in Franc Šlamberger, v Me-
gličevi kleti, kjer hranijo vaški kvinton, gemaj in jurko ter sok iz 
teh avtohtonih vrst.
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Od tod in tam
Ptuj � Sede na ograji

8. oktobra je v Miheličevi galeriji potekala ple-
sna predstava Sede na ograji, ki jo je izvedla Izra-
elka Ma'ayan Danoch, občasna prebivalka Ptuja. 
Predstava ponuja inovativne pristope na področju so-
dobnega plesa in je bila uprizorjena na številnih med-
narodnih festivalih v tujini, obravnava pa Ptujčane in 
ptujskost. Uprizoritev, ki sta jo financirala ptujska ob-
čina in muzej, obravnava vprašanja zornih kotov po-
gleda na določen objekt, subjekt ali dogodek ter vpra-
šanje posameznikovega osebnega umeščanja v dano 
okolje. Ptujčan in ptujskost sta tako obravnavana iz 
zornega kota Ptujčanov, Mariborčanov in Cirkovča-
nov. Na podlagi intervjujev z naključnimi prebivalci 
omenjenih krajev sta avtorja Ma'ayan Danoch in Ivan 
Mijačević ustvarila predstavo, ki občinstvo povabi v 
družabni dogodek, v katerem ni ločnice med javnim in 
zasebnim prostorom in ne jasne meje med občinstvom 
in nastopajočimi. Predstava, ki dosega prepoznavnost 
v slovenskem in tujem kulturnem prostoru, je po mne-
nju ustvarjalcev tudi dobra promocija Ptuja v Evropi 
in svetu. Poleg avtorjev so pri njenem ustvarjanju so-
delovali še Markus Nylaander, Stanka Vauda, Hana 
Mačkovšek Šloser, Nino Šloser in Igor Mlač.

Polona Ambrožič

Ptuj � Gugajčki in gugaji se predstavijo

10. oktobra je v Domu kulture Muzikafe pote-
kala predstavitev fotkanice Gugajčki in gugaji, 
za katero je pesmi prispeval David Bedrač, foto-
grafije pa Andrej Lamut. Zbirka je zaključek avtor-
skega projekta Stanke Vauda Benčevič Sonce na krilih 
metulja, v katerem je med drugim s pomočjo donator-
jev in sponzorjev nastalo otroško igrišče v ptujskem 
Mestnem parku. Njegova igrala so tako bila v navdih 
omenjenima ptujskemu pesniku in mlademu fotogra-
fu, fotkanico pa so soustvarili tudi učenci osnovnih šol 
Ljudski vrt, Olge Meglič in Mladika, ki so sodelovali pri 
fotografiranju. Kot je v fotkanici zapisal Bedrač, mu je 
omenjeni projekt pokazal, da ustvarjanja knjige ni iz-
razito individualno delo, saj je pri njenem nastajanju 
šlo za res zanimivo prepletanje ljudi. Zanimiva je bila 
tudi predstavitev: pesmice je ob Bedraču bral še igralec 
Vojko Belšak, na klavir in kitaro je igrala Maksim Ja-
bločnik, povezovalka pa je bila Nevenka Dobljekar, ki 
so ji otroci z navdušenjem prisluhnili, marsikdo pa je 
nato odkorakal domov s svojimi Gugajčki v roki.

Polona Ambrožič

Ljutomer � Gimnazijci ob dnevu evropskih 
jezikov

Ob evropskem dnevu jezikov so dijaki in učitelji 
gimnazije Franca Miklošiča iz Ljutomera pripra-
vili številne aktivnosti v štirih tujih jezikih, ki se 
sicer v tej izobraževalni ustanovi tudi poučujejo 
- v angleščini, nemščini, francoščini in španščini. 
Med drugim so gostili slovenska mladinska literata, 
imeli mednarodno debatno izmenjavo, v ljutomer-
skem središču pa zbrali domala sto otrok vrtca ter jih 
skozi igro naučili nekaj angleških, nemških in franco-
skih besed. Evropski dan jezikov so ljutomerski debater-
ji počastili tudi s tridnevno izmenjavo z dijaki srednje 
šole iz Winnendena pri Stuttgartu. Nemški dijaki so se 
naučili najosnovnejših slovenskih fraz, spoznali Ljuto-
mer z njegovo zgodovino, glavni namen izmenjave pa 
je bila debata. V angleškem jeziku so pripravili deba-
te z debatnimi delavnicami. Ljutomerčani bodo vrnili 
obisk nemškim dijakom spomladi prihodnje leto.

NŠ

Foto: PA

Foto: PA

Obupana zakonca Ruža in 
Franc Kramberger sta ogor-
čena, saj se težave z rušenjem 
delov mestnega obzidja po-
navljajo že peto leto, tako da 
postaja gibanje po njihovem 
dvorišču v Dravski ulici 31, tik 
pod sončnim parkom, pred-
vsem po obilnejšem deževju 
zaradi padca kosov kamenja 
in opeke vse bolj nevarno.

Pojasnila sta, da sta na slabo 
stanje obzidja, predvsem na 
številne razpoke na opornih 
stebrih, ki so na več mestih že 
tudi načeti, oziroma odkru-
šeni, že nekajkrat opozorila 
vodstvo Pokrajinskega mu-
zeja Ptuj, pa do sedaj zadeve 
očitno niso vzeli še dovolj re-
sno. Ko se človek sprehaja po 
sončnem parku in se nasloni 
na nekdanje mestno obzidje, 
niti slutiti ne more, kakšno je 
to obzidje v spodnjem delu le 
kakih 20 m od obrežja reke 
Drave. Oporni stebri obzidja, 
ki so zidani iz rdeče opeke, so 
na več mestih že kar precej 
razpokani, tako da iz nekate-
rih razpok že raste grmovje. 
Po vsakem močnejšem dežev-
ju se razpoke večajo, kar je od 
spodaj lepo vidno, žal tudi po 
tem, da je med sadnim drev-
jem Krambergerjevih vse več 
različnih odkrušenih kosov 
opeke ali kamenja. To postaja 
zanje vse bolj nevarno, zato je 
gibanje po vrtu in sadovnja-
ku milo rečeno neprijetno, 
saj nikoli ne veš, kdaj se bo z 
obzidja spet kaj odkrušilo.

»Spet se je odkrušilo kar 
precej kosov obzidja, letos 
sem odpeljal že vsaj za 10 
samokolnic odkrušenih zida-
kov in kamenja. Nekateri kosi 
so težki tudi po 20 ali več ki-
logramov, kar lahko človeka 
tudi ubije, če pade nanj, zato 
najinih otrok in vnukov ne 
pustimo, da bi se na našem le-
pem travniku sploh igrali, saj 
ne bi bil nihče brez skrbi,« je 
povedal obupan Franc Kram-
berger. Njegova žena Ruža pa 
je hitro dodala: »Saj so tudi 
letos, ko smo jih obvestili o 
ponovnem krušenju zidovja, 
prišli neki delavci, verjetno 

iz muzeja, z njimi je bil tudi 
nekakšen  strokovnjak. Tu 
spodaj so si vse lepo ogledali, 
hodili sem ter tja in nekaj me-
rili ter fotografirali, a do sedaj 
niso še ničesar storili. Če bi 
ukrepali tedaj pred petimi 
leti, ko smo jih prvič opozori-
li na razpoke v obzidju, bi bilo 
škode zagotovo manj in tudi 
sanacija bi bila bolj enostavna. 
Poleg tega pa se tudi ta akaci-
ja, ki je zrasla že v pravi velik 
grm, zagotovo ne bi tako raz-
rasla. Ko sem vprašala, zakaj 
ne ukrepajo, so mi rekli, da 
ne morejo dobiti alpinistov, 
da bi popravili obzidje, ker je 

to ponekod visoko okoli 9 ali 
10 m. Kot da bi se iz nas delali 
norca, ampak zadeva ni tako 
enostavna, nekaj bodo morali 
storiti, sicer se lahko resnično 
še kaj pripeti.«

-OM

Ptuj � Staro mestno obzidje vidno propada

Kdo bo popravil porušeno zidovje?
Staro mestno obzidje tik pod sončnim parkom že nekaj let vidno propada, le da tega od zgoraj ni 
videti, Krambergerjevi, ki živijo v Dravski ulici pod zidovjem, pa to že krepko občutijo.

Na ptujski biotehniški šoli 
so omenjeno predstavitev, na 
kateri so predstavili 46 hibri-
dov koruze, pripravili v sode-
lovanju s kmetijsko-gozdarski-
ma zavodoma Maribor in Ptuj. 

»V času izobraževanja ima-
jo dijaki tako možnost spo-
znati in ugotavljati lastnosti 
in rezultate velikega števila 
hibridov koruze, kmetovalci 
pa primerjati svoje pridelke z 
rezultati poskusov ali pa se na 
osnovi njih lažje odločiti za 
nove, boljše hibride koruze. 
Tako pridobljeni rezultati in 
izkušnje so tudi pomemben 
podatek za semenarske hiše, 
katerih predstavniki so bili s 
poskusom zelo zadovoljni,« je 
pojasnil Andrej Vrabič, vodja 
posestva na Biotehniški šoli 
Ptuj, ter dodal, da bodo konč-
ni rezultati znani, ko bo pri-
delek tudi pospravljen. 

S takšnimi projekti po nje-
govem mnenju dijaki in stro-
kovni delavci šole ohranjajo 
povezavo z okoljem, hkrati 
pa z njimi posredujejo zna-

nje, izkušnje in novosti vsem 
zainteresiranim, zlasti kmeto-
valcem na širšem območju.

»Šola na splošno že vrsto let 
uspešno sodeluje s strokovni-

mi institucijami, med katere 
vsekakor spadata kmetijsko-
gozdarska zavoda Maribor 
in Ptuj. Pomembno je tudi 
sodelovanje s semenarskimi 

hišami in proizvajalci ali za-
stopniki za fitofarmacevtska 
sredstva iz širšega dela Slove-
nije,« je še povedal Vrabič.

Polona Ambrožič

Ptuj � Na biotehniški šoli predstavili hibride koruze

Dan koruze za dijake in kmete
23. septembra je na posestvu ptujske biotehniške šole v Turnišču potekal Dan koruze, namenjen 
vsem, ki se kakorkoli ukvarjajo s pridelavo te poljščine. Program je zajemal predstavitev hibridov 
koruze na polju, smernic za letošnjo setev ozimnih žit ter problematike bolezni in škodljivcev po 
vzniku oljne ogrščice ter posevkov detelj in deteljno-travnih mešanic.

Foto: arhiv Biotehniške šole

Letošnji Dan koruze je bil dobro obiskan.
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Foto: M. Ozmec

Franc Kramberger kaže na odkrušene dele mestnega obzidja, ki ogrožajo njihov sadovnjak in tudi 
njihovo varnost.



Z letošnjim šolskim letom 
je v Glasbeno šolo Karola Pa-
horja Ptuj zakorakalo 25 novih 
učencev jazzovskega oddelka, 
starih med 13 in 31 let, ki so v 
maju in avgustu opravili spre-
jemne preizkuse, sedaj pa nova 
znanja nabirajo pri sedmih 
učiteljih. »K sodelovanju smo 
povabili mlade, izobražene, ta-
lentirane in perspektivne glas-
benike, ki prihajajo v glavnem 
iz ptujskega okolja. Vsi so se na 
jazzovskem področju že doka-
zali, sodelujejo z raznimi izva-
jalci, lahko jih vidimo na odrih 
povsod po Sloveniji, pa tudi v 
tujini, tako da imamo res kvali-
teten kader za jazz,« je pojasnil 
Štefan Petek, ravnatelj šole. 

Učitelji jazza v Ptuju so 
Samo Ivačič (petje), Gregor 
Kozar (saksofon), Tomaž Gajšt 
(trobenta), Stane Hebar (kita-
ra), Luka Herman Gaiser (kon-
trabas), Aleš Zorec (bobni) in 
Robert Ožinger (klavir); vsi so 
tudi nastopili na predstavitve-
nem koncertu učiteljev jazzo-
vskega oddelka Glasbene šole 
Karola Pahorja Ptuj 8. oktobra 
v Domu kulture Muzikafe. 

»Javnosti smo želeli pred-
staviti vseh teh sedem učite-
ljev, želeli smo, da pokažejo 
svoje znanje in sposobnosti. 
Koncert je izpadel zelo dobro, 
odziv publike je bil odličen, 
zdaj pa so seveda počasi na 
vrsti učenci. Ko bodo ti svoje 
znanje lahko pokazali publiki, 
bomo nastope prav tako orga-
nizirali na tem prizorišču, ki je 
za takšno glasbeno zvrst pri-
mernejše kot naša dvorana,« je 
povedal Petek. 

Po glasbeno znanje 
650 učencev

Trend vpisa v Glasbeno šolo 
Karola Pahorja Ptuj sicer osta-
ja v letošnjem šolskem letu 
enak, imajo pa štiri učence več 
kot lani: »Te smo smeli sprejeti 
s posebnim dovoljenjem Mini-
strstva za šolstvo in šport. Le-
tos imamo tako 650 učencev, 
želimo pa jih seveda sprejeti 
več. Zanimanje je namreč bilo 
precej večje, tako da imamo 
na čakalni listi ta trenutek 29 
učencev, ki jih žal nismo mogli 
sprejeti, ker ni bilo prostora. 
Vse glasbene šole v Sloveniji 
imamo ta problem, da je več 
interesa, kot ga omogočajo 
naše kapacitete.« 

Med omenjenimi 650 vpi-
sani so seveda tudi učenci 

jazz oddelka, ki pa ne pri-
hajajo samo iz Ptuja, ampak 
tudi okoliških krajev, najdlje 
se vozi kandidat iz Slovenj 
Gradca. »To seveda kaže, da na 
področju jazza primanjkuje 
takšnega izobraževanja. Naj-
bližja ustanova, ki ga nudi, je 
namreč v Ljubljani – srednja 

glasbena šola. Tudi primor-
ska in gorenjska regija nima-
ta takšnih šol, torej smo mi 
druga šola v Sloveniji, ki je to 
uvedla. Verjamem, da se bodo 
naslednje leto pojavili učenci 
iz še več sosednjih krajev,« je 
prepričan sogovornik. 

Polona Ambrožič 

„Prve kadre filma smo po-
sneli na naši Dominkovi doma-
čiji, sicer pa se bo film snemal 
še na nekaj lokacijah pri Sv. 
Tomažu, v Veliki Nedelji in na 
Ptuju. Režiser filma je Zoran 
Lesič, eno izmed glavnih vlog 
- gre za starega muzikanta, ki 
najdenčka Lekseja nauči igrati 
violino - pa igra Matija Rozman. 
Ostali igralci so izbrani med 
osnovnošolci v šolah Gorišnica 
in Tomaž,“ je po snemanju po-
vedal Rihtar.

Film o mladem pastirčku, ki 
ga kot dojenčka najde kmečka 
družina, pri njej pa se nato pre-
življa kot pastir in se v prostem 
času nauči odlično igrati violi-
no, naj bi posneli v naslednjih 
treh tednih.

SM

Bobija je vredno spoznati!

Bobi je krasen pesjanar. Velik je in zavaljen, temu 
primerno pa tudi počasen. Bobi je, resnici na ljubo, 
velikanski kuža. Njegov lastnik je Marko, imeniten 
fantič. Nekega dne sta se Bobi in Marko lepo igrala v 
parku. Jasno, fantič je imel vedno pri roki polivinila-
sto vrečico in miceno lopatko, če bi se Bobi podelal. 
Če pa je Bobijev lastnik slučajno pozabil na možnost 
pasjih iztrebkov, potem sta ga čakali rokavica in vreči-
ca na posebnem košu za pasje kakce v parku.

Skratka, oba, Marko in Bobi, sta bila vzornega ve-
denja.

Zelo rada sta se lovila in to sta počela tako, da sta se 
zraven na vsa usta in na ves gobec smejala! Jasno, če je 
pes velik, je takšen – torej velik – tudi njegov gobec. 
Če se ta gobec smeji, pa je še toliko večji.  Ne vsem 
lepem je v ta smejoči, velikanski gobec nehote pri-
letela rumena ptičica in gulp!, Bobi je zaprl gobec in 
se zgrozil nad dejstvom, da je meni nič, tebi nič požrl 
nedolžnega ptička. Takšna nezgoda se je pripetila Bo-
biju prvič, zato je neutolažljivo cvilil, lajal in zavijal. In 
z njim je jokal tudi Marko. Toda na vsem lepem se je 
iz Bobijevega trebuha zaslišalo medlo čivkanje. Torej 
je mali rumeni ptiček živ, zato sta poklicala prijatelje 
na pomoč. Prišli so zajček Darko, muca Mica in čuk 
Oskar. In začela se je reševalna akcija.

Najprej je muca Mica natresla poper na Bobijev 
smrček, da je kuža na vso moč kihnil in se ob tem 
prekucnil na hrbet. A ptiček je ostal tam, kamor ga je 
pač odnesla neprevidnost. Nato je Darko poskakoval 
po pasjem trebuhu, a ptiček ni prišel ven, Bobiju pa je 
postalo slabo. Kaj vse so prijatelji počeli z nesrečnim 
kužkom, ki mu je od vsega tega bilo slabo in vrtelo 
se mu je v glavi ... Marko je skoraj obupal, ko se je od 
nekod vzela mama kanarka. In … 

… in ni počil lonec in pravljice ni konec.
Konec in lonec boste našli v novosti založbe Kres 

z naslovom Kuža Bobi. Slikanica večjega formata in 
natisnjena z velikimi tiskanimi črkami je izvrstna za 
prvobralce, saj je besedilo enostavno, zanimivo in du-
hovito ter natisnjeno nalašč za bralske vajenke in va-
jence. In kar tako, mimogrede, je zgodbica še vzgojna, 
saj napeljuje k redoljubju. Avtor besedila je Rodrigo 
Folgueira, odlične ilustracije je naredila Poly Bernate-
ne, besedilo je prevedla Selina Ambrož (cena slikani-
ce je 18,50). Če je že morda vzgojni moment nekoliko 
odveč v slikanici, pa velja poudariti spretnost ilustra-
torke, ki je dramatičnost kratkega besedila zaobjela 
z dinamično kompozicijo, zanimivo perspektivo 
upodobljenih dogodkov in zelo dobro je predstavila 
nastopajoče karakterje, pri čemer je prav kuža Bobi 
najbolj posrečeno ilustrirana »literarna oseba«.

Bobi je pravzaprav zelo priljubljeno živalsko ime 
tudi v literaturi, največkrat so tako poimenovani kuž-
ki, lahko pa tudi kakšne druge živali, na primer opica 
Bobi … Naj spomnim na nekaj »bobastih naslovov«: 
Bobi v laškem ujetništvu, Poredni Bobi, Bistroumni 
Bobi, Zvesti Bobi, Bobi sam doma, Bobi gre v šolo … 
Zraven nevednih zgodbic si lahko v Mladinskem od-
delku Knjižnice Ivana Potrča izposodite še mnoge 
druge zgodbe o hišnih ljubljenčkih ter poučne knjige 
na temo nege, varstva in vzgoje živalskih prijateljev.

Pa pridite kaj k nam, v knjižnico, na obisk!
Liljana Klemenčič
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Tednikova knjigarnica

Nocoj koncert srbskih glasbenikov
V Glasbeni šoli Karola Pahorja Ptuj potekajo čez celo 

leto javni nastopi učencev, ki so objavljeni na njihovi sple-
tni strani, za vse ostale dogodke pa javnost obveščajo 
sproti. »Na naše koncerte vabimo ljubitelje klasične in 
jazzovske ter v vsakem primeru kvalitetne glasbe,« je po-
udaril ravnatelj šole, ki ta vikend pričakuje obisk iz Glas-
bene šole Stevan Mokranjac iz srbskega Požarevca. Njeni 
učitelji bodo danes ob 19. uri v koncertni dvorani ptujske 
glasbene šole namreč izvedli celovečerni koncert, na ka-
terega je vstop prost. 

Ptuj � Jazz novosti v GŠ Karola Pahorja

Učenci tudi iz Slovenj Gradca
Od prvega septembra dalje so v Glasbeni šoli Karola Pahorja Ptuj bogatejši za nov, jazzovski oddelek, v kate-
rem 25 učencev poučuje sedem izobraženih in nadarjenih glasbenikov. Z novo pridobitvijo je omenjena šola 
postala druga v Sloveniji, ki je uvedla izobraževanje na področju te glasbene zvrsti.

Gorišnica � Najdenček Leksej na Dominkovi domačiji

Posneti prvi kadri filma
Pred nekaj meseci smo že poročali o avdiciji za igralce v filmu Najdenček Leksej, ki jih je pripravila 
RTV Slovenija. Prvi oktobrski dnevi pa so že namenjeni snemanju prvih kadrov zanimivega filma, za 
katerega je scenarij po literarni predlogi Franca Ksavra Meška napisal gorišniški profesor in men-
tor osnovnošolskega filmskega krožka Boštjan Rihtar.

Foto: Črtomir Goznik

Učitelji jazzovskega oddelka ptujske glasbene šole so se predstavili na koncertu v Muzikafeju.

Foto: SM



Nogometaši Laboda Drave 
se po nekoliko nepričakova-
nem porazu v prejšnjem kro-
gu proti Dravinji pripravljajo 
na že tretji zaporedni domači 
obračun. Tokrat jim v goste 
prihaja novinec v ligi, Roltek iz 
Doba, s katerim so Ptujčani v 
2. krogu remizirali (1:1). Kljub 
temu da gre za novinca v ligi, 
pa ekipa iz osrednje Slovenije 
premore nekaj individualne 
kakovosti, ki jo poosebljajo 
predvsem E. Mešanovič, Kun-
stelj in Kujovič. Pred mladimi 
domačimi fanti je torej še ena 
težka naloga, nekakšen zrelo-
stni izpit, kako bodo reagirali 
po porazu v 10. krogu. Na sre-
čo bo imel strateg modrih na 
voljo več igralcev kot v prej-
šnjih krogih, saj se po repre-
zentančnih obveznostih v eki-
po vračata Vrečko in Roškar, 
po poškodbi pa bo končno na-
red tudi Krajnc. Po dolgotrajni 
rehabilitaciji zaradi poškodbe 
je z ekipo pričel vaditi tudi 
mladi Štrukelj, njegova vrnitev 
na zelenice je tako iz dneva v 
dan bližje. Na žalost pa v ekipi 
še vedno ne bo odličnega Mar-
lona, ki se bo moštvu priključil 
naslednji teden. Pred sreča-
njem z Roltekom Dobom je 

Nogometaši Laboda Drave 
so po 10. odigranih krogih 
osvojili 15 točk, kar jih tre-
nutno uvršča na 5. mesto na 
lestvici. Po nekaj uspešnih tek-
mah je zahtevno ptujsko občin-
stvo ekipo že videlo v boju za 
1. ligo, zato je bila Dravinjina 
nedeljska zaušnica za marsika-
terega simpatizerja modrih še 
toliko bolj boleča. Strateg Bo-
jan Špehonja prav zaradi tega 
umirja situacijo, saj se zaveda, 
da je pred mladimi nogome-
taši še precej dela, da bi lahko 
bili konkurenčni v boju za vrh 
lestvice. Kako pa je Špehonja 
videl nedeljski poraz Laboda 
Drave proti Dravinji? »Vseka-
kor se nam je poznala odso-
tnost nekaterih igralcev, še po-
sebej Marlona in Vrečka. Poleg 
tega ni bilo niti Roškarja ter 
poškodovanih Grila in Krajnca. 
Naredili smo precej napak v za-
dnji liniji in zaradi tega izgubi-
li,« je povedal Špehonja.

Ekipa je mlada, poleg 
tega imate še precej smole 
s poškodbami in drugimi 
izostanki (reprezentanca) 
igralcev. Kaj v klubu delate 
na tem, da bi bilo padcev v 
igri čim manj in da bi bila 
ekipa karseda zbrana?

B. Špehonja: »Ko sem prišel 
v klub, je bil osnovni načrt in 
cilj stabilizacija kluba ter uve-
ljavitev čim večjega števila 
domačih igralcev. Rezultatsko 
sem mnenja, da smo lahko ne-
kje na sredini lestvice, čeprav 

so nam nekateri »strokovnjaki« 
že po uvodnem porazu z Dravi-
njo napovedovali, da ne bomo 
osvojili več kot 5 točk. Kljub 
vsemu menim, da so rezultati 
do sedaj dobri. Do konca je-
senskega dela prvenstva je še 5 
krogov, čaka pa nas zelo težek 
razpored; Interblock, Bela kra-
jina, Aluminij so med drugim 
kandidati za sam vrh tabele, 
zato bomo morali strniti vrste 
in odigrati po najboljših mo-
čeh. Še enkrat ponavljam, da 
nismo razočarali, da pa je obe-
nem velika škoda, da je prišlo 
do takega izpada igralcev proti 
Dravinji, kar se je v naši igri ne-
dvomno poznalo in je tudi pri-
vedlo do takšnega rezultata.«

Ptujsko občinstvo je dol-
go želelo domačo ekipo. Se-
daj jo ima, a nekateri že ta-
koj zahtevajo boj za najviš-
ja mesta. Je za mlade igral-
ce to še dodaten pritisk? 

B. Špehonja: »Zagotovo! Mi 
smo si pred začetkom sezone 
zadali za cilj uvrstitev v sredino 
lestvice. Po nekaj dobrih pred-
stavah, ko smo bili uvrščeni tik 
pod vrhom tabele, pa so ambi-
cije nekaterih nerealno hitro 
narasle. Kot sem že dejal, gre za 
mlade igralce, kjer so prisotni 
vzponi in padci, zato je razmi-
šljanje o takojšnjem povratku v 
1. ligo povsem nerealno. Kljub 
temu ostaja naša filozofija, da 
igramo na vsaki tekmi na zma-
go.« 

Tadej Podvršek

Selektor slovenske nogome-
tne reprezentance Matjaž Kek 
si je po zmagi v Talinu z Estonijo 
(0:1, Sidorenkov, 66. – avtogol) 
vidno oddahnil: »To je bila ena 
najtežjih, če ne celo najtežja tek-
ma, odkar sem selektor. Zmaga 
v takšni tekmi pomeni več kot 
samo tri osvojene točke; zame 
je dokaz, da je ta ekipa dozorela 
in da lahko kakšno tekmo odlo-
čimo v svojo korist tudi z neko-
liko slabšo igro. Iskrene čestitke 
vsem igralcev, ki so glede pri-
stopa in borbenosti popolnoma 
izpolnili vsa moja pričakovanja.«

Selektorjevim besedam lah-
ko samo pritrdimo, podobno 
ugotovitev pa smo na tem 
mestu zapisali že po zmagi na 
prijateljski tekmi z Avstralijo 
ob odprtju novega stadiona v 
Stožicah. Kek zaradi tega nima 
pravih razlogov za menjavo 
okostja reprezentance, čeprav 
bi nekateri predvsem Korena 
in Novakoviča raje videli na 

klopi za rezervne igralce. A 
prav Nova je mnogim kritikom 
vsaj delno zaprl usta, saj je bil 
ob vratarju Handanoviču eden 
najbolj aktivnih na tekmi v Ta-
linu. Tudi nogometnim laikom 
bi moralo biti jasno, da lahko 

novinci – Iličič, Matavž – zori-
jo in napredujejo le s pomočjo 
izkušenejših. Prav ta kombina-
cija, iz katere enkrat izstopa 
eden, drugič drugi, nam je do-
slej prinesla največ veselja.

JM
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V nedeljo na Ptuj prihaja 
Roltek iz Doba. Nova zmaga 
Laboda Drave?

B. Špehonja: »V 2. ligi lahko 
vsak premaga vsakega. Kljub 
temu da je naša ekipa za eki-
po Mure 05 druga najmlajša 
v ligi, bomo igrali na zmago. A 
vmes se nam dogajajo stvari, 
ki nam porušijo ves koncept. 
Tako sem npr. v zadnjih štiri-
najstih dneh imel od štoperjev 
na treningu le kapetana Topla-
ka! Takšne zadeve na tekmah 
vsekakor pridejo do izraza. 
Toda naš cilj v nedeljo je zma-
ga in naredili bomo vse, da jo 
dosežemo.«

E-mail: sport@radio-tednik.si

Nogomet � 2. slovenska liga

Dob pravšnji tekmec za Dravo?

Nogomet � Bojan Špehonja, trener Drave

Uvrstitev v 1. ligo je trenutno nerealna

Nogomet � Reprezentanca Slovenije

Mirnejši sen selektorja Keka

optimističen tudi odlični boč-
ni nogometaš Laboda Drave 
Gorazd Gorinšek: »Mi na vsaki 
tekmi igramo na zmago, saj je 
taka naša miselnost. Upamo, 
da bomo proti Dobu prvi zade-
li, saj bi bilo potem vse lažje.«

tp

Bodo Kidričani 
poglobili krizo 
Šenčurja?

Do konca jesenskega dela 
prvenstva je v 2. slovenski no-
gometni ligi ostalo še pet kro-
gov. Sedaj vsi klubi lovijo vode-
či Interblock, ki ima dve točki 
več od Aluminija in Dravinje, 
ob tem pa imajo Ljubljančani 
še tekmo manj. Ali se bo ta ko-
nec tedna prednost zmanjšala, 
povečala ali ostala enaka?

Nogometaši Aluminija bodo 
gostovali v Šenčurju, ki je 
odlično začel prvenstvo, v za-
dnjih petih krogih pa osvojil 
le točko (na gostovanju na Ptu-
ju). Jasno je, da so nogometaši 
Aluminija opravili na zadnjih 
dveh gostovanjih odlično delo, 
ko so osvojili štiri točke (eno 
v Črnomlju, tri pa v Dobu). 
Bela krajina je prav proti Gar-
minu Šenčurju v prejšnjem 
krogu pokazala svojo moč, saj 
so tekmecem nasuli pol duca-
ta zadetkov. Kako bodo ta šok 
preživeli v Šenčurju? 

Zmage vedno prinašajo do-
bro vzdušje in tako je bilo tudi 
v Aluminiju po nedeljskem 
srečanju v Dobu. Zmago pa so 
»drago plačali« s poškodbo na-
padalca Mateja Vračka. V ekipo 
se bo vrnil Klemen Bingo, ki 
je odslužil kazen rumenih kar-

tonov, zato bo verjetno prišlo 
do določenih korekcij v ekipi 
Kidričanov. Domačini bodo 
po zadnjih neuspehih zagoto-
vo pod dodatnim pritiskom, 
kar bi lahko bila voda na mlin 
Kidričanov. Velika prednost 
Aluminija je tudi ta, da se veli-
ko nogometašev znajde v lepih 
priložnostih, iz katerih lahko 
zadene vsak. Realizacija tako 
ne sloni le na enem ali dveh 
posameznikih, zato imajo tek-
meci dodatne težave. To bo 
obenem srečanje dveh naju-
činkovitejših ekip dosedanjega 
dela prvenstva v 2. ligi (Alumi-
nij je dosegel 20, Šenčur pa 21 
zadetkov). Izkušeni branilec 
Klemen Bingo je najprej ne-
kaj besed namenil srečanju v 
Dobu. »Težko je bilo opazovati 
svoje soigralce s tribun. Kljub 
temu so bili moji soigralci na 
izredno težkem igrišču veliko 
boljši tekmec ter so popolno-
ma nadigrali domačine.«

Na srečanja z Gorenjci ima 
Klemen Bingo dobre in tudi 
slabe spomine. Za prve so z 
dobrimi igrami vedno poskr-
beli Kidričani sami, slabi pa 
v tem, da jo je proti Šenčurju 
kar dvakrat skupil – obakrat 
je imel razbito arkado. »Kar 
se poškodbe tiče, je pač tako, 
da so te vedno nepredvidljive. 
Na gostovanje gremo prepri-
čani v našo zmago. Garmin 
Šenčur si je v zadnjih krogih 
pokvaril uvrstitev in razliko v 
prejetih zadetkih, vendar se 
ne zanašamo na to, da bo pot 
do uspeha lahka. Zmago bo 
treba izbojevati na igrišču,« je 
kratki pogovor zaključil Kle-
men Bingo. 

Danilo Klajnšek

Foto: Črtomir Goznik

Trener Laboda Drave Bojan 
Špehonja se spopada s težava-
mi s sestavo ekipe.

Foto: Črtomir Goznik

Slovenski nogometni reprezentantje so z zadnjima zmagama pro-
ti Ferskim otokom in Estoniji izpolnili pričakovanja navijačev.

2. SNL 

PARI 11. KROGA – sobota 
ob 15.00: Dravinja Kostroj 
– IB Interblock; nedelja ob 
15.00: Labod Drava – Rol-
tek Dob, Garmin Šenčur 
– Aluminij, Mura 05 – Kr-
ško, Šmartno 1928 – Bela 
krajina.

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši Aluminija so Garmin Šenčur na prvi tekmi v Kidričevem premagali z rezultatom 5:3.



V soboto, 9. 10., je v Kranju 
potekalo mednarodno tekmo-
vanje v plavanju »Start 2010«. 
Udeležilo se ga je 394 plaval-

cev in plavalk iz 29 klubov. 
Ptujski plavalni klub Terme 
Ptuj so zastopali dva plavalca 
in štiri plavalke. Osvojili so eno 

srebro, tri četrta in tri peta me-
sta, kar je spodbuden rezultat 
glede na množično udeležbo 
in neusmiljeno konkurenco. 

Trenerja Jure Rozman in Igor 
Sternad sta bila zadovoljna z 
njihovimi rezultati.

Aleksandra Jelušič

Velenje – Ormož 
Gorišnica 1:4

MLAJŠI DEČKI B: nova gladka 
zmaga A-ekipe; slavila tudi B-ekipa

Gorenje – Jeruzalem A 9:23 
(2:10)

Čeprav Ormožani v Rdeči dvorani 
niso blesteli, so dosegli novo, tretjo 
zaporedno zmago. Najvišja prednost 
na tekmi je v nekaj primerih znašala 
tudi 15 zadetkov. V 4. krogu A-ekipa 
v soboto, 16. oktobra, ob 10. uri na 
Hardeku gosti mariborski Branik.

Jeruzalem B – Maribor Branik 
23:8 (9:3)

Tudi B-ekipa Jeruzalema pri mlaj-
ših dečkih B (nastopajo letniki 2000) 
je uspela zabeležiti svojo prvo prven-
stveno zmago. Blestel je vratar Žan 
Firšt Šeruga, ki je med številnimi 
obrambami zaustavil tudi tri sedem-
metrovke. V naslednjem 4. krogu 
B-ekipo v soboto, 16. oktobra, čaka 
gostovanje na Ptuju pri Dravi.

MLAJŠI DEČKI A: pričakovana 
zmaga v Velenju

Gorenje – Jeruzalem 13:25 (6:13)
Dan prej so Ormožani v prijateljski 

tekmi po odlični igri s 46:29 ugnali 
Varteks (tekma 60 minut), četrtou-
vrščeno ekipo minulega hrvaškega 
prvenstva. V Velenju so Ormožani s 
pol moči ugnali Velenjčane, ki so se 
upirali le do izida 3:3. Priložnost za 
igro so dobili vsi fantje. Naslednja 
tekma Ormožanov v tej konkurenci 
je šele v sredo, 27. oktobra, proti 
ptujski Dravi.

STAREJŠI DEČKI B: tretja zmaga 
v nizu

Gorenje – Jeruzalem Gorišnica 
25:36 (10:18)

Zmagovalec je bil odločen že do 
odmora, saj so si fantje iz Ormoža 
ter Gorišnice priigrali lepo prednost 
osmih zadetkov, 18:10. Med strelce 
se je vpisalo kar 11 igralcev. Premor 
brez tekem bodo letniki 1997 izko-
ristili za obisk močnega mednaro-
dnega turnirja 23. in 24. oktobra v 
Veszpremu.

Starejši dečki A: presenečenje v 
Velenju

Gorenje – Gorišnica Jeruzalem 
22:29 (12:10)

Gorišnica Jeruzalem: Škerjanec, 
Mendaš; Šandor 2, Zagoršek, Bez-
jak, Kralj, Lukman, Vesenjak 5, Ko-
ciper, Geč, Sok 7, Tement, Kolenko 
2, Štumberger 5, Zorec 2, Kolmančič 
6 (2). Trenerja: Uroš Krstič in Franc 
Šandor

Novo presenečenje v gosteh so 
priredili starejši dečki A, ki so v Ve-
lenju ugnali Gorenje. To je bila že 
peta od šestih osvojenih točk na 
gostovanju (Slovenj Gradec 33:33, 
Drava 27:26, Gorenje 29:22). Cilj te 
ekipe, ki nastopa z večino letnikov 
1997, je bil pred sezono nabiranje 
izkušenj proti fizično močnejšim za-
sedbam. Prvi del tekme so z 12:10 
dobili gostitelji po zaslugi odličnih 
obramb vratarja Rednjaka (preko 
10 obramb). Gorenje je že vodilo z 
12:7. V 2. polčasu so se gostje zbra-
li pri zaključnih strelih, obramba je 
bila vse boljša in kmalu so povedli z 

22:19. Ob tem si v 37. minuti rdeči 
karton prisluži tragični junak tekme 
vratar Rednjak, ki je izven kazenske-
ga prostora podrl Štumbergerja. Go-
stom je uspela serija 7:0 in prevzem 
vodstva z 29:21. V 5. krogu v soboto, 
16. oktobra, ob 11.15 na Hardek pri-
haja Arcont iz Radgone.

Kadeti: Gorenje boljše
Gorenje – Jeruzalem Gorišnica 

35:27 (19:10)
Kadeti Gorenja so zmagali še v 

svoji tretji prvenstveni tekmi in ima-
jo še naprej 100-odstotni izkupiček 
točk. Mladi Velenjčani so v prvem 
polčasu odlično odigrali v obrambi in 
so tako zmagovalca praktično že od-
ločili po 20. minutah igre, ko je bil re-
zultat kar 17:6 v njihovo korist. V pe-
tek, 15. oktobra, ob 17.30 varovanci 
trenerja Darka Žnidariča v Gorišnici 
gostijo ekipo Libenaua iz Gradca, ki 
nastopa v slovenski ligi.

KU
Mlajše deklice A zmagale na 

prvi tekmi
ŽRK Tenzor Ptuj – ŽRK Veplas 

Velenje 20:7 (4:3)
ŽRK Tenzor Ptuj: Gabrijela Ku-

kovec, Ana Ambrož 6, Anja Lampert, 
Mia Kopold 3, Eva Sirc, Doroteja Lah 
3, Lara Ćagran 5, Sara Čagran 2, 
Stefani Pivko, Nuša Puž 1, Lina Ši-
rec, Tina Širec, Nika Bedrač, Maša 
Živko, Tinka Valenko. Trenerja: Bošti-
jan Kozel, Ana Mihaela Ciora..

V prvem polčasu se je poznala za-
četna negotovost, saj je bila to prva 
tekma v letošnji sezoni. V drugem 

polčasu so se dekleta sprostila in 
dala vedeti, da bodo tudi letos kan-
didirala za najvišja mesta v skupini.

Starejše deklice osvojile novi 
dve točki

ŽRK Tenzor Tara Ptuj – RK Rače 
28:23 (14:11)

ŽRK Mercator Tenzor Ptuj: Saša 
Lazar, Saška Kozel, Manja Grabro-
vec 1, Barbara Borovčak 13, Tonja 
Kolednik, Sindi Zorec, Sandra Šraj-
ner 4, Marina Majcen, Ana Ambrož, 
Gordana Žiher 5, Lucija Ivančič 5, 
Doris Kovačec. Trener: Sašo Petek.

Mlade Ptujčanke so osvojile po-
membni dve točki proti ekipi iz Rač. 
Po slabem začetku v prvem polčasu 
so dekleta nato bolje zaigrala in za-
služeno zmagala. Zahvala gre tudi 
staršem za podporo s tribun, saj so 
verjeli v dekleta in bili tako poplačani 
z zmago.

Kadetinje ostale brez točk
ŽRK Mercator Tenzor Ptuj – RK 

Rače 28:37 (11:16)
ŽRK Mercator Tenzor Ptuj: Ana 

Brkič 3, Vendi Balas, Katja Vincek 
5, Kaja Žunec 6, Anja Hrnjadovič, 
Špela Petrovič, Ines Selinšek 4, Tina 
Tumpej 10, Nikita Potočnjak, Lucija 
Ivančič, Gordana Žiher. Trener: Peter 
Kotar.

Po veliki borbi na igrišču so ptuj-
ske kadetinje izgubile proti ekipi iz 
Rač. Tekma je bila zelo izenačena 
do 50. minute, nato so dekleta iz 
Rače naredila razliko in zasluženo 
zmagala.

tp
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Jeruzalem Ormož – 
Cimos Koper; NAŠ 
TIP: 2

Po treh začetnih ničlah so se 
prebudili ormoški rokometa-
ši in zabeležili dve zaporedni 
zmagi proti solidnim ekipam 
Ribnice (27:25) in Slovana 
(31:30). Še posebej odmevna 
je zmaga v Ljubljani proti eki-
pi Slovana, ki so jo poznavalci 
rokometa pred sezono uvrščali 
takoj za vodilnim triom. V 6. 
krogu v soboto, 16. oktobra, 
ob 19. uri na Hardek prihaja 
Cimos. Koprčani so poleg Ce-
lja in Gorenja glavni favoriti 
za osvojitev naslova državnih 
prvakov. V tem prvenstvu so 
Koprčani na Bonifiki na kolena 
položili Celjane, spodrsljaj pa 
so si privoščili v Trebnjem pri 
Trimu. V koprskem taboru so 

prepričani, da se jim kaj takega 
v Ormožu ne more več zgoditi. 
V njihov prid govori tudi stati-
stika medsebojnih tekem Jeru-
zalema in Cimosa. Kar trinajst 
zadnjih prvenstvenih tekem 
so Ormožani izgubili proti 
Primorcem in to v povprečju s 
skoraj 9 zadetki na tekmo. Gol 
razlika v prid Koprčanov je 
kar 460:349! Dovolj zgovorni 
podatki, zakaj Cimos z najve-
čjim veseljem zahaja v “deželo 
točk” - v Ormož. Zadnja zmaga 
Ormožanov sega v leto 2006, 
natančneje 18. marca, ko so 
domači rokometaši slavili z izi-
dom 35:34. Da pa le ni vse tako 
črno, se Ormožani radi spomi-
njamo letošnjega 14. marca, ko 
je Cimos z izidom 28:26 padel 
v Mariboru v tekmi za tretje 
mesto v Pokalu Pivovarne Uni-
on. Cimos je na tem srečanju 
popolni favorit, cilj Ormoža-

nov pa je, da se svoji publiki 
predstavijo v čim lepši luči, kar 
pomeni z borbeno in atraktiv-
no igro.

Šmartno – Ribnica; NAŠ TIP: 1
Eden izmed zanimivejših parov 

tega 6. kroga. Šmartno je novinec 
v ligi in zelo nevaren tekmec na do-
mačem parketu. Po kvaliteti zmaga 
Ribnice ne bi smela priti pod vprašaj, 
ampak slednjim letos ne gre in na 
ribniški klopi je že prišlo do menjave 
trenerja. Romana Zarabca je zame-
njal Mišo Toplak. Če bodo Šmarčani 
dovolj borbeni in če zaradi poškodbe 
v dresu Ribnice ne bo nastopil nosi-
lec igre Ošlak, presenečenje Šmar-
tnega ni izključeno.

Slovenj Gradec – Trimo Trebnje; 
NAŠ TIP: 2

Korošci gostijo mlado zasedbo Tri-
ma, ki je zelo nepredvidljiva in igra 
v mejah od odličnega do katastro-
falnega. Trimo vodi stari lisjak Ivan 
Vajdl, ki do potankosti pozna Slovenj 
Gradec, saj je precej časa preživel 
prav na Koroškem. To bi lahko bil 

ključen faktor v prid zmagi Trima.
Škofja Loka – Maribor Branik; 

NAŠ TIP: 1
Škofjeločani so v prejšnjem kro-

gu doživeli poraz v Novem mestu, 
kar spada med mala presenečenja. 
Tokrat v Poden prihaja Maribor v po-
polni zasedbi tudi s prej poškodova-
nima Vasjem Furlanom in Damirjem 
Batinovićem. Že zaradi načina igre 
dajemo prednost domači ekipi.

Slovan Ljubljana – Krka Novo 
mesto; NAŠ TIP: 1

Slovan si je že privoščil dva doma-
ča spodrsljaja proti Slovenj Gradcu 
in Jeruzalemu. Tretjega si ne bo in 
Krki se ne obeta nič lepega, čeprav 
so Dolenjci zelo dobro pričeli novo 
prvenstvo in imajo trenutno na kontu 
4 točke. Lep izkupiček za ekipo, ki se 
bori za obstanek v ligi.

Gorenje Velenje – Celje Pivovar-
na Laško; 17. 11. 2010

Tekma je zaradi celjskega obra-
čuna v Ligi prvakov proti nemškemu 
Kielu prestavljena.

Uroš Krstič

Ljubitelji rokometa na na-
šem območju bodo v soboto 
ponovno prišli na svoj račun, 
tokrat v Gorišnici, kjer se bosta 
v tretjem krogu 2. SRL – vzhod 
v lokalnem derbiju pomerili 
domači ekipi Moškanjci-Gori-
šnica in ptujska Drava. Škoda 
je le, da to ni tekma v višjem 
rangu tekmovanja, kjer bi si 
vsi želeli igrati. Rokometaši iz 
Gorišnice so uvodno tekmo 
novega prvenstva doma prese-
netljivo izgubili proti Arcontu 
Radgoni, minulo soboto pa z 
gostovanja v Radečah prinesli 
točko. Mogoče je to manj, kot 
so pričakovali, vendar tekmo-
vanje gre naprej in vsak teden 
prinaša nove izzive. »Imamo 
mlado ekipo, ki je v primerjavi 
z lani doživela precejšnje spre-
membe. Igra je v vzponu in se-
veda v soboto upam na najbolj-
še. Naši tekmeci iz Ptuja imajo 
prav tako svojo računico, kar 
je treba spoštovati. Srečanje 
bo zagotovo zanimivo, tako da 
bodo ljubitelji rokometa prišli 
na svoj račun. Upam, da bo 
v naši športni dvorani pravo 
vzdušje, ki ga ljubitelji rokome-
ta še kako potrebujejo. Napo-
vedi v športu so sila nehvale-
žna stvar, po mojem so možni 
vsi trije tipi glede končnega 
izida,« je pred tekmo izjavil 
trener Moškanjcev-Gorišnice 
Ivan Hrupič, ki bo ponovno 

V dolini pod Kalom je AMD 
Šentvid organiziral predzadnjo 
dirko za državno prvenstvo v 
motokrosu, ki se je je udeležilo 
84 dirkačev iz Slovenije. Navzo-
či so bili vsi najboljši, med njimi 
tudi najboljši slovenski voznik 
motokrosa Sašo Kragelj, ki je 
bil prepričljivo dvakrat prvi in 
je brez težav osvojil prvo mesto.

V razredu MX 85 je na dirki 
skupno 1. mesto osvojil Tim 
Gajser (AMD Feroda Celje), ki 
je zmagal v prvi vožnji, v drugi 
je končal na drugem mestu. Z 
osvojenimi 47 točkami je zbral 
dve več od drugouvrščenega 
Nicka Škorje iz Tajfun športa. 
V razredu do 125 ccm je tretje 
mesto pripadlo Petru Tadiču 
z 38 točkami (v prvi vožnji je 
bil četrti, v drugi pa tretji). Že-
talčan Borut Bele je s svojo 
Husquarno končal na devetem 
mestu z 28 točkami (v prvi 
vožnji je skozi cilj pripeljal na 
osmem mestu, v drugi vožnji 
pa je bil deveti – okvara menjal-
nika) in s tem padel po lestvici 
navzdol za kar tri mesta. V ra-
zredu MX Open je dvakrat zma-
gal Sašo Kragelj, ki je brez te-
žav premagal svoje konkuren-
te. V tej kategoriji pa je nastopil 
tudi mladi Tim Gajser, ki je 

Rokomet � 1. SRL (m)

Trinajst zmag v nizu Cimosa nad Jeruzalemom
Rokomet � 2. SRL - vzhod (m)

V soboto sosedski derbi

Foto: AJ

Ptujski plavalci in trenerji na mitingu v Kranju
Foto: Črtomir Goznik

Ivan Hrupič, trener Moškanjcev-Gorišnice

lahko računal na Blaža Dimca, 
ki je zaradi prejetega rdečega 
kartona na srečanju z Arcon-
tom Radgono moral izpustiti 
gostovanje v Radečah.

Optimistični so tudi 
v taboru Drave

Kljub porazu v preteklem 
krogu proti Dobovi bo moti-
vacija mladih ptujskih fantov 
na vrhuncu, saj varovanci Mi-
lana Baklana in Ladislava 
Saba drugače kot na zmago ne 
znajo igrati, poleg tega pa se 
bodo želeli odkupiti za poraz v 
prejšnjem krogu. Domačini so 
glede na izkušnje vsekakor v 
prednosti, poleg tega pa bodo 
glede na slab start v prvenstvo 
še posebej »nabrušeni«. Raz-
veseljivo je dejstvo, da v ptuj-
skem taboru ni poškodb in da 
so vsi igralci, na katere strate-
ga računata, v pogonu. Matej 
Bračič, eden od najizkušenej-
ših igralcev RK Drava je pred 
srečanjem povedal: »Na vsaki 
tekmi igramo na zmago in tako 
bo tudi tokrat. Zagotovo imajo 
domačini dobro in izkušeno 
ekipo, ki je lani izpadla iz 1. B 
rokometne lige in verjamem, 
da se že letos želijo vrniti. Toda 
tudi mi imamo na tem srečanju 
svoje cilje.«

DK, tp

bil skupno šesti (v prvi vožnji 
je bil peti, v drugi pa sedmi). V 
veteranski konkurenci kraljuje 
njegov oče Bogomil Gajser, ki 
je zmagal v obeh vožnjah. 

Pred zadnjo dirko državnega 
prvenstva, ki bo v nedeljo, 24. 
oktobra, je Tim Gajser v štirih 
dirkah zbral 197 točk (na dveh 
ni nastopil) in ima dve točki 
prednosti pred Nickom Škor-
jo. V kategoriji do 125 ccm je 
Deni Ušaj v veliki prednosti, 
saj je zbral 214 točk, drugi je 
Peter Irt (169), tretji Peter 
Tadič (167), ki ima veliko mo-
žnosti, da se prebije na drugo 
mesto, šesti pa je Borut Bele 
z 151 osvojenimi točkami. Tudi 
za njega velja, da bi si z dobrimi 
nastopi na zadnji dirki držav-
nega prvenstva izboljšal sku-
pno uvrstitev za kakšno mesto. 

To nedeljo bodo motokro-
sisti odpeljali še zadnjo dirko 
pokalnega prvenstva. Borut 
Bele je trenutno tretji, z malo 
možnostmi, da bi ubranil lan-
skoletni naslov pokalnega 
prvaka. Realno gledano pa je 
dosegljivo drugo mesto, ki ga 
zaseda Rok Virant s sedemnaj-
stimi točkami prednosti pred 
Žetalčanom.

Danilo Klajnšek

Rokomet � Mlajše selekcije Motokros

Petru Tadiču 3. mesto

Plavanje � Miting “Start 2010” v Kranju 

Ptujski trenerji zadovoljni s prikazanim

Rezultati plavalcev 
PK Terme Ptuj:
Lora Grobelšek:
50 prosto: 4. mesto (29,27)
100 hrbtno: 4. mesto (1.12,01)
50 hrbtno: 2. mesto (32,63 – 
2. čas v kategoriji na PZSana 
in 1. čas v letniku 1997)
Tim Vidovič:
100 prsno: 5. mesto (1.15,60)
50 prsno: 4. mesto (34,44)
Nuša Šerbec:
50 prsno: 5. mesto (38,18)
Tinkara Sternad:
50 prsno: 5. mesto (48,19).



petek � 15. oktobra 2010   15Pred kurilno sezono

Zaradi nižjih temperatur se je 
ponekod že začelo kurjenje, a 
poskrbeti je treba za varnost 
in preveriti kurilne naprave ter 
dimnike. Policisti poročajo, 
da je v zadnjih dneh v državi 
že prišlo do nekaj požarov v 
stanovanjskih objektih, ki so 
izbruhnili prav med prvim kur-
jenjem peči.

Pred kurilno sezono 
naj vas obišče 
dimnikar
Policisti prebivalcem svetujejo, 
da pri pooblaščenih dimnikar-
skih službah naročijo pregled 
in čiščenje dimnika, saj bo le 
strokovno očiščen dimnik za-
gotavljal ustrezen vlek in tako 
preprečeval vdor ali zadrževa-
nje nezaželenih plinov v stano-
vanjskih objektih.
Očiščen dimnik preprečuje 
prekomerno segrevanje ali 
celo vžig saj. Prav tako je tre-
ba pregledati kurilne naprave 
– peči, gorilnike in plinske peči 
– ter opraviti meritve dimniških 
izpustov, da se pravočasno od-
pravijo morebitne napake na 
instalacijah oz. peči nastavijo 
na maksimalni izkoristek – z 
boljšim izgorevanjem pa bomo 
poskrbeli tudi za večjo varnost, 
poudarjajo policisti.
Prebivalce še opozarjajo, da je 
treba plinske peči redno servi-

sirati in jih nastaviti, saj lahko 
pri nepregledanih in neredno 
servisiranih pečeh prihaja do 
izpustov ogljikovega monoksi-
da in drugih plinov v bivalne 
prostore.
»Kurilnice in prostori okoli peči 
morajo biti pospravljeni. V bli-
žini peči ne sme biti gorljivih 
materialov, prostori morajo biti 
dobro prezračeni – še posebej 
to velja za plinske peči, vgraje-
ne v bivalne prostore, na pri-
mer kopalnice. Takšni prostori 
nikoli ne smejo biti nepredušno 
zaprti,« poudarjajo policisti in 
opozarjajo, da je neupošte-
vanje varnostnih nasvetov v 
preteklosti že imelo tragične 
posledice.

Doma imejte 
gasilnik
Policisti prebivalcem tudi sve-
tujejo, naj si priskrbijo atestiran 
in pregledan gasilnik, s katerim 
lahko pogasijo morebitne zače-
tne požare, preden ogenj uide 
nadzoru in je potrebno posre-
dovanje gasilcev.
»S preventivnimi ukrepi pred 
začetkom kurilne sezone in 
ustrezno opremljenostjo, če 
do požara že pride, lahko tako 
sami naredite največ za večjo 
varnost življenja in premože-
nja,« še dodajajo policisti.

STA

Ja, jesenski večeri so že lahko 
hladnejši, zato človeku kar pri-
ja, če se lahko ogreje. Ampak 
preden se odločimo za ogreva-
nje, je treba malce pogledati, 
kaj se je z našimi ogrevali do-

gajalo čez poletje. Kurilnica 
je v  preteklih vročih mesecih 
marsikje postala priročno skla-
dišče. Zato brž proč z navlako! 
Najbrž smo se šele zdaj spo-
mnili - vsa čast izjemam! - da 

bi bilo dobro poklicati dimni-
karja. Pa vzdrževalca centralne 
kurjave.
Na vse to vas želimo spomniti 
z današnjo prilogo. In tudi na 
to, da je možno z majhnimi 

ukrepi privarčevati kar nekaj 
denarja.
Naj vas v mrzlih dneh - poleg 
ljubezni - greje zanesljiva in 
varna peč!

Jože Šmigoc

Tudi policija poziva 
k previdnosti

Vas ob večerih 
že zebe? 
Ste se že odločili prižgati 
kakšno ogrevalno napravo?
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V podjetju IBLO tržimo blagovno znamko LG že desetletje. Uveljavili smo se s prodajnim 
programom predvsem na področju klimatskih naprav, ki so se izkazale kot visoko kvalitetne 
in zaupanja vredne. Iz tega razloga razširjamo ponudbo iz hladilne tehnike še na toplotno in 
prezračevalno tehniko in uvajamo na tržišče tudi različno ponudbo LG toplotnih črpalk – THERMA 
V tehnologijo in prezračevalnih naprav – ECO V.

Tehnologija vodne črpalke je tehnologija prihodnosti. 
Odlikuje jo visoka energetska izkoriščenost. Neodvisna je od fosilnih goriv, kar je v času vse 
dražjih fosilnih goriv še kako pomembno. Ob vse večji ekološki osveščenosti je zelo pomembno 
tudi dejstvo, da z uporabo toplotnih črpalk bistveno manj obremenjujemo okolje. V primerjavi 
s klasičnim plinskim bojlerjem zmanjšamo vnos CO2 emisij v ozračje za 90 % in s tem bistveno 
prispevamo k čistejšemu okolju.
THERMA V sistem je rešitev za varčno 
ogrevanje in hlajenje stanovanjskih 
prostorov ter gretje sanitarne vode z nizkimi 
investicijskimi stroški.
Sistem nudi visoke energetsko ogrevalne 
rezultate ob nizki porabi elektrike. Koeficient 
učinkovitosti inverterske tehnologije dosega 
4,1 do 4,5. To v praksi pomeni, da ob 
porabi 1 kW električne energije sistem 
odda več kot 4 kW toplotne energije. 
Skrivnost se nahaja v sami zasnovi toplotne 
črpalke, ki električne energije ne pretvarja 
neposredno v toploto, ampak jo uporablja za pogon kompresorja. Kompresor deluje podobno 
kot pri klimatski napravi, le da je cel sistem obrnjen, tako da toplotna črpalka dobesedno črpa 
toploto iz okolice in jo dovaja v prostor in ga s tem segreje.
Z dobrimi energetskimi izkoristki je THERMA V ena najcenejših metod ogrevanja hiš in stanovanj. 
Ob tem pa lahko s THERMA V grejete še sanitarno vodo in stanovanje skoraj brez dodatnih 
stroškov poleti hladite.
Prednost sistema zrak – voda je v nizkih investicijskih stroških, ki ne zahtevajo večjih gradbenih 
posegov. Sistem lahko priklopimo na že obstoječe (primerno dimenzionirane) radiatorje, talno 
gretje, konvektorje in bojler sanitarne vode, lahko ga pa povežemo tudi s solarnimi celicami.
Sistem odlikuje priznana LG-kvaliteta. Zunanje enote imajo zlati protikorozijski premaz, kar 
zagotavlja vzdržljivost sistema in visoko stopnjo delovanja. Če se odločate za izvedbo novega ali 
obnovo starega sistema ogrevanja, je smiselno poseči po novih, alternativnih virih ogrevanja, saj 
se vam bo investicija v kratkem času obrestovala. In sistem THERMA V to je. Z uporabo toplotnih 
črpalk THERMA V boste občutno zmanjšali stroške ogrevanja tudi preko 75 % v primerjavi 
ogrevanja s kurilnim oljem.
Zaradi različnih potreb in možnosti, priporočamo vsaki stranki posvet z našim strokovnjakom, 
da bomo skupaj našli najboljšo in najugodnejšo rešitev. Podobno kot s klimatskimi napravami LG 
skrbimo za servisne in vzdrževalne posege tudi pri THERMA V sistemih.

IBLO se predstavi

Ko dnevi in jutra postajajo 
vse hladnejši, nas opominjajo 
na prihod kurilne sezone in 
na to, da bo treba poskrbeti 
za zaloge kurilnega olja za 
hladne zimske dni.
Kot vemo, sama nabava kurja-
ve ni vedno dovolj za brezskrb-
ne hladne dni. Pred sezono je 
priporočljivo opraviti servis 
na ogrevalnem sistemu. Dela 
naj opravi strokovnjak, ki je 
usposobljen za posamezni tip 
oz. kurilno napravo. Preveriti je 
treba delovanje kotla, gorilnika, 
rezervoarja za gorivo, regula-
torja dovoda goriva, tempera-
ture, odvod dimnih plinov …

Enostavna opravila 
lahko opravimo tudi 
sami
Priporočamo vam, da pred 
pričetkom zabeležite količino 
goriva, ga po potrebi dokupi-
te, tako da imate točen poda-
tek o porabi po koncu sezone 
in ga lahko primerjate. Morda 
pa boste v prihodnosti opravili 
kakšna izolacijska dela in boste 
lahko ugotavljali prihranke.
Kurilnica po končani kurilni se-
zoni pogosto postane shramba 
za najrazličnejše predmete, ki 
jih spomladi in poleti uporablja-
mo, in tudi za razno navlako, 
ki tja ne sodi. Prav je, da pred 
zimo to počistimo in odstrani-
mo iz kurilnice vse gorljive 
materiale ter jo pospravimo, 
tako da je varen dostop do 
vseh delov kurišča.
Preveriti je treba tudi tlak vode 
v kotlu in jo po potrebi dodati. 
Kadar smo sistem dopolnili z 
vodo, je treba napraviti odzra-
čevanje; tega po prvem ogre-
vanju ponovimo, da iz sistema 
odstranimo kisik. Verjetno vsak 
od nas pozna pol tople radia-
torje, ki nas opozarjajo na izgu-
bo vode in energije.
Pred zimo preverite tudi te-
snost vrat in oken, da toplotne 
izgube ne bodo prevelike.
Za vzdrževanje kurišča mora-
mo skrbeti sami. Slabo vzdrže-
vanje namreč povzroča velike 
toplotne izgube, večjo porabo 
goriva in s tem visoke stroške.

Nekaj naredimo sami, 
večino pa strokovnjaki

Naloge, ki jih 
opravimo sami vsaj 
enkrat letno
Preverite, kdaj ste nazadnje 
opravili čiščenje rezervoarja. 
Na dnu rezervoarja se nabirajo 
nečistoče in mešanica žvepla 
in vode (žveplena kislina), ki 
razjeda jeklene dele rezervoar-
ja. Sajave obloge na rezervoar-
ju povzročajo toplotne izgube 
tudi do 15 %. Zato je priporo-
čljivo čiščenje rezervoarja na 
vsakih pet let.
Vsaj enkrat letno oz. vsaj pred 
začetkom kurilne sezone je 
priporočljivo opraviti servis in 
nastavitev gorilnika. Dobro na-
stavljen gorilnik lahko pomeni 
tudi do 10 % prihranka pri go-
rivu.
Preverite, kdaj ste nazadnje 
opravili pregled dimovodov. Po 
novi zakonodaji mora pregled 
opraviti enkrat letno poobla-
ščena dimnikarska služba.
Preverite, v kakšnem stanju je 
oljni filter pred gorilnikom in 
ga po potrebi zamenjajte. Pri-
poročljivo ga je zamenjati vsaj 
enkrat letno oz. pred začetkom 
kurilne sezone.
Preverite stanje goriva v rezer-
voarju in ga zabeležite pred 
kurilno sezono. Tako boste 
lahko spremljali svojo porabo 
natančneje.
Preverite tesnost rezervoarja in 
vseh cevi. Če kje pušča, se obr-
nite na strokovnjaka.
Preglejte, ali so vse cevi v kle-
ti toplotno izolirane. S tem 
zmanjšate toplotne izgube.

Dela, ki jih mora 
opraviti strokovnjak 
za čiščenje 
rezervoarjev
V povprečju se na rezervoarjih 
zaradi nečistoč v kurilnem olju 
nabere od 2 do 3,5 mm oblog. 
Vsak milimeter oblog pa pome-
ni 3–4 % večjo porabo kurilne-
ga olja. Toplotne izgube zaradi 
sajavosti v zanemarjenih ne-
vzdrževanih kotlih znašajo tudi 
do 15 %.

Da se izognemo težavam z go-
rilnikom, je priporočljivo dvigni-
ti sesalno cev vsaj 5 cm od dna 
rezervoarja in čistiti rezervoar 
na vsakih pet let.
Dela, ki jih stori strokovnjak za 
čiščenje rezervoarja:
1. izsesati gorivo iz rezervoarja 
do višine 5 cm;
2. usedlino, ki je ostala v re-
zervoarju, izsesati v posebno 
odpadno posodo – to odpadno 
olje gre potem na uničenje;
3. odpreti rezervoar in očistiti 
notranjost rezervoarja z vodo 
pod pritiskom in sesalcem; če 
gre za trdovratne obloge in 
usedline, najprej s pomočjo 
krtače;
4. pobrisati notranjost rezervo-
arja s krpami;
5. nastaviti sesalno cev;
6. prečrpati kurilno olje nazaj 
skozi filter v čisti rezervoar;
7. zapreti pokrove rezervoarja.

Dela, ki jih mora 
opraviti strokovnjak 
za servis in nastavitev 
gorilnika
Dobro nastavljen gorilnik lahko 
pomeni tudi do 10 % in celo 
več prihranka pri gorivu, 
zato je pomembna koncentra-
cija ogljikovega dioksida in kisi-
ka v suhih dimnih plinih. S temi 
meritvami ugotavljamo, ali je 
izgorevanje optimalno (1 % 
ogljikovega dioksida v dimnih 
plinih povzroči v splošnem 
povečanje toplotnih izgub za 
4–5 %).
Servis in nastavitev gorilnika 
sta priporočljiva vsaj enkrat 
letno oz. vsaj pred kurilno se-
zono.
Kaj bo opravil strokovnjak:
1. kontrola dovoda goriva
2. kontrola filtra za gorivo
3. kontrola filtra za zrak na go-
rilniku
4. kontrola filtra na gorilni šobi
5. čiščenje vseh delov gorilnika
6. zamenjava gorilne šobe
7. zamenjava obrabljenih delov 
(po potrebi)
8. nastavitev gorilnika:

Fo
to

: M
. O

zm
ec

Fo
to

: M
. O

zm
ec

- meritev sajavosti
- meritev vsebnosti CO2 in CO
- nastavitev O2

- meritev temperature dimnih 
plinov
- kontrola izkoristka
- ugotavljanje prisotnosti kuril-
nega olja v dimnih plinih
Uporaba aditivov
Aditivi so dodatki, ki izboljšuje-
jo kemijsko sestavo kurilnega 
olja in s tem izgorevanje kuril-
nega olja, hkrati pa ščitijo tudi 
vaše kurišče.
Aditiv DKO 3000 je dodatek, ki 
izboljšuje kakovost zgorevanja. 
Razgrajuje usedline in nečisto-
če v kotlu, posledično zmanjša 
onesnaževanje okolja in omo-
goča prihranke goriva do 
6 %. Hkrati preprečuje nasta-
nek usedlin in rjavenje rezervo-
arja. S tem omogoči nemoteno 
delovanje gorilnika in kurilne 
naprave ter bistveno zmanjša 
stroške čiščenja rezervoarja in 
vzdrževanje kurišča.

Čiščenje dimnikov
Najmanj enkrat letno je treba 
opraviti dimnikarske storitve 
na kurilnih napravah in dimo-
vodih. Te storitve lahko opravi 
le pooblaščen dimnikar ali or-
ganizacija. Ti vam tudi izmerijo 
emisijske vrednosti ter toplo-
tne izgube vašega kurišča.

Kako še prihraniti
Ali ste vedeli, da:

- zmanjšanje temperature v 
prostoru za 1 stopnjo Celzija 
pomeni prihranek tudi do 6 % 
stroškov ogrevanja,
- rolete in zavese morajo biti v 
nočnem času spuščene,
- sušenje perila na radiatorjih 
poveča vaše stroške ogrevanja,
- zastrte dolge debele zavese, 

ki prekrivajo radiator, poveču-
jejo stroške ogrevanja, 
- menjava starega kotla z niz-
kotemperaturnim kotlom po-
meni zmanjšanje energije do 
40 %.
Vir:
http://www.olje.net/svetova-
lec-za-ogrevanje
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Ali ste vedeli, da imate večji 
del energije za pokritje toplo-
tnih potreb objekta v nepo-
sredni okolici? Le z ustrezno 
tehnologijo morate nadgraditi 
toplotno energijo zemlje, vode 
ali zraka in boste imeli hišo to-
plo po svoji meri.
Toplotne črpalke, ki omogoča-
jo ogrevanje z energijo zemlje, 
vode ali okoliškega zraka, po-
znamo že dolgo. Prvotno so 
bile namenjene predvsem za 
ogrevanje sanitarne vode, pri 
ogrevanju objektov pa jih še 
vedno srečujemo manj pogo-
sto.
Dobra uskladitev vira toplote z 
ogrevalnim sistemom vodi do 
zanesljivega in gospodarnega 
obratovanja toplotne črpalke 
in s tem ogrevanja celotnega 
objekta.

Delovanje toplotne 
črpalke
Toplotna črpalka s pomočjo 
kompresorjev dvigne tempera-
turo vode na raven, določeno 
za delovanje nizkotemperatur-
nih sistemov ogrevanja. Na 
toplotno črpalko lahko vežemo 

tudi bojler za ogrevanje sanitar-
ne vode in hranilnik tople vode, 
ki preprečuje prekomerno šte-
vilo vklopov toplotne črpalke.
Viri energije, ki jih za svoje de-
lovanje lahko koristi toplotna 
črpalka:
- zemlja (sistem geosonda ali 
sistem horizontalnih kolektor-
jev)
- voda (najpogostejše je črpa-
nje podzemne vode)
- zrak (svetujemo za območja z 
milimi zimami)
S toplotno črpalko bomo 
dosegli visoke energijske 
prihranke in znižali stroške 
ogrevanja. Delujejo povsem 
samostojno in zelo tiho ter 
zavzamejo malo prostora. So 
okolju izjemno prijazne in ena 
najboljših rešitev za okolje in 
denarnico.
Toplotne črpalke prestrezajo 
toploto zraka, zemlje, podtalni-
ce in površinskih voda ter od-
padno toploto prezračevanja. 
Prestreženo toploto preko kom-
presorja prenašajo na vodo v 
ogrevalnem tokokrogu ter na 
ta način zagotavljajo ogrevanje 
prostorov in sanitarne vode.

Toplotna črpalka - energija iz okolice
Zrak – voda
Odvzema toploto zunanje-
mu zraku in ogreva prosto-
re in sanitarno vodo. Od 
projektne temperature zuna-
njega zraka je odvisna izbira 
mono- ali bivalentnega načina 
obratovanja. Monovalentna de-
luje samostojno in pokrije vse 
toplotne potrebe, bivalentna 
pa deluje do zunanje tempera-
ture –15 °C, nakar se samodej-
no izklopi, manjkajočo toploto 
pa dobimo od toplovodnega 
kotla ali drugega vira.
Toplotno črpalko zrak – voda 
lahko vgradimo kamorkoli, saj 
je zrak povsod na razpolago, 
posegi v prostor so majhni, 
montaža in vzdrževanje eno-
stavna, stroški vgradnje pa v 
primerjavi z drugimi sistemi 
veliko nižji. Zaradi visokih iz-
stopnih temperatur je črpal-
ka primerna za različne tipe 
ogrevalnih sistemov, eno- ali 
dvocevna radiatorska in talna 
ogrevanja.
Ker gre svetovni razvoj v sme-
ri sistemov zrak – voda, lahko 
pričakujemo, da bo v zelo krat-
kem prevzel vodilno mesto 
med toplotnimi črpalkami. V 
državah z dolgo tradicijo vgra-
dnje toplotnih črpalk je sistem 
zrak – voda med investitorji že 
dolgo na prvem mestu.

Zemlja – voda
Toploto zemlji odvzemamo z 
vkopanim cevnim kolektorjem 
ali globoko vertikalno sondo. 
Na globini 1,5 do 2 m lahko pri-
dobimo od 15 do 40 W energi-
je na kvadratni meter, za 1 kW 
toplotne moči pa potrebujemo 
20 do 40 m2 zemeljske površi-
ne. Zemljišče mora biti enako 
ali večje od dvojne površine 
prostora, ki ga želimo ogrevati.
Če zemljišča nimamo, bo do-
volj nekaj metrov za izdelavo 
vrtine, v katero bomo spustili 
cevi do 160 m globoko, jih zalili 
s cementnim mlekom in prido-
bili od 50 do 100 W energije 
na meter globine. Cevi za oba 
načina vkopavanja so iz polie-
tilena, v njih pa kroži mešanica 
vode in sredstva proti zmrzova-
nju (več o geosondah v nada-
ljevanju).

Voda – voda
Za ta sistem potrebujemo čr-
palni in odtočni vodnjak, iz 
kubičnega metra vode pa pri-
dobimo do 6,5 kW energije. Za 
ta način moramo pri nas prido-

biti dovoljenje, v skandinavskih 
in drugih evropskih državah pa 
takih sistemov zaradi ekološke 
neustreznosti ter mešanja in 
hlajenja podtalnice ne dovo-
ljujejo več. Tak predpis lahko 
pričakujemo tudi pri nas.

Skrivnost 
prihrankov
Toplota, ki jo toplotna črpalka 
preko uparjalnika odvzame iz 
okolice in jo odda preko kon-
denzatorja kot kondenzacijsko 
toploto ogrevnemu mediju, 
je rezultat termodinamične-
ga procesa in ne zgorevanja. 
Pridobljena toplota je zastonj, 
uporabnik plača samo električ-
no energijo, potrebno za po-
gon agregata, ki ga sestavljata 
kompresor ali ventilator. Raz-
merje med plačano elektriko 
in brezplačno energijo, prido-
bljeno iz okolice, označujemo s 
kratico COP in lahko znaša 1:4 
ali več. V tem primeru črpalka s 
pomočjo 1 kW električne ener-
gije odda 4 kW toplotne ener-
gije ali več. COP je samo druga 
oznaka za grelno število, ki je 
eden najpomembnejših podat-
kov ob nakupu črpalke.

Toplota iz zemeljskih 
globin
V nadaljevanju vam bomo 
predstavili sistem ogrevanja 
s toplotno črpalko, ki za svoje 
delovanje koristi energijo iz ze-
meljskih globin preko medija v 
vgrajenih geosondah.
Sistem ogrevanja s toplotno 
črpalko, ki za svoje delovanje 

izkorišča energijo zemlje iz 
vrtin, imenujemo sistem »ge-
osonda«. Gre za zaprt sistem, 
pri katerem v zemljo izvrtamo 
vrtine, navadno globoke med 
80 in 150 m. V vrtine vstavimo 
geosonde, po katerih kroži me-
dij (voda z dodatkom glikola). V 
globini zemlje se medij segre-
je, na površju mediju toplotna 
črpalka odvzame okrog 4–5 oC 
in tako ohlajeno vodo s pomo-
čjo obtočnih črpalk spet vrne v 
globino.
V primeru večjega števila vgra-
jenih geosond je treba le-te po-
vezati s posebnim zbiralnikom 
v zbirnem jašku. Od jaška do 
toplotne črpalke vodi ena cev 
za dovajanje ogretega medija, 
po drugi pa se ohlajen medij 
vrača do razdelilnika in se pre-
ko razdelilnika vrne v geoson-
de.
Toplotna črpalka s tako prido-
bljeno energijo lahko segreva 
celoten objekt preko talnega 
ogrevanja ali radiatorjev, sani-
tarno vodo v bojlerju, lahko pa 
tudi vodo v zalogovniku. Zalo-
govnik je namenjen temu, da 
se zaradi shranjene tople vode 
toplotna črpalka manjkrat vklo-
pi.

Od dovoljenja do 
gretja
Postopek dela za izvedbo ogre-
vanja s sistemom geosonda 
poteka v naslednjih fazah:
- pridobitev dovoljenja za izved-
bo vrtanja,
- izvedba vrtine z vgradnjo ge-
osond,
- izvedba povezav od geosond 
do objekta in polnjenje cevi z 

medijem,
- montaža toplotne opreme.
Pred pričetkom del investitor 
poskrbi za naslednje dokumen-
te, potrebne za izdelavo projek-
ta za izvedbo vrtanja:
- zemljiškoknjižni izpisek,
- mapna kopija parcele,
- gradbeno dovoljenje za 
objekt,
- soglasje lastnika.

Vrednost investicije
Vrednost investicije je odvisna 
od moči vgrajene toplotne čr-
palke in s tem povezanim števi-
lom in globino vrtin. Ocenimo 
pa lahko, da investicija v ogre-
vanje izolirane hiše z ogrevalno 
površino cca. 150 m2 znaša 
cca. 18.000,00 EUR (brez 
DDV). V to ceno je všteta pri-
prava dokumentacije, vgradnja 
geosonde v vrtino globine 100 
m in montaža toplotne črpalke 
moči 8 kW, skupaj z bojlerjem 
in zalogovnikom tople vode.

Financiranje 
investicije
Za izvedbo celotne investi-
cije je možno pridobiti ugo-
den ekološki kredit do višine 
20.000,00 EUR, z odplačilno 
dobo do 10 let (Za natančnej-
še informacije se obrnite na 
Energetsko svetovalno pisarno 
v Mestni hiši).

Amortizacija 
investicije
Glede na to, da toplotna črpal-
ka v eni kurilni sezoni za svoje 
delovanje potroši električne 
energije za približno četrtino 
vrednosti kurilnega olja, izra-
čun pokaže, da se investicija v 
nov način ogrevanja povrne v 
cca. 10 do 12 letih.

Vplivi na okolje
Ker se vplivi onesnaževanja 
čedalje bolj kažejo v spreme-
njenih podnebnih razmerah, 
je treba povedati, da z ogreva-
njem s toplotno črpalko znižate 
izpuste škodljivega CO

2 za pri-
bližno polovico – v primerjavi 
z ogrevanjem s kurilnim oljem. 
Vir:
http://varcevanje-energije.si/
toplotne-crpalke/skrivnosti-
ogrevanja-s-toplotno-crpalko.
html
http://gezslo.spaces.live.com/
blog/cns!BACFE21438672130!
1931.entry



petek � 15. oktobra 201018 Pred kurilno sezono

Dimnik je najbolj obremenjen 
del hiše, zato ga moramo zgra-
diti tako, da bo prenesel vse 
obremenitve, vendar pri gradnji 
ali prenovi večkrat pozabljamo 
na to. Ker je izpostavljen viso-
kim temperaturam, vlagi, kisli-
nam, vremenskim vplivom in 
čiščenju, moramo pri njegovi 
izdelavi skrbno izbrati gradbeni 
material in poskrbeti za pravil-
no izvedbo. Upoštevati mora-
mo, da je dimnik hišna naložba 
in vsaj njegov nosilni del naj bi 
dosegel obstojnost hiše.
Če dimnik ni kakovosten, so 
poškodbe take, da ga je tre-
ba vsaj popraviti ali postaviti 
novega. Obnova je običajno 
sprejemljivejša, zato se za-
njo odločamo pogosteje. Re-
konstrukcija kurilne naprave, 
zamenjava s sodobnejšo ali 
sprememba goriva, to je pred-
vsem prehoda s trdnih goriv na 
plinasto in tekoče, zahteva tudi 
ustrezno prilagoditev dimnika.
Članek opisuje vzroke za sana-
cijo, osnovne zakonitosti delo-
vanja, kakšne so sanitarne in 
požarne zahteve za sodoben 
dimnik ter potrebno vzdrževa-
nje dimovodnih naprav.

Vzroki za sanacijo 
dimnika
Toplotno energijo za ogrevanje 
že stoletja pridobivamo pred-
vsem z zgorevanjem trdnega, 
tekočega in plinastega goriva. 
Zgorevanje je kemična reak-
cija gorljivih sestavin goriva 
s kisikom. Pri tem dobimo to-
ploto, zaradi katere kurimo, ter 
dimne pline (sestavljeni so iz: 

CO2, H2O, SOX, NOX, CO, CXHY, 
O2, N2, saj in prahu ter drugih 
drobnih delcev), ki so nezaže-
leni in jih moramo speljati v 
okolico. Dimne pline odvajajo 
dimovodne naprave. Vsaka 
hiša z urejenim ogrevanjem na 
kurilno napravo ima dimovo-
dne naprave, ki so sestavni del 
ogrevalnega sistema. Mednje 
sodita dimniški priključek – 
dimovod, ki povezuje kurilno 
napravo z dimnikom, in dimnik. 
K dimniški opremi prištevamo 
še: dimniški nastavek – kapo, 
omejevalnik vleka, razne lopu-
te, nevtralizacijsko posodo (pri 
uporabi plinastega goriva ozi-
roma kondenzacijskih kotlov). 
Nove, energetsko učinkovitejše 
kurilne naprave namreč posta-
vljajo nove zahteve, ki jim obi-
čajno zidani dimnik ne more 
zadostiti.
Največja težava, tudi če dimnik 
ni poškodovan, so nizke tem-
perature dimnih plinov in s tem 
povezano kondenziranje vlage, 
kar skupaj s kislinami razjeda 
dimnik. Največkrat se to zgo-
di, ko kotel na trdno gorivo, 
priključen na zidani dimnik, za-
menjamo s sodobnim plinskim 
grelnikom oziroma kotlom. Pri 
sodobnem kotlu ali grelniku na 
plin izhaja dokaj malo dimnih 
plinov z nizkimi temperatura-
mi in veliko vlage. To pomeni 
sorazmerno majhen toplotni 
tok z dimnimi plini, hkrati pa je 
temperatura kondenzacije pri 
zgorevanju bistveno višja, di-
mnik se zato teže dovolj segre-
je. Če ni segret na temperaturo 
kondenzacije, se vlaga nabira 
na notranji površini dimniške 

Sanacija hišnega dimnika
tuljave, in če ni odporna proti 
vlagi in kislini, se poškoduje. 
Poleg tega nizke temperature 
dimnih plinov v dimniku, slaba 
izolacija in velika masa dimni-
ka zmanjšujejo potencial vleka. 
Ker v sodobnih plinskih kurilnih 
napravah nastaja razmeroma 
malo dimnih plinov, je obstoje-
či svetli presek dimniške tulja-
ve prevelik, da bi ti plini dosegli 
dovolj velike hitrosti za normal-
no delovanje kurilne naprave.

Določitev vleka
Dimnik zagotavlja vlek zaradi 
razlike v gostoti zraka v oko-
lici in srednje gostote dimnih 
plinov v dimniku. “Vleče” torej 
zato, ker so dimni plini lažji od 
okoliškega zraka. Zato se tudi 
dvigujejo po dimniku navzgor, 
zgorevalni zrak s kisikom pa 
vstopa v kurišče kurilne napra-
ve. Pri razlagi vleka ne smemo 
pozabiti, da je proporcionalen 
razliki gostot in efektivne višine 
dimnika. Torej višji je dimnik, 
večji je njegov vlek. Povečuje 
se tudi s poviševanjem razlike 
v gostoti med okoliškim zra-
kom in dimnimi plini. Razlika v 
gostoti narašča z zniževanjem 
temperature okoliškega zraka 
(gostota zraka se v tem prime-
ru povečuje) in poviševanjem 
srednje temperature dimnih 
plinov (gostota dimnih plinov 
se zmanjšuje).
Ker pa imajo sodobne naprave 
vse nižje temperature dimnih 
plinov, se tudi njihova srednja 
gostota povišuje, razlika v go-
stoti med zrakom in dimnimi 
plini se zmanjšuje, to pa po-

meni manjši vlek. Ker dimnika 
ne moremo poviševati, je treba 
znižati tlačne padce vstopa zra-
ka v prostor s kurilno napravo 
in pretoka dimnih plinov sko-
znjo ter skozi dimniški priklju-
ček in dimnik.

Požarna varnost
Pri odvajanju dimnih plinov 
moramo zagotoviti požarno 
varnost. Zaradi odvoda dimnih 
plinov se okolica dimnika ne 
sme pregrevati, nikakor pa ne 
sme priti do požara. Zagoreti 
ne sme niti tedaj, ko v dimniku 
pride do vžiga saj ali katranskih 
oblog. Dimniška tuljava mora 
prenesti temperature izgoreva-
nja do 1000 °C, temperatura 
zunanje površine dimnika pa v 
tem primeru ne sme biti višja 
od 80 °C.
Požarno varnost zagotovimo z 
ustrezno izvedbo dimnika, to je 
z izbiro primernega materiala 
dimniške tuljave, toplotne izo-
lacije in nosilnega dela. Tuljava 
mora biti odporna proti vlagi in 
kislini. Posebno pozornost je 
treba posvetiti zunanjemu delu 
dimnika, ki je izpostavljen vre-
menskim vplivom. Nosilni del 
dimnika mora biti iz materiala, 
ki omogoča trdnost tudi pri naj-
večji obremenitvi.
Ves gorljivi material mora biti 
od dimnika ali dimniškega pri-
ključka oddaljen najmanj 40 
cm. Pri kovinskem dimniku, ki 
je neoporečen in ima ustrezen 
certifikat z vidika požarne var-
nosti, se lahko ta razdalja zni-
ža na 10 cm, priporočeno pa 
je 15 cm. Pri zidanih dimnikih 

je ta razdalja tudi 5 cm, če je 
dimnik dodatno zaščiten in 
vmesni prostor prezračevan. Te 
razdalje veljajo zlasti za strešne 
konstrukcije.

Pregledovanje 
in vzdrževanje 
dimovodnih naprav
Dimovodne naprave je treba 
redno pregledovati in vzdrže-
vati. Te storitve običajno izvaja 
pristojna dimnikarska služba. 
Na dimovodnih napravah mo-
ramo zagotoviti ustrezne odpr-
tine in neoviran in varen dostop 
do njih. Opremljen mora biti 
z iztočnimi dimniškimi vratci, 
nameščenimi na dnu oziroma 
pod priključkom na dimnik. 
Služijo za pregledovanje sta-
nja, čiščenja saj, letečega pe-

pela in drugega materiala, ki je 
prišel v dimnik ali je odpadel s 
tuljave. Če je dimnik višji od 8 
m, moramo vgraditi dodatna, 
čistilna dimniška vratca.

Zaključek
Dimnik je sestavni del ogreval-
nega sistema v objektu in mora 
biti primerno izveden glede na 
ogrevalni sistem. Rekonstrukci-
ja kurilne naprave, zamenjava 
s sodobnejšo ali sprememba 
goriva, to je predvsem prehod 
s trdnih goriv na plinasto in 
tekoče, zahteva tudi ustrezno 
prilagoditev dimnika.
Bojan Grobovšek
(Diagrame in natančne izra-
čune najdete na: http://gcs.
gi-zrmk.si/Svetovanje/Clanki/
Grobovsek/PT15.htm)takeit ALPIN
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Toplotno izolacijski sistemi ROE-
FIX so priporočljiva in pametna 
investicija v prihodnost. Izplača-
jo se že z vidika zaščite okolja 
ter zmanjšanja porabe kurilnih 
energentov že v prvih obdobjih 
gretja.
Gradnja je težak udarec za oko-
lje, saj bistveno zaniha naravno 
ravnovesje. Kar 40 % skupne 
porabe energije se uporabi za 
gretje zgradb. To je dvakrat to-
lika "zavestna kršitev varstva 
okolja", kot je promet. Rezultat 
je ogromna neizogibna količina 
ogljikovega dioksida, ki onesna-
žuje ozračje in prispeva k učin-
ku tople grede. Do ene tretjine 
ustvarjene toplotne energije 

prehaja skozi nezaščitenega 
ovoja stavbe, kjer se je izgubil.
Nenehno izboljševanje grad-
benih materialov in toplotne 
izolacije, kakor tudi komple-
tnih fasadnih sistemov, dovolj 
učinkovite fasadne izolacije, 
omogočajo zmanjšanje pora-
be toplotne energije in stroške 
ogrevanja in emisij, ki jih spu-
ščamo v ozračje. Z dobro izola-
cijo lahko zmanjšamo toplotne 
izgube tudi do 60 %, kar posle-
dično pomeni ohranjanje ener-
getskih virov ter izpusta emisij 
v ozračje.
S tem smo zavestno pripomo-
gli k varovanju okolja. Pravilno 
izveden ROEFIX toplotno fasa-

dni sistem bo omogočal, da bo 
stena pozimi topla, poleti pa se 
ne bo pregrevala, izboljšalo se 
bo bivalno ugodje, saj toplotna 
izolacija v fasadnem sistemu 
ROEFIX preprečuje nihanje v 
prostorih.
V zadnjih nekaj letih je na po-
dročju Slovenije predvsem v 
poletnih mesecih vedno večji 
problem neurij s točo. Posledi-
ca toče so poleg uničenih streh 
tudi poškodovane fasade. Pred-
vsem so prizadete tankoslojne 
fasade. Zato je podjetje ROEFIX 
razvilo novo lepilno in armirno 
malto, imenovano ROEFIX UNI-
STAR LIGHT. Tankoslojne pasto-
zne lepilne mase so sicer zelo 
elastične, vendar se pogosto po-
škodbe odražajo kot vdrtine (vi-
zuelne poškodbe). Za razliko od 
teh na srednje- in debeloslojnih 
mineralnih ometih na zidne po-
vršine do poškodb zaradi toče 
ne prihaja. Odpornost na točo in 
mehanske obremenitve hkrati 
zagotavlja debelina zaključnih 

slojev kot tudi žilavost materia-
lov. Večja je debelina zaključnih 
slojev, večja je odpornost.
Osnovni princip zaščite proti 
toči je večja debelina armirnega 
sloja pri tankoslojnih fasadah. 
Ustrezni material je mineralna 
armirna srednjeslojna malta, 
kot je ROEFIX UNISTAR LIGHT. 
ROEFIX UNISTAR LIGH je odpo-
ren na mehanske obremenitve 
nad 10 Joulov, kar ga uvršča v 
skupino materialov, ki so odpor-
ni na največje obremenitve (po 
sistemu ETAG 004), ki se armira 
z mrežico P 50 in tako omogo-
ča odporen debelejši armirni 
sloj. Tudi zaključni sloji, kot je 
na primer ROEFIX SISI PUTZ VI-
TAL zaključni omet, prispevajo k 
boljši odpornosti VAŠEGA fasa-
dnega sistema.
Torej tudi pravilna debelina RO-
EFIX zaključnega sloja v fasa-
dnem sistemu nudi zaščito pred 
neugodnimi vremenskimi vplivi, 
objektu pa daje tudi lep končni 
videz.
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malne pogoje za delovanje in 
da ustvarja igralce.«

Ptujski igralci imajo 
dobro košarkarsko 
osnovo

Na Ptuju že deluje en ko-
šarkarski klub. Ste že nave-
zali stike?

Ratko Radović: »Vem, da 
na Ptuju obstaja še en klub, 
ki ima svojo tradicijo - to mi 
spoštujemo. Iz občine so nam 

svetovali sodelovanje, vendar 
tega nismo mogli izpeljati. Iz 
pogovorov s KK Maska caffe 
sem zaznal, da imajo najboljše 
mlade generacije, ene najbolj-
ših v Sloveniji, mi pa sedaj v KK 
Terme Ptuj šele postavljamo te-
melje. Upam, da bomo lahko v 
prihodnosti vendarle vzposta-
vili sodelovanje na nekaterih 
nivojih. V tem trenutku so nam 
zelo pomagali s tem, da so izda-
li izpisnice igralcem, ki so pred 
štirimi leti igrali pri njih, sedaj 
pa jim niso mogli omogočiti 
igranja v članski ekipi. Našo 
ekipo bodo torej sestavljali ti 
igralci, katerim bo dodanih 
nekaj igralcev, ki sem jih pripe-
ljal od drugod: iz Celja, iz Lju-
bljane … Z vsemi je lepo delati, 
saj imajo predvsem domači, 
ptujski igralci, dobro osnovno 
košarkarsko znanje, za kar so 
zagotovo zaslužni trenerji, ki 
so v mlajših kategorijah delali 
z njimi.«

Kakšni so občutki pred 
prvo tekmo?

Ratko Radović: »Pozval bi 
vse Ptujčane, da tej ekipi po-
dajo podporo, saj si jo ti mladi 
igralci zaslužijo. Želel, bi, da je 
gimnazijska dvorana napolnje-
na že na prvi tekmi in da bi se 
slišala podpora s tribun. To bi 
bilo za te mladeniče največ, kar 
lahko v tem trenutku dobijo. 
Obenem bi prosil za podporo 
tudi v primeru porazov, saj je 
za nami le kratek čas skupne-
ga dela. Vsi smo tukaj zaradi 
košarke, ta pa je za nekatere 
od nas način življenja in tako je 
potrebno gledati na to. 

V soboto igramo z ekipo 
Podbočja, ki je še lani igrala v 
2. ligi in ima zelo resno ekipo. 
Zato bo to težka tekma, podpo-
ra pa toliko bolj zaželena.«

Jože Mohorič

Pred tednom smo že poroča-
li o tem, da je novi ptujski ko-
šarkarski klub Terme Ptuj odi-
gral prvo pripravljalno tekmo 
in da bodo v soboto že štartali 
z nastopanjem v 3. državni ligi 
vzhod. Pred prvim uradnim 
nastopom pa smo se o nastan-
ku, igralcih, ciljih in željah 
kluba pogovarjali s predsedni-
kom Stankom Gojznikom in 
športnim direktorjem ter tre-
nerjem Ratkom Radovićem. 

Na Ptuju je pred kratkim 
luč sveta zagledal nov ko-
šarkarski klub, KK Terme 
Ptuj. Kakšna je njegova 
zgodba o nastanku?

S. Gojznik: »Po nekaj letih 
premora, ko na Ptuju ni bilo 
članske košarkarske ekipe, 
smo se odločili, da to storimo – 
nastope bomo pričeli v 3. ligi. 
Verjamem v igralce, ki so sedaj 
zbrani v ekipi KK Terme Ptuj, 
da bodo izpolnili klubske cilje. 
Imamo zelo ambicioznega tre-
nerja iz Srbije, Ratka Radovića, 
s katerim so se igralci odlično 
ujeli, zato je vzdušje na trenin-
gih zelo pozitivno. Treniramo 
v Gimnaziji Ptuj, z nami pa je 
precej igralcev, ki so nekoč že 
igrali na Ptuju, sedaj pa so po-
kazali veliko voljo pri ponov-
nem obujanju ekipe.«

Gre za zelo 
ambiciozen projekt

Stanko Gojznik: »Upamo, 
da bo Slovenija dobila kandi-
daturo za EP 2013 v košarki, v 
kateri je del zgodbe vezan na 
Ptuj in da bo to temu mestu po-
magalo do še večjega napredka 
in razvoja košarke. Naš osnovni 
cilj pa je sedaj polaganje trdnih 
temeljev, na katerih bi se lahko 
celotna zgodba razvijala. Raču-
namo, da bi lahko v nekaj letih 
ekipo pripeljali do 1. B sloven-
ske lige. Naš trdni partner so 
Terme Ptuj, ki je razpoznavna 
blagovna znamka, obenem pa 
so nam bili v veliko pomoč 
ljudje na MO Ptuj, ki so nam 
ponudili vso potrebno pomoč 
pri nastanku kluba. Verjamem 
v trajnostni obstoj članske ko-
šarkarske ekipe na Ptuju.«

Veliko bo odvisno 
od pogojev dela

Veliko več podrobnosti nam 
je predstavil športni direk-
tor in trener ekipe KK Terme 
Ptuj Ratko Radović. Ta je na 
uvodu predstavil ekipo. »Ekipa 
KK Terme Ptuj je sestavljena 
iz domačih igralcev, ki pred-
stavljajo kar 80 % ekipe; več 

kot polovica teh je mladincev. 
Razvoj in napredek ekipe sta 
v veliki meri odvisna od pogo-
jev, ki jih bomo imeli na voljo. 
Trenutno fantje trenirajo tri-
krat tedensko, dvakrat v manjši 
telovadnici na Bregu, enkrat 
v Gimnaziji Ptuj. Moja vloga v 
klubu, na katero sem pristal, je 
ta, da ob delu s člansko ekipo 
organiziramo tudi delo v mlaj-
ših kategorijah. Z mladimi bo 
delalo več kvalitetnih trener-
jev, enega domačega trenerja 
smo že angažirali, v prihodnjih 
letih jih bo delalo še več. Prvo 
ekipo želimo dvigniti na čim 
višji nivo, saj je iz mesta Ptuja 
v preteklosti veliko igralcev 
odhajalo v druge klube po 
Sloveniji in tudi v tujino, ker 
enostavno niso imeli možnosti 
igranja doma. Nivo pa je seve-
da tesno povezan z interesom 
sponzorjev in športnih struk-
tur v mestu, brez katerih eno-
stavno ne gre.«

Cilji kluba vezani na 
naslednja štiri leta

V nadaljevanju se je dota-
knil ciljev, ki so si jih zadali. » 
Zaenkrat nam je uspelo posta-
viti klub, kar je izjemno težka 
naloga, saj ni lahko na novo v 
nekaj tednih sestaviti ekipe. 
Upam, zares trdno upam, da bo 
podpora vseh sredin na Ptuju 
prešla iz besed k dejanjem in 
da bodo dejansko pomagali 
klubu. Dokler bom jaz v klubu, 
je ta odprt za vse, ki imajo vo-
ljo, energijo in željo pomagati 

in sodelovati pri napredku. Za 
takšne ljudi bodo vrata kluba 
vedno odprta. Samo skupaj 
bomo lahko ptujski košarki vr-
nili nekdanji sloves in ga mor-
da kdaj presegli. Če lahko ima 
npr. Šentjur prvoligaša, ki je 
proti Ptuju manjša vas, potem 
si ga Ptuj z okolico in skoraj 
30 tisoč prebivalci, zagotovo 
zasluži. To so v štiriletnem ob-
dobju naši cilji, ki pa so možni 
le ob dejanski podpori vsega 
okolja,« je povedal Rale, kot ga 
kličejo prijatelji.

V prvem letu bomo 
opravili selekcijo

Kakšni pa so tekmovalni 
cilji v letošnji sezoni?

Ratko Radović: »Nekate-
ri od fantov, ki so se odzvali z 
velikim veseljem, niso igrali že 
nekaj let, nekateri so še mla-
dinci, nekaj pa je tudi igralcev 
iz drugih slovenskih klubov. 
Na prvi prijateljski tekmi z av-
strijskim prvoligašem je nekaj 
mladeničev pokazalo določen 
talent, na katerem lahko gra-
dimo optimizem. V letošnji 
sezoni pred to ekipo ne posta-
vljamo nobenih visokih ciljev, 
še posebej zaradi tega, ker smo 
zelo pozno začeli s pripravami. 
Seveda pa bomo poskušali na-
rediti vse, kar je v naši moči, 
da s tem majhnim številom 
treningov in majhnim proraču-
nom prikažemo najboljše igre. 
V prvem letu bomo opravili se-
lekcijo, izbrali okostje domače 
ekipe, ki bo lahko v naslednjih 
letih računala na enakovredno 
igranje v višjih ligah. Videli 
bomo, na katerih pozicijah 
smo dovolj dobri, na katerih 
bomo potrebovali okrepitve 
… Vsekakor bomo napredovali 
korak za korakom, saj ne sme-
mo preskakovati stopnic.«

Kakšna pa je dejansko 
konkurenca v 3. ligi? 

Ratko Radović: »V Sloveniji 
delam že dve leti, v katerih sem 
spoznal, da je nekaj ekip 3. lige 
na precej visokem nivoju. Raz-
mere so takšne, da je na tržišču 
precej kvalitetnih igralcev, ki 
pa v prvi ligi ne dobijo ustre-
znih pogodb, zato raje nasto-
pajo v majhnih domačih krajih 
brez odškodnine. Ptuj je za te 
majhne kraje v Sloveniji rela-
tivno velik, zato je škoda, da ni 
imel članske ekipe. Še posebej 
zaradi dejstva, da ima za to vse 

predpogoje, tudi odlično bazo 
mladih košarkarjev.«

Kako ste se kot tujec zna-
šli v tej zgodbi na Ptuju? 

Ratko Radović: »Gre za 
vidik perspektive: smatram, 
da je Ptuj dobra sredina za 
razvoj, predvsem iz vidika 
organizacije EP 2013. Kot ko-
šarkarski strokovnjak sem za-
čutil, da je tukaj možen velik 
napredek in zato sem ta izziv 
sprejel. Pri tem denar sploh 
ni bil v ospredju, zame je bolj 
pomembno, da ima klub nor-

petek � 15. oktobra 2010   19Šport

Košarka � KK Terme Ptuj

Klub je odprt za vse, ki želijo pomagati

Ratko Radović, trener in špor-
tni direktor KK Terme Ptuj

Prihaja iz Srbije, dežele košarke, in je že 
zelo mlad zajadral v trenerske vode. V sezoni 
2003/04 (takrat je bila Srbija svetovni prvak) 
je bil proglašen za najmlajšega trenerja v Srbi-
ji in Črni gori. Iz klubov, v katerih je deloval, 
je izšlo nekaj igralcev, ki sedaj uspešno igrajo 
po vsej Evropi. 

Igralska kariera: 
- mlajše selekcije pri KK Crvena zvezda
- KK Partizan
- KK Radnički Beograd
Trenerska kariera: 
- KK Partizan Beograd, trener mladinske 

selekcije in pomočnik trenerja selekcije Beo-
grada

- KK Radnički Beograd, trener mladinske in 
pionirske selekcije

- KK Svilajnac Svilajnac, trener članske eki-
pe 1. lige Srbije

- KK Plava Zvezda Beograd, predsednik klu-
ba in trener vseh selekcij

- proglašen za najmlajšega trenerja 1. zve-
zne lige Srbije in Črne gore 2003/2004

V Slovenijo je prišel pred dvema letoma na 
posebno željo ljudi iz Prebolda, kjer je imel 
posebno nalogo: individualno delo z mlajšimi 
posamezniki; Jaka Govc in Sven Malus sta iz-
pod njegovih rok prišla do reprezentančnega 
poziva pri kadetih, čeprav nista pripadala eki-
pam, ki tradicionalno dajejo večino igralcev 
za reprezentanco (Olimpija, Slovan, Laško, 
Krka). »Na takšen trenerski dosežek sem zelo 
ponosen, saj se v reprezentanco iz malega 
kluba le redko prebije kakšen posameznik. 
Nazadnje sem delal v KK Savinja Žalec, iz kate-
rega so se skoraj vsi podali v višjo ligo in sedaj 
igrajo košarko v 1. A- ali 1. B-ligi,« je povedal 
Radović, ki to smatra tudi za osebni dosežek.  

Foto: Matija Brodnjak

Ekipa KK Terme Ptuj, ki je pred dobrim tednom v Gradcu odigrala prvo prijateljsko tekmo s tamkajšnjim avstrijskim prvoligašem.

Foto: Črtomir Goznik

Stanko Gojznik, predsednik KK Terme Ptuj: »Naš osnovni cilj pa 
je sedaj polaganje trdnih temeljev, na katerih bi se lahko celotna 
zgodba razvijala. Računamo, da bi lahko v nekaj letih ekipo pripe-
ljali do 1. B slovenske lige.«

Foto: Črtomir Goznik

Ratko Radović, trener in športni direktor KK Terme Ptuj: »Dokler bom jaz v klubu, je ta odprt za vse, 
ki imajo voljo, energijo in željo pomagati in sodelovati pri napredku. Za takšne ljudi bodo vrata klu-
ba vedno odprta. Samo skupaj bomo lahko ptujski košarki vrnili nekdanji sloves in ga morda kdaj 
presegli.«



Dolgoročno zastavljeno 
delo z mladimi, posebej v pio-
nirski kategoriji, je Atletskemu 
klubu Cestno podjetje Ptuj v 
začetku oktobra prineslo pet 
reprezentančnih nastopov. Pe-
terica mladih ptujskih upov je 
nastopila v Mariboru na tradi-
cionalnem troboju Madžarske, 
Hrvaške in Slovenije, kjer vsa-
ko reprezentanco zastopata 
dva tekmovalca v posamezni 
kategoriji. Rezultatsko gleda-
no se je najbolj izkazala Me-
lani Hentak v metu kopja, ki 
je z rezultatom 39,18 metra, 
obenem tudi osebni rekord, 
zasedla tretje mesto. Klubska 
kolegica Veronika Domjan 
je kilogramski disk vrgla 
32,26 metra, kar je zadostova-
lo za četrto mesto. Isto mesto 
je osvojila tudi njena sestra 
Doroteja, ki je tekla na 600 

metrov (1 minuta in 40,97 se-
kunde). Prav tako četrti je bil 
sprinter Aljaž Brlek v teku na 
100 metrov z ovirami s časom 
14,07 sekunde. Zaradi bolezni 
pa je za pričakovanji nekoliko 
zaostal Luka Medic v teku na 
1000 metrov, končal je kot za-
dnji s časom 2 minuti in 53,04 
sekunde. Pred tekmovanjem v 
Mariboru je Brlek nastopil na 
37. Igrah treh dežel, kjer so se 
merile reprezentance Italije, 
Avstrije in Slovenije. Tam je 
zmagal s časom 14,03 sekun-
de. »Ta ekipa, skupaj s še nekaj 
drugimi posamezniki, bo v pri-
hodnje tvorila jedro tekmoval-
nih ambicij ptujskega kluba. 
Po večini so vsi atleti produkti 
domače atletske šole,« je pove-
dal klubski trener Aleš Bez-
jak. 

Uroš Esih

Pretekli petek je luč sveta 
zagledala zelo zanimiva pu-
blikacija z naslovom Sanjska 
sezona, ki podrobno predsta-
vlja dosežke veteranske ekipe 
NK Hajdina v sezoni 2008/09. 
Avtor je Franc Nani Matja-
šič, ki je delo izdal s pomočjo 
Športne zveze občine Hajdina 
in MNZ Ptuj. »S tem delom sem 
želel dati udejstvovanju ljudi v 
veteranskih športih veljavo, ki 
si jo po mojem mnenju zasluži. 
Gre za obdobje, ko je vsakršna 
športna aktivnost dobrodošla, 

če pa jo spremljajo še določe-
ni tekmovalni uspehi, potem 
to predstavlja samo piko na i,« 
je povedal avtor publikacije, 
v kateri so zbrani vsi statistič-
ni podatki (nastopi, doseženi 
goli, asistence) veteranske eki-
pe Hajdina sezone 2008/09 ter 
obilo odličnega fotografskega 
materiala. 

Ekipa Hajdine je omenjeno 
sezono zaključila brez poraza, 
čeprav je skupno odigrala več 
kot 20 tekem …

JM
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Nogomet

1. SLOVENSKA NOGOMETNA LIGA
PARI 13. KROGA – SOBOTA ob 18.00: CM Celje – HIT Gorica, SOBO-

TA ob 18.00: Domžale – Nafta, Luka Koper – Rudar Velenje; SOBOTA 
ob 20.15: Maribor – Olimpija; NEDELJA ob 15.00: Primorje – Olimpija.

2. SLOVENSKA NOGOMETNA LIGA
PARI 11. KROGA – SOBOTA ob 15.00: Dravinja Kostroj – IB Inter-

block; NEDELJA ob 15.00: Labod Drava – Roltek Dob, Garmin Šenčur 
– Aluminij, Mura 05 – Krško, Šmartno 1928 – Bela krajina.

1. SLOVENSKA ŽENSKA NOGOMETNA LIGA
PARI 7. KROGA: ŽNK Dornava – HV TOUR Slovenj Gradec (v nedeljo 

ob 11. uri), Maribor – Jevnica.

3. SLOVENSKA NOGOMETNA LIGA
PARI 9. KROGA – SOBOTA ob 15.00: MU Šentjur – Simer šampion, 

Zreče – AHA EMMI Bistrica, Malečnik – Kovinar Štore; SOBOTA ob 
15.30: Koroška Dravograd – Tromejnik G Kalamar; NEDELJA ob 15.00: 
Stojnci – Paloma, Čarda – Odranci, Grad – Tehnostroj Veržej.

ŠTAJERSKA LIGA
PARI 9. KROGA – SOBOTA ob 15.00: ZAVA Gerečja vas – Mons Cla-

udius, Zavrč – Boč Poljčane, Šoštanj – Podvinci, Tehnotim Pesnica – 
Peca, GIC Gradnje Rogaška – Koroške Gradnje, Marles hiše – Pohorje; 
NEDELJA ob 15.00: Carerra Optyl Ormož – Šmarje pri Jelšah.

1. LIGA MNZ PTUJ
PARI 8. KROGA – SOBOTA ob 15.00: Apače – Bukovci, Hajdina – Ro-

goznica, Središče ob Dravi – Skorba, Pragersko – Videm; NEDELJA ob 
15.00: Gorišnica – Lovrenc, Dornava – Oplotnica.

2. LIGA MEDOBČINSKE NOGOMETNE ZVEZE PTUJ 
PARI 8. KROGA – SOBOTA ob 15.00: Slovenja vas – Spodnja Pol-

skava, Hajdoše – Podlehnik, Cirkulane – Leskovec: NEDELJA ob 15.00: 
Makole – Markovci, Podvinci Agrocenter Ptuj – Tržec, Grajena – Zgornja 
Polskava.

VETERANSKE LIGE MNZ PTUJ
35 - ZAHOD
PARI 6. KROGA – PETEK ob 16.15: Pragersko – Boč, Podlehnik – 

Mons Claudius, Pohorje Oplotnica – Hajdina, Lovrenc – Polskava.
35 – VZHOD
PARI 6. KROGA: PETEK ob 16.15: Bukovci – Drava Ptuj, Videm – Dor-

nava, Skorba – Prepolje
VETERANI 40
PARI 6. KROGA – PETEK ob 16.15: Podvinci – Apače, Markovci – Le-

skovec, PETEK ob 16.30: Zgornja Polskava – Gorišnica.

1. SLOVENSKA MLADINSKA NOGOMETNA LIGA
10. KROG: NŠ Poli Drava – Olimpija (v soboto ob 17.30), Bravo Publi-

kum – Aluminij (v soboto ob 16. uri)

1. SLOVENSKA KADETSKA NOGOMETNA LIGA
10. KROG: NŠ Poli Drava – Olimpija (v soboto ob 15.30), Bravo Publi-

kum – Aluminij (v soboto ob 14.00)

LIGA U – 14 VZHOD
11. KROG: NŠ Poli Drava – Simer šampion (v soboto ob 13.00), Bre-

žice – Aluminij (v soboto ob 11.00).

Rokomet

1. A MOŠKA SLOVENSKA ROKOMETNA LIGA
PARI 6. KROGA: Jeruzalem Ormož – Cimos Koper (v soboto ob 

19.00), Slovan – Krka, Šmartno – Ribnica Riko hiše, Slovenj Gradec 
– Trimo Trebnje, Loka – Maribor Branik. Srečanje Gorenje – Celje Pivo-
varna Laško bo 17. novembra.

1. A ŽENSKA ROKOMETNA LIGA
PARI 5. KROGA: Krim Mercator – Mercator Tenzor Ptuj (v torek, 19. 

oktobra). Preostali pari so: Zagorje GEN I – Celje Celjske mesnine, Piran 
vrtovi Istre – Casino Izola, Mlinotest Ajdovščina – Veplas Velenje.

1. B SLOVENSKA MOŠKA ROKOMETNA LIGA
PARI 4. KROGA: Velika Nedelja Carrera Optyl – Škofljica (v soboto ob 

19.00), Mokerc Ig – Grosuplje, Grča Kočevje – Sviš Pekarna Grosuplje, 
Alples Železniki – Krško, Celje Pivovarna Laško – Ajdovščina, Sevnica 
– Istrabenz plini Izola.

2. SLOVENSKA MOŠKA ROKOMETNA LIGA – VZHOD
PARI 3. KROGA: Moškanjci Gorišnica – Drava Ptuj (v soboto ob 19.30 

uri), Dobova – Pomurje, Dol TKI Hrastnik – Radeče MIK Celje, Brežice 
– Arcont Radgona.

Kegljanje

2. SLOVENSKA ŽENSKA LIGA – VZHOD
PARI 5. KROGA: Drava Deta Center Ptuj – Gašper Korotan (v soboto 

ob 13.30 v Deta Centru), Nafta – Ceršak, Šoštanj – Komcel, Litija – 
Lanteks III.

3. SLOVENSKA MOŠKA LIGA - VZHOD
PARI 5. KROGA: Drava Deta Center – Gašper Korotan (v soboto ob 

17.30 v Deta Centru), Nafta – Prepolje, Lokomotiva DIXI – Žalec Petrol, 
Radenska – Litija, Piramida – Rile Servis.

Športni napovednik

Liga U-14 vzhod
REZULTATI 10. KROGA: Aluminij 

– NŠ R. Koren Dravograd 1:1, CM 
Celje – NŠ Poli Drava 1:3, Maribor – 
Rudar Velenje 4:1, Tehnostroj Veržej 
– Malečnik 9:1, Nissan Ferk Jareni-
na – Mura 05 5:2, Železničar – Po-
brežje 1:2, Simer šampion – Mozirje 
3:1, Dravinja – Brežice 5:0.

1. MARIBOR 10 9 1 0 56:3 28
2. POLI DRAVA 10 8 2 0 31:8 26
3. CM CELJE 10 8 1 1 48:12 25
4. FERK JARENINA 10 6 2 2 22:9 20
5. DRAVOGRAD 10 5 4 1 21:7 19
6. ALUMINIJ 10 5 2 3 27:21 17
7. RIDAR VELENJE 10 5 0 5 36:18 15
8. MURA 05 10 5 0 5 30:19 15
9. POBREŽJE 10 4 3 3 17:18 15
10. DRAVINJA 10 4 1 5 19:10 13
11. SIMER ŠAMP. 10 4 1 5 22:21 13
12. TEH. VERŽEJ 10 2 1 7 17:33 7
13. BREŽICE 10 2 1 7 19:60 7
14. MALEČNIK 10 2 0 8 10:64 6
15. MOZIRJE 10 0 2 8 7:44 2
16. ŽELEZNIČAR 10 0 1 9 8:43 1

ALUMINIJ – NŠ R. KOREN DRA-
VOGRAD 1:1 (1:1)

STRELCA: 0:1 Korbar (16), 1:1 

Mesarič (27)
ALUMINIJ: Janžekovič, Zorec, 

Leva, Ahec, Novačan, Hreljič (Klanj-
šek), Brodnjak (Ornik), Miložič 
(Knez), Novak, Mesarič, Kirbiš. Tre-
ner: Borut Kolar.

CM CELJE – NŠ POLI DRAVA 1:3 
(1:0)

STRELCI: 1:0 Kolšek (6), 1:1 Ha-
meršak (48), 1:2 Zdovc (52), 1:3 
Šoštarič (64)

NŠ POLI DRAVA: Šrajner, Sitar, 
Zamuda – Horvat (Krajnc), Gale, Šo-
štarič, Petek, Rogina, Zdovc (Bela), 
Hameršak, Vrbanec, Brec (Fleten). 
Trener: Gorazd Beranič.

Dekleta U -17
REZULTATI 7. KROGA: Velesovo 

– ŽNK Cirkulane 13:0, Slovenj Gra-
dec – Pomurje Beltinci 2:1, Maribor 
– Brinje 1:3.

1. BRINJE 5 5 0 0 35:6 15
2. VELESOVO 5 3 1 1 41:9 10
3. POMURJE - BEL. 5 3 1 1 30:6 10
4. MARIBOR 6 3 0 3 20:11 9
5. SLOV. GRADEC 6 1 0 5 8:20 3
6. ŽNK CIRKULANE 6 0 0 6 3:85 0

Danilo Klajnšek

Atletika � Reprezentančni nastopi članov AK CP Ptuj

Peterica za reprezentanco

Izdana zanimiva športna publikacija 

Sanjska sezona

Foto: Črtomir Goznik

Mladi nogometaši Aluminija U-14 so gostili Dravograjčane in z 
njimi remizirali.

Razlika na vrhu 
posameznikov - 
1 kegelj!

Peti krog ptujske podjetniške 
lige je postregel z zanimivim raz-
pletom pri vrhu, saj se je ekipa 
VGP Drave z zmagama v zaostalem 
dvoboju 1. in v tekočem krogu pov-
zpela na prvo mesto (ekipa Tamesa 
ima še tekmo manj). Iz vodilne eki-
pe prihaja tudi najboljši posame-
znik tega kroga (in tudi skupnega 
seštevka posameznikov), Branko 
Kelenc, kar je njegov drugi zapore-
dni tovrstni dosežek. Tokrat je imel 
več kot dostojnega tekmeca v Sebi-
ju Koledniku, ki je zaostal le za en 
sam podrti kegelj! 

Najboljši ekipni rezultat kroga je 
že drugič letos dosegla ekipa Ra-
dio-Tednik Ptuj (2642), ki je imela 
med najboljšimi desetimi posame-
zniki kroga dva igralca, ta pa sta 
uvrščena tudi tik pod vrhom v sku-
pni razvrstitvi. Med prvimi šestimi 
ekipami je še naprej zelo majhna 
razlika šestih točk, kar obeta zani-
miv boj tudi v nadaljevanju. Zaen-
krat sta presenetljivo nizko ekipi 
DaMoSSa in Taluma, ki pa igrata s 
precej spremenjenimi ekipami gle-
de na prejšnja leta. 

Rezultati 5. kroga: Mestna obči-
na Ptuj - Čisto mesto Ptuj 4:4, VGP 
Drava - MP Ptuj 5:3, GAMA gra-
dnje – Tames 0:8, PSS – DaMoSS 
7:1, Saška bar – Talum 6:2, Elektro 
Maribor - Garant zavarovanje 8:0, 
Radio-Tednik Ptuj - Ilkos Candles 
6:2. Zaostala tekma 1. kroga: Ta-
lum - VGP Drava 1:7.

1. VGP DRAVA  5 2635 31 162,5
2. SAŠKA BAR  5 2627 29 162,3
3. MESTNA OBČ. PTUJ  5 2470 26 160,7
4. TAMES  4 2508 26 160,9
5. RADIO-TEDNIK   5 2642 25 161,3

6. PSS 5 2370 25 154,6
7. ČISTO MESTO PTUJ  5 2384 20 153,0
8. ILKOS CANDLES 5  2522 18 154,7
9. MP PTUJ D.O.O. 5  2460 16 149,3
10. DAMOSS 4 1953 14 136,5
11. ELEKTRO MB 5  2401 12 146,7
12. TALUM 4 2324 12 149,3
13. GARANT ZAVAR. 4   7 141,6
14. GAMA GRADNJE 5 1894 3 116,2

Najboljši posamezniki v sku-
pnem seštevku: 1. Branko Kelenc 
(VGP Drava) povprečje  184,5, 2. 
Črtomir Goznik (Radio-Tednik Ptuj) 
176,7, 3. Joži Mohorič (Radio-Tednik 
Ptuj) 176,2, 4. Sebi Kolednik (Ilkos 
Candles) 175,5, 5. Marjan Varvoda 
(MO Ptuj) 174,9, 6. Zvonko Čerček 
(MP Ptuj d.o.o.) 173,9, 7. Robert 
Šegula (Tames) 173,3, 8. Robi Mer-
lak  (Talum) 167,9, 9. Miran Đuran 
(Elektro Maribor) 166,8, 10. Andrej 
Vajda (DaMoSS) 165,5.

Pari 6. kroga: ponedeljek, 18. 
10., ob 19.00: Mestna občina Ptuj 
- MP Ptuj, Čisto mesto Ptuj - Garant 
zavarovanje, VGP Drava – DaMoSS, 
PSS – Tames; torek, 19. 10., ob 
19.00: Elektro Maribor - Ilkos Can-
dles, Radio-Tednik Ptuj – Talum, 
GAMA gradnje - Saška bar, DaMoSS - 
Garant zavarovanje (zaostala tekma 
1. kroga).

JM

Najboljši posamezniki 5. 
kroga: 1. Branko Kelenc (VGP 
Drava) 775, 2. Sebi Kole-
dnik (Ilkos Candles) 774, 3. 
Črtomir Goznik (Radio-Tednik 
Ptuj) 757, 4. Robi Merlak (Ta-
lum) 754, 5. Marjan Varvoda 
(MO Ptuj) 740, 6. Joži Mohorič 
(Radio-Tednik Ptuj) 722, 7. 
Miran Đuran (Elektro Maribor) 
719, 8. Zvonko Čerček (MP 
Ptuj d.o.o.) 684, 9. Igor Vidovič 
(Tames) 682, 10. Gorazd Bel-
šak (PSS) 673.

Bowling � Podjetniška liga

Slovenske barve so v Mariboru branili Aljaž Brlek, Veronika Do-
mjan, Melani Hentak, Doroteja Domjan in Luka Medic (vsi AK CP 
Ptuj).

Foto: Črtomir Goznik

Franc Nani Matjašič z izvodom Sanjske sezone

Nogomet � Liga U-14, U-17
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Uršlja gora, 1696 m
Mladinski odsek PD Ptuj, sobota, 23. 10. 2010
Tokrat se bomo odpravili na Koroško. Naš cilj je 1696 m visoka Ur-

šlja gora. Na njo se bomo povzpeli iz Naravskih ledin (planinski dom). 
Do vrha bomo potrebovalile dobro uro hoda. V planinskem domu na 
Uršlji gori nam bodo postregli čaj. Po daljšem počitku in razgledu, ki 
je res čudovit, se bomo spustili do Poštarskega doma pod Plešivcem. 
Tudi tukaj bo daljši postanek. Do doma je dobri dve uri hoda. Naš izlet 
bomo zaključili v Selih, kjer nas bo že čakal avtobus in nas odpeljal 
domov. 

Skupaj bomo hodili štiri ure, na razpolago bomo imeli cel dan. Pot 
ni zahtevna, tako da jo zmore vsak. Če se želite sprehoditi po lepih 
smrekovih gozdovih, imeti krasen razgled z vrha ter uživati v naravi, 
se nam morate v soboto, 23. 10., vsekakor pridružiti.

Odhod: železniška postaja Ptuj ob 7. uri (šolske skupine bomo prišli 
iskat pred šole, točen čas bomo sporočili, ko se bodo šolske skupine 
prijavile). Vrnitev: železniška postaja Ptuj ob 19. uri. Oprema: planin-
ska za sredogorje (planinski čevlji, palice) in glede na vreme. Prehra-
na: iz nahrbtnika, možna tudi v planinskem domu. 

Cena: 15 evrov (prevoz, čaj, vodenje ...). Prijave: v pisarni Planin-
skega društva Ptuj ali pri vodji izleta najkasneje do torka, 19. ok-
tobra. Vsi udeleženci morajo imeti plačano članarino za tekoče leto.

Dodatne informacije: 040 699 252 (Vlado).
Vodja izleta: Vlado Fridl

Po pomurski planinski poti
Turnišče–Bukovniško jezero–Bogojina
Nedelja, 24. 10.
Na tokratni etapi se bomo sprehodili po Pomurju. Pot je lahka, zmo-

re jo vsak. Na voljo bomo imeli cel dan. Skupno je hoje za 4 ure in 
pol. Postankov bo dovolj. Možno se bo ustaviti pri energijskih točkah 
pri Bukovniškem jezeru. Na koncu etape si bo možno ogledati tudi 
znamenito cerkev v Bogojini, delo Jožeta Plečnika.

Odhod: nedelja, 24. oktobra, ob 7. uri z železniške postaje Ptuj. 
Vrnitev: do 19. ure na železniško postajo Ptuj. Oprema: planinska, 
glede na vremenske razmere. Prehrana: iz nahrbtnika ali v gostinskih 
lokalih. Cena: 15 evrov. Prijave: v pisarni PD Ptuj ali pri vodji izleta do 
torka, 19. oktobra 2010 (število mest je omejeno)

Vidimo se na potepanju po pomurskih nižinah in gričih!
Dodatne informacije: 040 699 252 (Vlado).
Vsi udeleženci morajo imeti plačano članarino za tekoče leto.
Vodja izleta: Vlado Fridl

Planinski kotiček

Konjeniški šport 
– kasaške dirke v 
Ljubljani: 
Odlični 
Ljutomerčani

Na 22. tekmovalnem 
dnevu letošnje kasaške 
sezone je na ljubljanskem 
hipodromu Stožice sode-
lovalo 74 konjev iz vseh 
slovenski klubov. Z odlič-
nimi nastopi so prednja-
čili člani KK Ljutomer, ki 
so zabeležili kar trojno 
zmago v dirki za državno 
prvenstvo dveletnih kasa-
čev, ob tem pa osvojili 1. 
mesto še v treh dirkah. V 
nastopu najboljših dvole-
tnikov se je uveljavila izvr-
stna reja kasačev v zibelki 
tega športa – Ljutomeru. 
Na 1600 metrov dolgi ste-
zi je slavil All Juliano S z 
voznikom Jankom Saga-
jem, druga je bila Melissa 
(Mirko Babič), tretji pa 
Loris M (Andrej Antolin). 
Slast zmage so okusili še 
člani ljutomerskega kluba 
Slavko Makovec s Fiono 
May, Andrej Antolin z Me-
nelikom in Dušan Zorko z 
Alainom Delonom. 

NŠ

Namizni tenis
2. SLOVENSKA MOŠKA LIGA

2. KROG: Ptuj II. – Branik (v soboto ob 10.00 v ŠD Mladika). 

3. SLOVENSKA MOŠKA LIGA
3. KROG: Radlje – Šternmatik Cirkovce (v soboto ob 10.00), Žogica 

II. – Šternmatik Cirkovce (v soboto ob 16.00).

Mali nogomet
2. SLOVENSKA FUTSAL LIGA

PARI 2. KROGA: KMN Tomaž - SFK Kebelj (v petek, 15.10., ob 19.30 
uri v športni dvorani Ormož), Viktorbit eBlagajna - KMN Nazarje Glin, 
KMN Benedikt - Kix Ajdovščina, Maribor Branik - KMN Velike Lašče, 
KMN Slovenske Gorice – Weber. Prosta je ekipa Zavrh Selce Masind.

Odbojka
3. ŽENSKA DRŽAVNA LIGA – VZHOD

2. KROG:  ŽOK AC Prstec Ptuj – ZM Ljutomer (športna dvorana gim-
nazije ob 17.30), Kurent MGS – Nova KBM Branik II. 

Košarka
3. DRŽAVNA LIGA – VZHOD

1. KROG: KK Terme Ptuj – Posavje Podbočje (v soboto ob 20.00 v 
Gimnaziji Ptuj), Ruše – Komenda, ŠRK Koši – Koroška, Ivančna Gorica 
– Superga, prosta je ekipa Nona Lenart. 

V nedeljo kasaške dirke v Ljutomeru
Na osmem tekmovalnem dnevu letošnje kasaške sezone v Ljutome-

ru bo na sporedu sedem točk sporeda, med njimi spominska dirka Lud-
vika Slaviča st. in finalni nastop za grand prix Zürich. Gost KK Ljutomer 
bo predsednik Slovenije Danilo Türk, ki bo na ljutomerskem hipodromu 
posadil 13 lipo. Poleti so namreč župani občin upravnih enot Gornja 
Radgona, Ljutomer in Ormož posadili prvih dvanajst lip, to nedeljo pa 
bo ta čast doletela tudi predsednika Türka. Nedeljske kasaške dirke v 
Ljutomeru se bodo pričele ob 14.15 uri. 

Kolesarjenje po občini Hajdina in 
izven nje

V soboto, 16. 10., kolesarska sekcija ŠD Slovenja vas organizira v 
počastitev praznika občine Hajdina tradicionalno kolesarjenje po obči-
ni. Start bo ob 9. uri izpred športnega igrišča v Slovenji vasi, kjer bodo 
kolesarji tudi zaključili svojo krožno vožnjo. 

DK, JM, UK, NŠ

Športni napovednik

Na prelomu iz stare v novo 
atletsko sezono smo se pogo-
varjali z Nino Kolarič, članico 
Atletskega kluba Cestno pod-
jetje Ptuj in najboljšo ptujsko 
športnico zadnjih let.

Kako ocenjujete leto-
šnje sezone v luči dejstva, 
da vam letos drugo leto ni 
uspelo izboljšati osebnega 
rekorda, ki je sicer tudi dr-
žavni.

Nina Kolarič: »Sama bi sezo-
no ocenila kot uspešno, čeprav 
rezultatsko nisem dosegla vse-
ga, kar sem si želela, sem lahko 
normalno trenirala in tekmo-
vala brez bolečin v gležnju, 
kar je vredno več kot karkoli. 
Težko bi govorila o vrhuncu se-
zone, saj je bila iz vidika rezul-
tatov sezona dokaj konstantna, 
rezultati so se gibali med 640 
in 650 centimetri. V tej sezo-
ni mi je manjkalo malo špor-
tne sreče. Kar nekajkrat mi je 
namreč uspelo sestaviti res 
dolg in lep skok, ampak sem 
žal vedno naredila minimalen 
prestop. Tako se mi je zgodilo 
tudi na evropskem prvenstvu v 
Barceloni, kar me je stalo viso-
ke uvrstitve. Resda je najlepše 
govoriti o sezoni, ki je bila su-
per uspešna, ko dosegaš oseb-
ne rekorde, ko gre vse kot po 
maslu. Vendar osebni rekord 
vedno ni najpomembnejši. V 
tej sezoni sem vsekakor zelo 
vesela, da lahko končno spet 
počnem vse brez bolečin v gle-
žnju, ki so me ovirale od lan-
skega dvoranskega prvenstva 
v Torinu. Ko spoznaš, kje so 
razlogi za nedoseganje rezulta-
tov, ki jih želiš doseči, in če veš, 
da proti poškodbam ne moreš 
z glavo skozi zid, te tudi dose-
ganje malo slabših daljav ne 
skrbi. Vem, da ko dobim obču-
tek za natančnost zaleta in vse 
majhne tehnične stvari nazaj, 
se bodo dolgi skoki vrnili.«

Kdaj ste začeli priprave 
na novo sezono, kako bodo 
potekale, kje načrtujete 
priprave v tujini? Zimsko 
dvoransko sezono boste iz-

pustili?
Nina Kolarič: »Priprave na 

novo sezono sem po krajšem 
dopustu že pričela. Potekale 
bodo po sedaj že ustaljenih 
programih, ki so do sedaj pri-
našali rezultate. Kar nekaj časa 
bo namenjeno tudi odrivnemu 
gležnju, saj ga je treba vedno 
krepiti, da zdrži vse pritiske, 
ki se ustvarijo predvsem na sa-
mem odrivu. Večji del priprav 
na novo sezono bom opravila 
na Mestnem stadionu Ptuj, v 
novem športnem centru Cam-
pus, nekaj pa tudi v tujini. Prve 
priprave v tujini bodo že v de-
cembru, ko se bom skupaj s So-
njo Roman in najinima trener-
jema odpravila v že znan pri-
pravljalni center na Portugal-
sko. Vsekakor bom tekmovala 
pozimi v dvorani, to je tudi ra-
zlog, da se tako hitro pričnem 
pripravljati na novo sezono, saj 
se prve tekme v dvorani prič-
nejo že konec januarja.«

Kateri so potem glavni ci-
lji naslednje sezone?

Nina Kolarič: »Glavni cilj 

naslednje sezone je evropsko 
prvenstvo v dvorani, ki bo v 
Parizu. V poletnem delu pa še 
svetovno prvenstvo v Daeguju. 
Ciljam na to, da mi že v dvora-
ni uspe doseči tudi normo za 
svetovno prvenstvo, saj bi tako 
lahko poletno sezono odtreni-
rala in odtekmovala nekoliko 
bolj sproščeno. Zavedam pa 
se, da bo treba pokazati več 
kot v pretekli sezoni. Pred-
vsem za evropsko prvenstvo 
imam natančno začrtane cilje 
– želim si priti v finale in po-
noviti dosežke iz prvenstva v 
Torinu, ko sem skočila državni 
rekord in osvojila četrto me-
sto. V naslednji sezoni imam 
še en pomemben cilj: normo 
za olimpijske igre v Londonu 
leta 2012. Cilji so jasno začrta-
ni, sedaj potrebujem samo še 
zdravje, nekaj športne sreče in 
podpore vseh vas.«

Novo skakališče je pri-
dobitev za tvoj trenažni 
proces v zimskem času. Na-
črtuješ morda tudi kakšno 
promocijsko tekmovanje, 

kjer bi se predstavila ptuj-
ski publiki?

Nina Kolarič: »Nova dvora-
na v okviru športnega centra 
Campus je vsekakor velika pri-
dobitev za Ptuj in tudi ptujsko 
atletiko. Težave so do sedaj 
nastajale v zimskem času in v 
deževnih dneh, ko se je veli-
ko število atletov gnetlo pod 
tribunami Mestnega stadiona. 
Sama se bom sedaj lahko mir-
no in nemoteno pripravljala v 
novi dvorani. Veliko lažje bo 
predvsem izvajati tehnične tre-
ninge, saj je prostor za skok v 
daljino precej primernejši kot 
stara dvorana, kjer me je oviral 
nizek strop. V načrtu je tudi na-
kup težkih uteži, tako da bom 
lahko v enem prostoru izvajala 
več elementov treninga. Seve-
da imamo v mislih tudi kakšno 
promocijsko tekmovanje v sko-
ku v daljino. V tem trenutku je 
to samo še ideja, upam, da nam 
jo bo uspelo tudi izpeljati in 
Ptuju predstaviti še del dvoran-
ske atletike.« 

Uroš Esih

V soboto, 9. oktobra 2010, 
je na Srednji zdravstveni šoli v 
Ljubljani potekal 2. odprti tur-
nir pokala Alpe-Adria. Turnir je 
v preteklih letih potekal v ve-
čjih ljubljanskih dvoranah, to-
krat pa so ga prireditelji, NTK 
Ljubljana (letos slavijo 80-letni-
co delovanja), postavili v sicer 
simpatično, a za številne ude-
ležence – nastopilo je več kot 
150 mladih igralk in igralcev iz 
Italije, Hrvaške, Avstrije in Slo-
venije – premajhno dvorano. 

Ptujski NTK Ptuj se ga je 
udeležil s številno zasedbo 15 
igralcev in prav tako številnim 
spremstvom, ki je predvsem 
tiste najmlajše vodila skozi tek-
movanje. Prav slednji so se na 
koncu tudi veselili največjega 
uspeha med Ptujčani, saj sta 
Marsel Šegula in Jernej Ma-
sten-Toplak v svoji kategoriji 
U-10 med fanti delila 3. do 4. 
mesto (oba sta izgubila v pol-
finalu). Blizu temu uspehu 
je bilo še nekaj članov ptuj-
skega kluba, predvsem Katja 
Krajnc (deklice U-10), ki je 
za uvrstitev med štiri najboljše 
izgubila tesno, 2:3. Velik na-
predek v svoji igri je pokazal 

tudi Aljaž Bojnec, ki je nudil 
kasnejšemu zmagovalcu, Mihi 
Jamšku (NTK Fižinar), med 
mlajšimi kadeti v osmini finala 
več kot dostojen odpor. 

Iz svojih predtekmovalnih 
skupin se je sicer poleg zgoraj 
omenjenih v izločilne boje uvr-
stilo še nekaj mladih igralcev 
in igralk NTK Ptuj: Sara Štum-
berger (deklice, obe U-10), 
Miha Štumberger (dečki, 
U-10), Žan Napast, Uroš Ma-

sten-Toplak in Jan Harb (vsi 
kadeti, U-15). Tisti, ki jim to to-
krat ni uspelo (Daniela Toma-
nič-Butkovska, Eva Gojkovič, 
Sašo Malovič, Aljaž Mohorič, 
Anja Bezjak in Darko Hergan), 
pa so prav tako imeli svoje do-
bre trenutke, s katerimi se lah-
ko še bolj zagnano podajo na 
treninge. Morda se kateri od 
njih naslednje leto že znajde 
med najboljšimi …

JM

Foto: Črtomir Goznik

Nina Kolarič: »Glavni cilj naslednje sezone je evropsko prvenstvo v dvorani, ki bo v Parizu. V poletnem 
delu pa še svetovno prvenstvo v Daeguju.«

Jernej Masten-Toplak in Marsel Šegula (prvi in drugi z leve) sta na 
odprtem turnirju pokala Alpe-Adria v Ljubljani v konkurenci dečk-
ov U-10 delila 3. do 4. mesto.

Atletika � Pogovor z Nino Kolarič

Čimprej po normo za olmpijado v Londonu

Namizni tenis � Pokal Alpe-Adria

Najvišje Šegula in Masten-Toplak



Zanimivosti

Od tod in tam
Velika Varnica � Jurček velikan

Strastnemu gobarju Vladimirju Korenu iz Velike 
Varnice 77, ki gobari že od malega, se je v soboto, 
9. oktobra, nasmehnila izjemna sreča. V okoliških 
gozdovih je našel jurčka velikana, težkega čez 2,5 kg, 
družbo pa mu je delalo še nekaj manjših jurčkov. Dos-
lej njegova največja trofeja je bil jurček, težak 96 dag, 
ki ga je našel pred 14 dnevi. Skupaj s sosedoma Zinko 
Krajnc in Milanom Vidovičem se je dobro uro po na-
jdbi oglasil v uredništvu Štajerskega tednika, da bo 
imel dokaz, da je bil jurček v resnici tako velik. »Če je 
goba zdrava, jo bomo skupaj s sosedi pojedli, sicer pa 
bo šla nazaj v gozd,« je povedal. Ker je bila zdrava, so 
jo družno pojedli, zraven pa dodali še nekaj mesenega 
in tekočega, zaigrala pa je tudi harmonika.

MG

Podvinci � 90 let Elizabete Rašl

22. septembra je praznovala 90-letnico rojstva 
Elizabeta Rašl iz Podvincev 26. S priložnostnim 
darilom in šopkom cvetja so jo obiskali predsednik, 
tajnik in predstavnica Društva upokojencev Rogozni-
ca. Elizabeta se je rodila v Podvincih v številni kmečki 
družini. Vse svoje življenje je posvetila delu na kmetiji. 
Rodila je hčerko in sina. Pri hčerki Nežki pa preživlja 
jesen svojega življenja. V veliko veselje so ji trije vnu-
ki in dva pravnuka. Zaupala nam je recept dolgega 
življenja: zmernost v delu in prehrani ter srečno 
družinsko življenje.

Janko Mlakar

Gajševci � Majšperčanom pokal RZ Slovenije

Na 1. ekipnem tekmovanju za pokal Ribiške 
zveze (RZ) Slovenije v lovu rib s plovcem, ki je 
dva dni potekalo v Gajševcih v občini Križevci pri 
Ljutomeru, so sodelovale le štiri ribiške družine 
(RD). Najuspešnejša je bila RD Majšperk, ki je osvojila 
1. mesto pred RD Murska Sobota za vsega 0,5 kazenske 
točke. Za zmagovalno vrsto so tekmovali: Zvonko Fur-
man, Jernej Ambrožič, Žiga Paulič, Mitja Marks, Sašo 
Nedeljko in Branko Novak (vodja ekipe). Sicer pa je sk-
upni ulov vseh štirih ekip, vseh 20 tekmovalcev, znašal 
100,340 kg ali nekaj več kot 5 kg po tekmovalcu. Zma-
govalcem je pripadel pokal za 1. mesto ter prehodni 
pokal RZ Slovenije, vsi sodelujoči pa so prejeli medalje.

NŠ

Foto: Janko Mlakar

Foto: MG

Foto: NŠ
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»V Prvencih je potekala prva 
aerovleka radijsko vodenih 
modelov v soorganizaciji Ae-
rokluba Ptuj in modelarskega 
društva Tržec. Obiskovalci so si 
lahko ogledali zračno zaprego 
maket jadralnih letal (jadrilic) 
in motornih letal, predstavitev 
pa je bila bolj družabnega in 
zabavnega značaja, ne tekmo-
valna,« je o sobotnem doga-
janju povedal eden od dveh 
pobudnikov in organizatorjev 
srečanja Gregor Urbančič.

Za ljubitelje letalskega mo-
delarstva pa je bila prava po-
slastica dogajanje v nedeljo na 
moškanjskem letališču, kjer 
se je zbralo 17 najvidnejših 
modelarjev iz vse Slovenije in 
sosednje Hrvaške; tokrat je šlo 
za pravo tekmovanje, in sicer 
prvo v akrobatskem letenju z 
radijsko vodenimi modeli po 
kategoriji F3A na Štajerskem. 
»Zelo sem presenečen nad 
takšnim odzivom, saj so se na 
naše vabilo odzvali praktično 
čisto vsi najboljši modelarji 
ranga največjih modelov,« je že 
uvodoma, pred začetkom tek-
movanja povedal Jože Kram-
berger, pobudnik ideje, da se 
tovrstno tekmovanje izvede 
tudi pri nas. Modelarji so se 
pomerili v štirih kategorijah: 
v osnovnem programu, sport 
programu, expert programu 
(po evropskem programu P11) 
in v prostem programu.

Kramberger, ki je bil tudi 
član sodniške ekipe, je še po-
jasnil: »Osnovni program je 
namenjen bolj modelarskim 
začetnikom, v športnem pro-
gramu modelarji dokazujejo 
akrobatske veščine, najtežji pa 
je ekspert program, kjer tek-
mujejo le najboljši modelarji. 
V prostem programu lahko 
nastopajo vsi in prav ta del tek-
movanja privabi največ začu-
denih pogledov obiskovalcev, 
saj je v zraku videti prav never-
jetne like letal, ki jih vodijo mo-
delarji: »Dejansko lahko v tem 
programu modelarji pokažejo 
vse, kar znajo in kar zmorejo 
vodena letala. Nekateri piloti 
letijo tudi ob glasbi in to po 
ritmu! Sicer pa sodniki ocenju-
jemo že vstop na pisto, vzlet, 
izvedbo posameznih likov, ko-
tne stopinje, ki jih dosega leta-
lo pri obratih itd.«

Ob modelih navdušil 
tudi državni prvak 
Podlunšek

Letalski modeli, ki so jih la-
stniki pripeljali v Moškanjce, 
so največji, kar jih obstaja v 
Sloveniji: »To je res, ti modeli 
so veliki od 2 do 3,5 metra, sta-
nejo pa lahko od najmanj 1000 
do okoli 7000 evrov. Imetni-
kov teh modelov je manj, zato 
smo veseli, da so praktično res 
vsi prišli sem, na naše prvo tek-
movanje v Moškanjce, za kate-
ro upamo, da bo postalo tradi-
cionalno. Seveda pa se ob tem 
zahvaljujem vsem sponzorjem, 
ki so nam omogočili izvedbo,« 
je še povedal Kramberger.

Obiskovalci na letališču v 
Moškanjcih pa so bili deležni 
še posebnega presenečenja; 
med nastopi radijsko vodenih 
modelov je izjemne, dih jema-
joče akrobatske like v zraku in 
tik nad tlemi izvedel tudi držav-
ni prvak (v čisto pravem letalu) 
Peter Podlunšek iz Murske So-
bote v letalu Extra 330, nekoč 
tudi sam modelar, ki je po pri-
stanku požel zaslužene ovacije 
gledalcev in modelarjev.

Po koncu tekmovanja so bili 
najboljši seveda nagrajeni s 
pokali. V osnovnem programu 
je zmagal domačin Gregor Ur-
bančič, drugo mesto je osvojil 

Zvonko Novak, tretje pa Da-
mjan Stopar.

V sport programu je zmagal 
Antun Meić iz Hrvaške, drugi 
je bil Rihard Jakopič, tretji pa 
Timotej Mencin. V najtežjem, 
expert programu pa je bil po 
sodniški oceni najboljši Robert 
Logar, srebrni pokal je prejel 
Uroš Lenič, bronastega pa Rok 
Štante. V prostem programu je 
slavil že omenjen Rok Štante, 
drugi je bil Zdenko Gačar, tre-
tji pa Robert Logar.

Simulacija letalskih 
bitk iz druge 
svetovne vojne

Modelarji pa so bili aktivni 
tudi prvo oktobrsko nedeljo, 
ko so na moškanjskem letali-
šču izpeljali memorial Matjaža 
Postružnika; šlo je za izjemno 
zanimivo tekmovanje v zračnih 
bojih z maketami letal iz druge 
svetovne vojne. »To tekmova-
nje pa je že tradicionalno, v 
spomin na mladega, tragično 
preminulega modelarja Matja-
ža Postružnika. Tekmovanje je 
štelo tudi za Slovenski nacio-
nalni pokal 2010. Zgodovinska 
podlaga za igro so letalske bit-
ke med drugo svetovno vojno. 
Pravila so zasnovana tako, da 
so varna in zabavna tako za tek-
movalce kot za gledalce. Model 
mora biti maketa ali polmake-

ta bojnega letala (izdelanega 
v obdobju med 1935 in 1945 
letom) v merilu 1:12. Samo 
tekmovanje pa je sestavljeno 
iz več bojevanj po sedem mi-
nut, kjer po sodniškem pisku 
vzleti ter se bori hkrati do se-
dem modelov, ki imajo na repu 
pritrjene papirnate trakove. 
Točkujejo se sekunde v zraku 
ter dodatno vsako rezanje na-
sprotnikovega traku. Najboljši 
piloti modelarji uspejo vreza-
ti v nasprotnikov trak tudi po 
večkrat v eni zračni borbi,« je 
še povedal Gregor Urbančič. 
Seveda ni treba posebej pou-
darjati, da je to tekmovanje iz-
jemno atraktivno za gledalce.

Na tokratnem memorialnem 
tekmovanju se je med trinajsti-
mi tekmovalci najbolje odrezal 
domačin Gorazd Gajser, drugo 
mesto je osvojil Miha Sodja iz 
Vrhnike, tretje mesto pa Gert 
Konik iz Avstrije.

SM

Moškanjci � 1. tekmovanje radijsko vodenih letalskih modelov

Akrobacije, da jemlje dih
Modelarska sekcija Aerokluba Ptuj, ki ji predseduje Viktor Zamuda, je minuli konec tedna izvedla 
dve zelo zanimivi tekmovanji imetnikov radijsko vodenih letalskih modelov; v soboto je bilo dogaja-
nje na vzletišču v Prvencih, v nedeljo pa na letališču v Moškanjcih.

Foto: SM

Skupinski posnetek tekmovalcev s svojimi modeli in državnim prvakom v akrobatskem letenju (s 
pravim letalom) Petrom Podlunškom – ob letalu nekoliko levo.

Foto: SM

Jože Kramberger s svojim modelom, dolgoletni član modelarske 
sekcije, ki je skupaj s kolegom Gregom Urbančičem uspešno iz-
peljal prvo tovrstno tekmovanje na Štajerskem.

Foto: SM

Na letališču v Moškanjcih je bilo videti neverjetne, prav vratolo-
mne akcije letal, ki so požele glasne vzklike odobravanja in spon-
tane aplavze publike.
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Kot diplomirana ekonomistka se je 
letos spomladi zaposlila na delovnem 
mestu turistične vodnice v Vinagovi 
vinski kleti. »Večino časa torej preži-
vim v vinski kleti, kjer turistom pred-
stavljam vino, njegovo pridelavo, 
skratka vinogradništvo in vinarstvo, 
prav tako pa svetujem tudi pri naku-
pu buteljk v naši vinoteki,« najprej 
pove živahna in simpatična Ksenja, ki 
se je na tekmovanje za vinsko kraljico 
prijavila predvsem na pobudo svojih 
sodelavcev: »Bila sem edina v sedanji 
službi, ki sem tudi izpolnjevala zahte-
vane pogoje, mojo odločitev za kan-
didaturo pa so ob sodelavcih podprli 
tudi prijatelji in moja družina. Moram 
priznati, da zmage sploh nisem pri-
čakovala, saj sem se prijavila bolj iz 
radovednosti. Poleg tega, ko sem spo-
znala še svoji dve konkurentki, ki sta 
prav tako prihajali iz vinogradniških 

družin in zelo veliko vedeli o vinu, 
sem bila celo prepričana, da naslo-
va vinske kraljice Maribora ne bom 
osvojila. To mi je precej pomagalo, 
saj sem pred komisijo nastopila veli-
ko bolj neobremenjeno, sproščeno in 
brez pričakovanj.«

Na tekmovanje so se sicer prijavi-
le štiri kandidatke, pred komisijo pa 
nastopile le tri; dekleta so morala v 
prvem delu odgovarjati na vprašanja 
v zvezi s poznavanjem mariborske-
ga vinorodnega okoliša in naših vin, 
Stare trte, naravnega vinogradništva 
in postrežbe vina. V drugem delu pa 
je bilo treba predstaviti vino, ki ga 
je vsaka prinesla s seboj, izbrati zanj 
pravilen kozarec in ga postreči sebi 
in komisiji.

Ksenja pravi, da ji naslov osebno 
zelo veliko pomeni, že zato, ker se po-
čuti bolj samozavestno: »Prepričana 

sem tudi, da mi bo ta naslov pripomo-
gel k mojemu osebnostnemu razvoju 
in ne nazadnje tudi h kariernemu. 
Tako da si od njega veliko obetam, a 
vem, da sem jaz tista, ki bom morala 
ta naziv kar se da dobro izkoristiti in 
se zanj potruditi. Skratka, zelo sem 
ga vesela. Kot nova vinska kraljica 
se želim najprej temeljito seznaniti s 
proizvajalci vina, ki delujejo v mari-
borskem vinorodnem okolišu in kar 
se da dobro spoznati tudi vina, ki jih 
le-ti ponujajo. V naslednjih dveh letih 
pa je cilj mojega 'vinskega kraljevanja' 
promovirati in predstavljati odlična 
štajerska bela vina po vsej Sloveniji 
in tudi izven njenih meja. Prav tako je 
pomembno udejstvovanje na sejmih 
in izobraževanjih s tematiko vina. 
Moja želja pa je tudi približati ljudem 
kulturo pitja vina.«

To delo za Ksenjo niti ne bo toliko 
težko, saj že od otroštva živi med halo-
škimi vinogradi: »Že moji daljni pred-
niki so se ukvarjali z vinogradništvom 
in vinarstvom, danes pa to tradicijo 
negujemo tudi z mojo družino. S trto 
sem povezana že od najzgodnejšega 
otroštva in že od takrat pomagam pri 
opravilih, ki jih je treba v vinogradu 
postoriti. Vinograd sem tako začela 
jemati kot nekaj samoumevnega in 
brez njega si danes ne znam predsta-
vljati življenja. Tudi sama imam svoj 
vinograd, na strmih haloških gričih, 
kjer je delo še posebej naporno. A se 
ves trud poplača z dobrim vinom. Pri-
znam, da mi je včasih vinograd pred-
stavljal muko, danes pa to jemljem 
drugače. Do neke mere predstavlja 
tudi to delo sprostitev, predvsem stik 
z naravo. In ker smo doma ljubiteljski 
vinogradniki, gledam tudi nanj s te 
perspektive – kot sprostitev, kot ve-
selje v času trgatve in kot užitek ob 
pokušini lastnega pridelka.«

Ksenja sicer še pravi, da je žalostno, 
v kakšni krizi se je v zadnjem obdo-
bju znašlo slovensko vinogradništvo, 
sploh upoštevajoč dejstvo, da ima 
Slovenija ene izmed najboljših vino-
gradniških leg na svetu: »Vidim, da se 
večji pridelovalci (vinske kleti) izre-
dno trudijo in želijo situacijo omiliti. 
Ne nazadnje pa je gospodarska kriza 
zajela cel svet, tako da nas trenutna 
slika v vinogradništvu in vinarstvu 
ne sme presenečati. Seveda pa bo 
treba veliko storiti na omenjenem 
področju, podučiti ljudi o vinu, tako 
pridelovalce kot potrošnike, in seveda 
začeti predstavljati slovenska vina po 
Evropi in svetu. Tudi z uvozom vin iz 
vsega sveta, ki se lahko dobijo v tetra-
paku, izpodrivamo domačo slovensko 
kapljico. Iz mojih dosedanjih izkušenj 
je veliko turistov navdušenih nad naši-
mi vini in me sprašujejo, kje jih lahko 
kupijo izven Slovenije. To pa je možno 
malo kje, saj izvoz slovenskega vina 
komaj dosega 20 % ali pa še to ne.«

Boljšo prihodnost slovenskega vi-
nogradništva in vinarstva je po Kse-
njinih besedah treba graditi na tesnej-
šem sodelovanju med vinogradniki 
in kmetijskimi zavodi, v povezavi s 

turističnimi organizacijami: »Menim, 
da se za prihodnost vinogradništva 
pri nas ni bati. A le od nas samih je 
odvisno, koliko smo pripravljeni sto-
riti, potrpeti, se odreči določenim 
stvarem in po nekajletnem delu tudi 
uživati v sadovih našega dela. Menim, 
da lahko vrnemo ali vsaj približamo 
vinogradništvo in vinarstvo na pota 
stare slave. Vinska tradicija in dedišči-
na sta namreč močno ukoreninjeni 
na naših tleh, zato ju negujmo!«

Sicer pa Ksenja še pravi, da se bo 
prihodnji dve leti najbolj posvetila 
poklicni karieri in obveznostim na-
slova vinske kraljice: »Prihajajoči dve 
leti želim čim bolje izkoristiti, naveza-
ti nova poznanstva in kar se da dobro 
izobraziti o vinu, vinogradništvu, vi-
narstvu. Tako da bosta ti dve leti pov-
sem prilagojeni mojemu mandatu. Še 
naprej želim ostati v turizmu, torej 
delati z ljudmi in spoznavati njihovo 
kulturo in običaje. V prihodnjih letih 
me čaka še selitev na Ptujsko polje, 
kjer si s partnerjem zidava hišo. Ne-
dvomno pa bo moje življenje, ne gle-
de na to, kje bom živela, vedno tesno 
povezano z vinogradi!«

SM

Predsednik Turistične zveze Slo-
venije Dominik S. Černjak je ob tej 
priložnosti poudaril, da Slovenija je 
in bo lepa, zelena in zdrava. Izzivi 
in priložnosti v turizmu so veliki, za 

njihovo uresničitev pa se je treba po-
vezati in skupaj trdo delati, za kar si 
slovenska turistična društvena orga-
nizacija uspešno prizadeva. „Naložbe 
v turizmu štejejo veliko, toda lep in 

Foto: Črtomir Goznik

Vrtec Ptuj – enota Zvonček je že drugič zapored zmagal v kategoriji vrtcev.

Nagradno turistično vprašanje

Za urejeno okolje mora prispevati vsak
V Celju je bilo 8. oktobra sklepno dejanje letošnjega projekta Moja dežela – lepa in gostoljubna. Na njem so podelili priznanja 
najboljšim, prvouvrščenim pa tudi prehodne zastave.

NAGRADNO TURISTIČNO VPRAŠANJE

Kateri po vrsti bo letošnji princ karnevala?

________________________________________________________

Ime in priimek:__________________________________________

Naslov: ________________________________________________

Davčna številka:  __ __ __ __ __ __ __ __

gostoljuben sprejem obiskovalcev je 
dodana vrednost,“ je med drugim po-
udaril Černjak. Častni pokrovitelj je 
bil predsednik države Danilo Türk, ki 
je opozoril na bogato tradicijo, ki jo 
je treba nadaljevati. Za urejeno okolje 
pa mora prispevati vsak izmed nas.

V tekmovanju, ki ima za poglavitni 
cilj urejanje in ohranjanje okolja, sta 
sodelovali dobri dve tretjini sloven-
skih krajev, v panožnih tekmovanjih 
pa so se pomerile osnovne in srednje 
šole, vrtci, turistične kmetije, kampi, 
mladinska prenočišča, vojašnice in 
bencinski servisi Petrola.

Ptuj je bil med zdraviliškimi kra-
ji drugi, med starejšimi osnovnimi 
šolami (grajene do 1980) je bila OŠ 
Destrnik tretja, enota Zvonček Vrtca 
Ptuj je bila prva med vrtci, avtokamp 
Term Ptuj je bil zmagovalec med 
srednjimi kampi, najlepša turistična 
kmetija s štirimi jabolki pa je bila Moj 
dom iz Juršincev. Med Petrolovimi 

bencinskimi servisi je letos slavil ser-
vis Ormož II.

Na Ptuju in v okolici se v teh dneh 
že pripravljajo na tradicionalno mar-
tinovanje, ki bo večdnevna priredi-
tev. Že tradicionalnemu dogajanju 
želijo organizatorji dodati tematsko 
vodenje po Ptuj pod naslovom Ptuj 
skozi zgodbe o vinu, ki so ga prvotno 

sicer načrtovali ob svetovnem dnevu 
turizma, zaradi slabega vremena pa 
so ga morali prestaviti. Ob letošnjem 
martinovanju bodo javnosti predsta-
vili tudi promocijski film o vinsko-tu-
ristični cesti Srednje Slovenske gori-
ce. Sedaj že tradicionalna inavguraci-
ja princa karnevala bo 11. novembra.

Na predzadnje Nagradno turistično 
vprašanje nismo prejeli pravilnega 
odgovora, da je letošnji svetovni dan 
turizma potekal pod geslom Turizem 
in biodiverziteta. Danes sprašujemo, 
kateri po vrsti bo letošnji princ kar-
nevala. Nagrada za pravilen odgovor 
sta vstopnici za kopanje in obisk savn 
v hotelu Primus. Odgovore pričaku-
jemo v uredništvu Štajerskega tedni-
ka, Raičeva ulica 6, do 22. oktobra.
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Foto: SM

25-letna simpatična Cirkulančanka Ksenja Arbeiter je bila na Lentu okronana 
za vinsko kraljico Maribora.

Podravje � Cirkulančanka nova vinska kraljica Maribora

»Brez vinograda si ne znam 
predstavljati življenja!«
Ksenja Arbeiter, 25-letna Cirkulančanka, je konec septembra osvojila naslov vinske kraljice ma-
riborskega vinorodnega okoliša za obdobje dveh let.
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Nasveti

Kmetijska svetovalna služba

Pri najrazličnejših šepanjih 
živali, stanjih po poškodbah, 
internističnih težavah, kot 
npr. zaprtje, kamni v mehurju 
in podobno, je treba opraviti 
rentgensko slikanje živali. 

Kar se tiče RTG-slikanja, bi 
rad poudaril tole: osnovno na-
čelo pri uporabi rentgena, se 
pravi ionizirajočega sevanja, je, 
da mora biti korist zaradi slika-
nja večja od škode, ki jo seva-
nje povzroči. Pri RTG-slikanju 

Vprašanja v zvezi z nego 
in zdravjem hišnih ljubljen-
čkov pošljite na naslov:  
nabiralnik@radio-tednik.si ali 
po pošti na: Uredništvo Šta-
jerskega tednika, Raičeva 6, 
2250 Ptuj, za Tačke in repke.

Tačke in repki

Uporaba pomirjeval 
pri malih živalih
Vsakodnevno vprašanje v ambulanti za male živali in tudi v 
pismih naših bralcev je, ali pri rentgenski diagnostiki pri ma-
lih živalih, toaleti sluhovodov, čiščenju zob in ostalih manj-
ših posegih, uporabiti sedativ, uspavalo, anestezijo ali ne.

je potrebno, da žival popolno-
ma miruje, saj drugače slika ni 
v redu, je zamegljena in jo je 
treba ponoviti, kar pomeni ne-
potrebno dvojno prejeto dozo 
iozinirajočega sevanja. Vede-
ti moramo, da RTG-slikanje 
ni nenevarno fotografiranje, 
temveč predstavlja obremeni-
tev organizma z iozinirajočimi 
žarki. Slikanje brez pomiritve 
živali je možno le, če je žival 
toliko socializirana in vodljiva, 

da bo brez problemov prene-
sla ležeči prisiljeni položaj na 
rentgenski mizi. Če hočemo 
slikanje opraviti kvalitetno, je 
treba opraviti dve projekciji, 
eno od zgoraj in od strani. Pri 
tem je med ostalimi položaji 
pogost  položaj, pri katerem 
žival leži na hrbtu in ima iz-
tegnjeni nogi, tako, da slika 
zajame medenico in kolena. 
Kakršnokoli grobo fiksiranje 
živali ne pride v poštev, saj bo 
le-ta dobila močno negativno 
izkušnjo in se bo drugič zelo 
intenzivno upirala kakršnikoli 
manipulaciji pri veterinarju. 
Doza RTG-žarkov pri slikanju 
večjih živali pri uporabi mo-
dernih RTG-aparatov sicer ni 
velika, vendar del te doze v 
obliki sekundarnega sevanja 
obremeni tudi lastnika, ki ži-
val v primeru, da jo slikamo 
brez pomirjanja, drži. Verje-
tno je jasno, da je vztrajanje 
pri slikanju brez pomiritve 
živali pogosto nepotrebno iz-
postavljanje ionizirajočemu 
sevanju, med drugim tudi za-
radi ponavljanja, ker slike niso 
uspele, ker žival ni mirovala.

Vneta in boleča ušesa so 
pogosta težava naših malih 
ljubljenčkov, pri čemer je ve-
likokrat treba opraviti toaleto 
oziroma čiščenje sluhovodov. 

Poseg, ki je lahko močno bo-
leč in neprijeten za žival, če 
ga opravljamo pri zavesti ži-
vali. Podobno je tudi z globo-
kim klistiranjem, vstavljanjem 
urinskih katetrov, naravnava-
nju lažjih zlomov in podobnih 
posegih. V zgoraj opisanih 
primerih veterinarji uporabi-
mo uspavalo, ki se aplicira z 
injekcijo in žival po kratkem 
času zaspi za 10 do 20 minut. 
Po končanem posegu pa se 
s sredstvom za bujenje, ki se 
aplicira z drugo injekcijo, žival 
tudi zbudi. Uporaba uspavala 
je v primeru izkušenega ve-
terinarja neproblematična in 
varna.

Verjemite, da so nam živali 
hvaležne, da opravimo zgoraj 
omenjene posege z uporabo 
uspavala, saj jim tako prihra-
nimo hud strah in stres, ki na-
stopi med manipulacijo živali 
in prihranimo tudi bolečino, 
ki med posegom pogosto tudi 
nastaja. Povzročanje nepotreb-
ne bolečine živalim je tudi pro-
tizakonito, še pomembneje pa 
je, da živali med posegom ne 
dobijo negativne izkušnje pri 
veterinarju in zaradi tega dru-
gič sproščeno prestopijo prag 
ambulante.
Emil Senčar, dr. vet. med.

Setev ozimnih žit
Pridelovalci žit v Sloveniji 

lahko z žalostjo spremljajo 
nenehen dvig cen žit na sve-
tovnem trgu, saj smo večino 
pridelka pšenice prodali takoj 
po žetvi, po nizki odkupni ceni. 
Večletno mačehovsko obnaša-
nje do pridelovalcev hrane ima 
za posledico, da vsako leto pri-

delamo manj potrebne hrane, ki ne zadošča prehranski varnosti 
prebivalcev Slovenije. Zavedati bi se morali, da je zaenkrat hrana 
za naš del sveta dosegljiva v neomejenih količinah po dokaj spre-
jemljivih cenah, vendar se razmere lahko zelo hitro spremenijo.

Hrana, pridelana na lokalnem območju, je tudi najkakovostnej-
ša. Na žalost danes dajemo prednost kratkoročnemu podjetniške-
mu (kapitalskemu) interesu pred dolgoročnim skupnim oziroma 
družbenim interesom.

Na našem območju ugotavljamo, da imamo zaradi mikroklimat-
skih razmer v večini let slabe pogoje za doseganje visoke kakovo-
sti pridelane pšenice. Glede talnih zahtev so manj ugodna lahka 
tla, kjer navadno pšenica prisilno dozori, zato so na teh tleh glede 
višine pridelka in doseganja kakovosti bolj prizadete pozne sorte 
pšenice.

Na osnovi uradnih preizkušanj sort pšenice v zadnjih letih so na 
lokaciji Rakičan dosegle kakovostne parametre za kakovostni ra-
zred A sorte antonius, brutus, ficko, GK ledava, soissana, profit in 
žitarka. Kakovostne parametre za kakovostni razred B so dosegle 
sorte ana, augustus, BC nina, BC zdenka, edison, GK mura, justus, 
mihelca, pobeda, sideral, srpanjka, superžitarka, isengrain, ludwig, 
renan, soissons in xenos. Kakovostni razred C so dosegle sorte ba-
stide, lenta, marija, ornicar, orvantis, pajero, tina, tomi in toronto.

Pripravo tal za setev ozimnih žit opravimo v optimalnem času, 
ko tla niso ne presuha ne premokra, da ne poslabšamo strukture 
tal. Pri osnovni obdelavi tal še vedno prevladuje oranje, vse bolj pa 
se uveljavlja tudi sistem minimalne, reducirane obdelave v enem 
ali dveh prehodih, predvsem po spravilu krompirja in delno tudi po 
spravilu koruze.

Osnovno oranje opravimo vsaj teden dni pred načrtovano setvi-
jo, da se zemlja primerno sesede. V primeru uporabe organskih 
gnojil, hlevskega gnoja oz. gnojevke te raztrosimo neposredno pred 
oranjem. Globina oranja je odvisna od predposevka, vrste tal ter 
praviloma znaša od 18 do 25 cm.

Po opravljenem oranju sledi osnovno gnojenje z mineralnimi 
gnojili in predsetvena obdelava tal. Gnojimo na podlagi predhodno 
opravljene analize tal in gnojilnega načrta.

Čas setve ozimnih žit je zelo pomemben, saj neposredno vpliva 
na prezimitev rastlin in velikost pridelka, ki ga je zaradi nepredvidlji-
vih vremenskih razmer težko natančno določiti. Nanj vplivajo tudi 
posamezna pridelovalna območja in tipi tal.

V letih, ko so oktobra temperature visoke, dajejo tudi poznejše 
setve v tretji dekadi oktobra visoke pridelke. Drugače je v hladnih 
jesenih, takrat moramo setev opraviti nekoliko prej, kot je to v pov-
prečnem letu, ko je optimalni čas za setev ječmena v prvi dekadi, 
pšenice pa v drugi dekadi oktobra. Rž in tritikalo sejemo praviloma 
teden do dva, ozimni ječmen pa vsaj teden dni prej kot ozimno pše-
nico.

V nadaljevanju so naštete nekatere sorte ozimnih žit, ki jih na 
našem trgu ponujajo posamezne semenarske hiše oziroma njiho-
vi zastopniki s kratkim opisom posameznih lastnosti. Zaradi eko-
nomičnosti pridelave ozimnih žit, odpornosti na sušne razmere, 
bolezni rastlin, časa setve ter namena pridelave je izbor sorte za 
pridelovalca velikega pomena.

Kmetijska svetovalna služba izpostava v Ormožu
Ivan Puklavec, ing. kmet.

Sarma iz 
sladkega zelja

Sestavine: glava sladkega 
zelja, 250 g mletega goveje-
ga mesa, 250 g mletega svinj-
skega mesa, 80 g prekajene 
slanine brez vidne maščobe, 
nasekljane na kockice, 2 
manjši čebuli in 2 stroka če-
sna, sesekljana v mešalniku, 
veliko peteršilja - sesekljane-
ga na drobno, 1 žlica sladke 
rdeče paprike, 1 lonček riža 
arborio, sol, vegeta, poper, 
malo olivnega olja, 2-3 košč-
ki suhih vršičkov rebrc ali 
podobno, 100 - 200 ml pa-
radižnikove mezge, 100 ml 
belega vina.

12 vrhnjih listov zelja od-
režemo in v osoljenem kro-
pu pokuhamo približno 2 
minuti. Ohladimo in odreže-
mo odebeljene dele stebelc, 
da jih lažje zvijemo. Če ima-
te težave pri odvijanju listi-
čev od glave, svetujemo, da 
postavite zeljno glavo pod 
tekočo vodo. Tako se potem 
ne trgajo. Ali pa celo glavo 
potopimo v krop in nato od-
stranjujemo liste. (Da se ne 
opečete, odrežite kocen in 
na tisto mesto zapičite vilice 
ter zelje potapljajte v krop 
in drugega za drugim lupite 
liste.)

Kuharski nasveti

Zelje
Zelja je v tem času ogromno, tudi cene so ugodne, 
le da človek včasih nima ideje, kako ga pripraviti. Pa 
smo malce pobrskali po svetovnem spletu in zbrali 
nekaj receptov.

ke. Popramo po okusu. Po-
sebej skuhamo krpice in jih 
primešamo zelju.

Topla zeljnata 
solata

Sestavine: 250 g svežega 
zelenega zelja, 250 g svežega 
rdečega zelja, 4 tanke rezine 
slanine, sveže mlet poper, 1 
žlica vinskega kisa, 100 g sira 
Roquefort. Za solatni pre-
liv: 30 g čebule, 2 žlici bele-
ga vina, 1 žlička gorčice, sol, 
100 ml sladke smetane.

Za preliv čebulo in vino 
stisnite v pasto, dodajte gor-
čico, sol, smetano in zme-
šajte. Drobno narežite zelje. 
Slanino začinite s poprom in 
jo popecite na ponvi, tako da 
postane hrustljava. Slanino 
odstranite in v isti ponvi po-
pecite zeleno zelje (1-2 mi-
nuti) ter odstranite. Zatem v 
isti ponvi popecite še rdeče 
zelje. Dodajte zeleno zelje, 
kis in premešajte. Prelijte s 
pripravljenim prelivom in še 
enkrat kratko pogrejte.

Zelje presenečenja
Sestavine (za 1 osebo!): 

pest rjavega riža, pest zelja 
(lahko kislega, sladkega ali 
kitajskega), 1 paradižnik, 
olivno olje.

Rjavi riž namočimo in ku-
hamo 20 minut. V vreli vodi 
(približno 5 minut) skuha-
mo tudi 75 g zelja (kislega ali 
navadnega) - do mehkega. 1 
olupljen in drobno narezan 
paradižnik prepražimo na 
žlici olivnega olja, dodamo 
dobro odcejeno zelje in duši-
mo nekaj minut. Vse skupaj 
zmešamo z rižem in naseklja-
mo na drobno.

Zelje 
s hrenovko

Sestavine: 1 belo zelje, 4 
žlice belega olja, sol, 8 hre-
novk.

Glavico svežega zelja umi-
jemo in narežemo na kva-
dratke. Na olju pražimo zelje 
toliko časa, da začnejo robovi 
rumeneti. Zelje nato solimo 
in prilijemo malo vode - ne 
sme pa plavati v tekočini. 
Ko se zelje zmehča, dodamo 
narezane 4 pare hrenovk in 
vse skupaj pražimo še toliko 
časa, da se hrenovke pokuha-
jo. Poleg ponudimo pečen 
krompir.

Zelje 
s čičerko

Sestavine: 400 g zelja,  
narezanega na 1-2 cm velike 
kose, 200 g čičerke (kaljene 
ali za nekaj ur namočene), 
3 žlice olja, 3/4 žličke česna, 
1/4 žličke popra, 1/2 žličke 
mletih koriandrovih semen, 
3 žlice ajvarja, 3/4 žličke ko-
prca, 1 žlička soli.

V srednje veliki kozici na 
olju opražimo začimbe. Do-
damo čičerko in jo pražimo 
še 5 minut. Nato dodamo 
zelje in ga pražimo 5 minut. 
Prilijemo 1/2 dl vode in po-
krijemo. Med kuhanjem pri-
livamo vodo (toliko, da je je 
na dnu vedno nekaj milime-
trov) in mešamo, da se ne 
prižge. Ko je zelje kuhano, 
dodamo ajvar, zelišča in sol, 
premešamo in odstavimo. 
Postrežemo toplo.

Zbrala: 
Alenka Šmigoc Vinko

Nato na hitro prepražimo 
na olju meso, slanino, čebu-
lo, česen, peteršilj, začimbe 
in riž. Zdaj zvijemo sarme 
in jih položimo v lonec, kjer 
smo na dno položili suhe 
vršičke. Sarmo po vrhu pre-
bodemo z nožem, da ima te-
kočina prosto pot in se vse 
prepoji z omako. Zalijemo 
z vodo, v katero smo dodali 
paradižnikovo mezgo, žlico 
soli in vino. Kuhamo na zelo 
majhnem ognju približno 2 
uri.

Sladko zelje 
s krpicami

Sestavine: 1,5 kg zelja, 
400 g krpic (testenine), 1 če-
bula, 3 stroki česna, ščepec 
mlete kumine (ali pol žličke 
kumine v zrnju), 1 žlica rde-
če mlete paprike, olje, sol in 
poper.

Zelje narežemo na pribli-
žno centimetrske kvadrate. 
Čebulo drobno narežemo 
in prepražimo. Dodamo ze-
lje in ob stalnem mešanju 
pražimo 5 do 10 minut. Po-
solimo in odkrito dušimo 
približno 1 uro, da vsa teko-
čina izpari. Dušeno zelje še 
narahlo popražimo, doda-
mo mleto kumino in poper 
ter žlico mlete sladke papri-

Foto: M. Ozmec
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zaupanje. Vero je lahko kre-
piti tedaj, ko gre vse po har-
monični poti, mnogo težje je, 
ko so na vrsti številčne preiz-
kušnje in bičanje usode. Sta-
ra ljudska modrost pravi, da 
se nobena juha ne poje tako 
vroča, kot se skuha in ravno 
tako se lahko iz vsake situa-
cije naučite nekaj dobrega 
in poučnega. Na življenje je 
treba znati pogledati s svetle 
plati in najti mavrico upanja. 
Mnogo harmoničnih doži-
vetji je moč pridobiti skozi 
opazovanje narave in njihove 
naravne zakonitosti. Narava 
se mora vedno znati preobra-
ziti in si nadeti novo podo-
bo. Vsak letni čas ima svoje 
prednosti in slabosti. Jesen 
je primerna za raziskovanje 
osebnosti in duhovna rast je 
nekaj, kar lahko prinese zelo 
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zanimive iztočnice za napre-
dovanje. Človek ve, da je lju-
bljeno bitje tedaj, ko se sprej-
me z vsemi napakami in si 
prizna določene stvari. Mora 
imeti tudi rad sebe in se lju-
biti z vsemi plusi in minusi. 
Seveda naloga ni enostavna 
in tako se mora vedno trudi-
ti, da doseže svoje. Odgovor, 
kdaj je človek ljubljeno bitje, 
vsak nosi v svojem srcu in od-
govor na to vprašanje ni eno-
staven. Seveda je pomembne-
je, da znate biti aktivni in se 
soočiti z napakami. Omenje-
no je največkrat vstopnica za 
napredovanje in prinašanje 
ugodnosti, ki so lahko pravi 
blagoslov. Vsaka nevihta ne 
prinaša vedno slabega in tako 
se morate znati motivirati in 
vnesti spremembe. Od vas 

je odvisno, kaj boste sprejeli 
in kaj je tisto, kar vas moti in 
se vam zdi neuporabno. Zelo 
modro je, da si pišete oseb-
ni dnevnik in skozi to prav-
zaprav ugotovite, kako in v 
kakšni meri ste napredovali. 
Koraki morajo biti vedno 
premišljeni in skrbno načrto-
vani. Nakazano je, da vas bo 
spremljala paleta ugodnosti 
in duhovnega napredka. Naj 
vas vodita notranja moč in 
modrost! 

Šifra: Poslovna pot
Vprašanje: Kako mi kaže 

na moji poslovni poti?
Odgovor: Iz astrološke 

karte je moč razbrati, da ste 
močna in intenzivna oseba.

Od nekdaj se borite, da bi 
si ustvarili pozitivne pogoje 
in prinesli neko skladnost v 
sivi vsakdan. Vaša poslovna 
pot ni lahka, ampak je posuta 
z mnogimi kamenčki, ki so 
simbolika za različne ovire. 
Tako kot so nekateri kamenč-
ki ostejšri od drugih, so tudi 
preizkušnje, ki jih piše življe-

Šifra: Modra 
odločitev

Vprašanje: Kako veš, 
kdaj si ljubljeno bitje?

Odgovor: Raziskovanje 
lastne osebnosti je vedno po-
učno in zanimivo. Naše življe-
nje je lahko simbolizirano kot 
morsko dno, ki je čudežno, 
skrivnostno in neraziskano. 
Sleherni človek sebe doživlja 
na zelo poseben in nekoliko 
nenavaden način. Različne 
življenjske situacije pokaže-
jo reakcije, ki so sestavni del 
osebnosti. Celo svoje življe-
nje se mora nekdo piliti in 
učiti – posledično napreduje 
v modrosti. Tako lahko ugoto-
vi, kaj mu je pisano na kožo 
in kje bi se moral odzvati dru-
gače. Rojenice ob rojstvu iz-
kažejo različno naklonjenost 
in podarijo darove v obliki 
značaja. Planetne vibracije ob 
času rojstva označujejo uso-
do posameznika. Pot osebne-
ga razvoja, kjer hodite tudi vi, 
dragi bralec, je zanimiva in 
poučna. Včasih prinese tudi 
težo in nejasnosti. Tedaj se 
mora človek vprašati, kaj ga 
veseli in si okrepiti vero in 

Astrolog Tadej svetuje Tadej Šink, horarni astrolog, 
svetuje osebno in pisno:
- odgovori na konkretno vpra-
šanje
- interpretira rojstno karto
- nakaže smernice za eno 
leto naprej v prihodnosti
Naslov: Grenc 24, Škofja 
Loka, tel. 04 51 52 601, 
GSM 041 428 966.
V Štajerskem tedniku za bral-
ce odgovarja brezplačno! Pri 
vprašanju napišite točen čas 
(ura, datum) in kraj, ko ste si 
vprašanje zastavili.

Imate tudi vi kakšno vprašanje in ne poznate odgovora? Potem 
mi pišite in poiskali ga bomo skupaj. Zavedati se velja, kjer je 
volja, je tudi pot. Seveda boste sami tisti, ki se boste odločili. 
Pismu ne pozabiti priložiti šifre in vse skupaj poslati na naslov 
Štajerskega tednika. Kmalu boste prejeli odgovor. Pomembno 
je, da situacijo opišete na kratko in napišete točen datum, uro 
in kraj vprašanja. Zvezde sreče bodo sijale visoko nad oblaki in 
vam pošiljale nevidne signale ljubezni!

Sirotko so cenili že v pradavnini …
�������	
�	���	�������	��	���
���	����	�	�����������	
��
	 
�	 
�	 ���������	 �������	 ��	��������	 �����	 ���	
���	��	��	���	�
���	�����������	������
��	� ����	��	

�	�����	 ����	!"���	#����	 ���������	����������	$��%
����������	 �������������	 �������	 
�	����� 	 �������	
�����
	�������	���������	��	����	��	�����
��	���
�	
������
�	�	�
�	��	
�	��	������	�����	����&	'(���	��%
���	�����������	��������	������
�	�����������	�����%
���	
�	���������	�����)	
#���	
�	����������	��������	��	��	
�	���������	*�%
������	�������	��	������	�� ��	"���������
�	����%
���	��������	
#��	�� 	
���	�����	�������	��������	��	����	�������+	
,���	 
�	 ����	����
�	�����
�	��	����
�	�� 	������	��	��	
����
�	������	����� 	
�	���	���� �
��	��
	 
�	������%
�����
�	��	���	������
���	�������	���	�� 
��	(���	

�	��	����	���	���
��	������	��	
�	�����	�-��	����	
����	�	�������������	�����	�	������-	��	�������������-	
��������-�

Kje vse nam sirotka lahko 
pomaga …
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Sirotka ob težavah s prebavo, zakisanostjo, glivicami … in še čim
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Istospolna usmerjenost
Petra se je po dolgih letih življenja v tujini, 

kjer je živela s svojo prijateljico, vrnila do-
mov. Čeprav so vsi domači vedeli, da si sta-
novanje deli s prijateljico, niso posumili, da 
sta partnerki. Zdaj je Petra v hudi dilemi, ker 
želi, da se k njej preseli tudi njena partnerka. 

Hišo si je postavila tik ob hiši staršev, oba sta že priletna, a 
ju ne bi rada razočarala. Svojo nagnjenost k istemu spolu 
jima je doslej uspela prikriti. Občasno si je domov pripeljala 
tudi kakšnega prijatelja, da je bil mir v hiši. Kaj ji svetujete?

Razumeti je, da Petrina starša ne bi sprejela dejstva, da je 
njuna hčerka istospolno usmerjena in da ima partnersko raz-
merje z istospolno partnerko, kot verjetno ne mnogi tisti, ki ima-
jo pač za vrednoto družino, katere temelj je partnerski odnos 
dveh oseb različnega spola, ki bosta spočela in rodila otroke.

Petra je istospolno usmerjena in ima pač ustrezno partnerko 
za celo življenje, kar je sicer čisto legitimno, toda nesprejemlji-
vo za Petrina starša. Verjetno bo Petra težko prepričala starša, 
da je to vse popolnoma naravno in prav tega se očitno zaveda 
in je to verjetno vedela tudi prej, zato me čudi, da je hišo zgradi-
la tik ob njuni hiši. Krajevna oddaljenost njene hiše bi vsekakor 
ublažila možne težave, ki bodo vsekakor nastale.

Kaj lahko svetujem Petri kot to, da naj mirno živi svoje življe-
nje, se pogovori s starši ter jima skuša z argumenti pojasniti 
svoj in partneričin način življenja, seveda na primeren način.

Želim ji, da je v tem pogovoru uspešna.
Mag. Bojan Šinko

Duševno zdravje

nje, različne. Vendarle se rav-
no iz tega vedno učite in spre-
jemate nove dimenzije. Jasno 
je nakazano, da boste na svoji 
poslovni poti dobili in imeli 
mnogo priložnosti za osebni 
razvoj. Določenih bremen se 
bo treba rešiti in si določiti 
prioritete. To pomeni, da si 
v bodoče bolj jasno začrtate, 
kaj lahko spremenite in na 
kakšen način. Nakazano je, 
da v kratkem prejmete neko 

večjo vsoto denarja in tako 
najdete v sebi moč in energi-
jo za naprej. Življenje vam bo 
v bodoče ponudilo mnogo 
ugodnosti. Vaša naloga je lo-
čevati tisto, kar je dobro, od 
tistega, kar je slabo. Primerno 
je tudi, da se dovolj sproščate 
in da uživate v naravi. Mnogo 
poslovnih izzivov in vse do-
bro!

Obiščite me lahko na sple-
tni strani: www.tadej-sink.si
Tadej Šink, horarni astrolog



vidoma vzeli kratek odmor in 
se posvetili lastnim življenj-
skim nalogam, brez glasbe-
nih obveznosti. Ko se jim bo 
zopet zahotelo, se vrnejo na 
odre. Smernic v glasbi kaj do-
sti ne bodo spreminjali, so ta-
kšni, kot so. V luči priprav na 
novo snemanje oddaje Izšte-
kani pa pripravljajo tudi aku-
stični repertoar, ki bi lahko 
po prej omenjenem odmoru 
postal njihov novi produkt z 
manj decibeli in potrebne lo-

gistike ter pristnejšim stikom 
s publiko.

O tem, kje bodo upihnili 
15 svečk na torti, se še niso 
pogovarjali. Bolj kot to si že-
lijo izpeljati dober koncert v 
dobrem vzdušju - za publiko, 
ki bo prišla poslušat izključ-
no njih, in za svoje spomine. 
Le-teh je iz 15-letnega ustvar-
janja zelo veliko. Med temi 
so gotovo znamenite vaje v 
Dimekovi gorci ter gostova-
nja in snemanja. Seveda tudi 

nastopi, čeprav pri približno 
izračunani količini med 400 
in 500 marsikaj zbledi.

In rojstnodnevna želja? »V 
naših letih si želimo predvsem 
zdravja, ki je pogoj za vse osta-
lo. Prav tako želimo nadaljeva-
ti naš hobi v okviru zmožno-
sti in potreb. S turnejo pa si 
želimo predvsem priznanje za 
naše dosedanje delo z dobrim 
obiskom naše zveste publike,« 
o pričakovanjih pred koncerti 
pravijo fantje.

MZ

Foto: Zaklop

Mi2 

Vsebina: Soren je mlada 
sova s podivjano domišljijo, 
ki jo še bolj podžiga njegov 
oče z neskončnimi zgodbami 
o legendarnih Varuhih in nji-
hovih bitkah proti rasi pega-

Kljub temu da pretežno 
ves čas koncertirajo, so se 
fantje odločili za turnejo, saj 
pravijo, da večino koncertov 
odigrajo na tako imenovanih 
'masovkah', kjer so eni izmed 
nastopajočih, kar še zdaleč ni 
enako samostojnemu koncer-
tu. Drugi razlog za ta korak pa 
je ta, da je večina koncertov 
študentskega oziroma festi-
valskega značaja in posledič-
no ob poznih urah, kamor 
ljudje, ki so jih začeli posluša-
ti ob začetku njihove kariere, 
danes le redko zaidejo. Zato 
bodo tokratni koncerti ime-
li daljši, celovitejši program, 
nastopili bodo v nekoliko raz-
širjeni zasedbi, na sporedu pa 
bodo ob 20.30. To pomeni, da 
bodo delovni ljudje in občani 
ter študentska mladež nasle-
dnje jutro lahko mirno odšli 
svojim obveznostim naproti.

Po 15 letih ustvarjanja glas-
be so, kot pravijo sami, občut-
ki verjetno podobni tistim po 
15 letih zakona. Zelo dobro 
se poznajo, imajo se radi, še 
vedno uživajo na koncertih, 
hkrati pa jih že malo najeda 
koncertna uravnilovka. Zato 
si bodo z novim letom pred-
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Anika Horvat predstavlja novo skladbo z naslo-

vom Malo premalo. S skupino izvrstnih glasbeni-

kov se je pevka tokrat podala na novo glasbeno 

pustolovščino. Pod glasbeno taktirko Denisa Hor-

vata Anika nadgrajuje svoj glasbeni izraz. Prvič jo 

imamo priložnost slišati v sozvočju z ''modernim 

bandovskim zvokom'', ki se bo brez težav prenesel 

na večje in manjše slovenske odre, kjer bo Anika s 

svojo neukročeno energijo še dodatno nadgradila 

izjemno studijsko delo. Album, ki bo sledil skladbi 

Malo premalo, bo izšel konec novembra.

***
Avtorska glasba zasedbe Brencl banda je nastala 

pod vplivom navdušenja nad ljudskim izročilom 

z različnih koncev sveta, predvsem pa s seboj nosi 

močan slovanski duh in deluje, kot da je del nje-

nega izročila, kot da bi nastala na podlagi notnih 

zapisov ljudskih viž s podstrešja. Da so se odlični 

glasbeniki našli v tem projektu, ni naključje. Gre 

za glasbo, ki je srčna, kvalitetna, pozitivna ter 

atraktivna, za kar poskrbi vsak sodelujoči posebej. 

Da je res tako, se lahko prepričate ob poslušanju 

njihovega novega singla Lubca moja, ki hkrati na-

poveduje skorajšnji izid studijskega prvenca. Me-

šalec zvoka Andrej Hrvatin je svoje delo opravil v 

studiu Satoration, medtem ko so samo snemanje 

pripravili kar v domači dnevni sobi. 
 (MZ)

Slo POP novice

Filmski kotiček

Legenda sovjega kraljestva

Legenda sovjega 
kraljestva
Izvirni naslov: Legend of 
the Guardians: The Owls 
of Ga'Hoole
Glasovi: Jim Sturgess, 
Hugo Weaving, Helen 
Mirren, Geoffrey Rush, 
Sam Neill
Scenarij: John Orloff in 
Emil Stern po romanu 
Kathryn Lasky
Režija: Zack Snyder
Žanr: domišljijska 
družinska risanka
Dolžina: 97 minut
Leto: 2010
Država: ZDA

stih sov, ki se imajo za Čiste. 
Sorenov starejši brat Kludd 
je ljubosumen nanj, ker je So-
ren pametnejši in sposobnej-
ši. Ko se izkaže, da Čisti zares 
obstajajo, saj ju ugrabijo in 
peljejo v svoje delovno tabo-
rišče, se starejši brat Kludd 
takoj pridruži Čistim, Soren 
pa sklepa, da torej morajo ne-
kje obstajati tudi Varuhi. Po 
drznem pobegu iz taborišča 
se odpravi na negotovo pot 
iskanja Varuhov ...

Zack Snyder velja za reži-
serja, čigar filmi so tako veli-
ka paša za oči, da jim niti naj-
manj ne štejemo v slabo to, 
da so vsebinsko dokaj šibki 
(film 300). Kadar svojo izje-
men vizualen dar združi s po-
membnimi sporočili in odlič-
no zgodbo (film Watchmen), 
nenadoma postane režiser, 
za katerega menimo, da ima 
kaj povedati, skratka postal 
je Pomemben režiser. Zato 

Glasbeni kotiček

Turneja '15 črtic' skupine Mi2
S turnejo '15 črtic' bodo Mi2 zaokrožili 15-letnico delovanja, v kateri so izdali 6 albumov (zadnjega aprila le-
tos), biografijo in več videospotov. Danes bodo nastopili v Celjskem domu v Celju, prihodnji petek na Štuku 
v Mariboru in 27. oktobra še v Cvetličarni v Ljubljani.

10. BOHEM – TEŽKO JE LAHKO
9. ZORAN PREDIN – ČE SE NASMEHNEŠ

8. KRISTINA – PREPOVEDANA
7. MONIKA PUČELJ – DAN KOT IZ SANJ

6. SLAVKO IVANČIČ – TISTO, KAR OSTANE
5. REBEKA DREMELJ – POD MOJO KOŽO

4. GAŠPER RIFELJ – MOZAIK
3. 6PACK ČUKUR – MESTO ZA VSE LJUDI

2. TABU – POLJUBLJENA
1. NINA PUŠLAR – ODHAJAM Z VETROM

je toliko bolj presenetljivo, 
da je za svoj naslednji projekt 
izbral družinsko 3D risanko z 
ljubkimi živalicami. Mar išče 
redno službo pri Disneyju?

Seveda, bilo bi naivno pri-
čakovati, da bo Zack posnel 
le nežno risankico za otročič-
ke. Kritike so dale slutiti, da 
gre za neke vrste presežek, 
tudi vsebinski, ki naj bi do-
gajal tudi starejšim. Hm, zani-
mivo. Torej naj bi šlo za tisto 
vrsto odličnih risank, ki hkra-
ti delujejo na več starostnih 
nivojih, ne da bi se otroci ali 
starejši drugega nivoja sploh 
zavedali. Takšno pripoveda-
nje zahteva največje mojstre 
(na področju risank je to tre-
nutno Pixar) in ravno zato se 
je zdelo, da bi Zack Snyder 
morda iz tovrstne risanke 
lahko ustvaril kaj več. Mu je 
uspelo?

Odgovor žal ni ravno po-
zitiven, ni pa tudi skrajno 
negativen. Risanka je kljub 
obljubam le enodimenzional-
na prežvečena zgodba in še 
ena ekranizacija Campbello-
vega monomita o odraščanju 
fanta v moža skozi razbijanje 

lastnih psiholoških zidov 
(in tistih od okolice), zato 
ni čudno, da občasno zelo 
spominja na Vojno zvezd, do 
sedaj najbolj uspešno manife-
stacijo tega monomita. Tako 
pridemo do ključne napake 
te risanke. Po eni strani gre 
za otroško zgodbo, ki pa ima 
mestoma precej grobe, da ne 
rečemo krute prizore, ki ne-
dvomno niso za otroke, hkra-
ti pa je zgodba prešibka, da 
bi v risanki uživali še starejši. 
Tako na koncu risanka ni ne 
šiš ne miš, kljub sapo jemajo-
či 3D animaciji. S tehničnega 
stališča je Zack znova posnel 
presežek, kajti animacija ne-
štetih dlak in perja na sovah 
v različnih tehnično zelo zah-
tevnih vremenskih pogojih 
(nevihta) je naravnost osu-
pljiva, kot tudi 'realizem' izmi-
šljenega, fantazijskega okolja. 
Vsi običajni režiserjevi prije-
mi so seveda prisotni, najbolj 
sunkoviti počasni posnetki v 
akcijskih prizorih, ki po vseh 
teh letih in toliko filmih še ve-
dno delujejo zelo učinkovito. 

Matej Frece

Pogoji uporabe Balunga: Uporabniki  predplačniške telefonije – preverite stanje na vašem računu. Omogočite prejemanje wap povezav in GPRS/UMTS prenos podatkov. Poslani SMS je zaračunan po ceniku operaterja (Mobitel, Simobil, Debitel, Izi mobil), cena povratnega sms-a je 1,88 EUR. Z uporabo storitve se  
strinjate s splošnimi pogoji na www.smscity.net/balunga. Balunga je naročniška storitev in uporabnikom prinaša največ 5 sporočil na mesec z wap povezavo do galerije, iz katere si lahko naložijo 10 vsebin brez doplačila. Cena sporočila je 1,88 EUR (Mobitel, Simobil, Debitel, Izi mobil). V vse cene je vštet DDV. Od pogodbe, ki je 
shranjena na sedežu podjetja, je možno odstopiti kadarkoli. Odjava: TD STOP na 3030. Reklamacije: 02-46-14-595, reklamacije@smscity.net. Ponudnik: ThreeAnts d.o.o., Cesta k Tamu 12, 2000 Maribor.

Pošlji: TD DATE na 3030

Pošljite SMSPošljite SMS

TD  KODA  na  3030
TD  KODA  na  3030

Pošlji: TD TOWER na 3030



SESTAVIL 
EDI

KLASINC

SKRIVEN 
NAKLEP

ZGOREVANJE 
S PLAMENI

ESENCIALNA 
AMINO-
KISLINA

MODEL 
MOSKVIČA

NEENAKO-
MERNA 
OBRABA

SLIKARSKA 
TEHNIKA

MODEL 
OPLA

GRM Z 
JAGODAMI

NAŠA PEVKA

TELOVADEC 
NAKAJAMA

Štajerski
TEDNIK

KRATKOTRAJ-
NI BLESK

VILASTA 
RAZRAŠČENA 

VEJA

NAŠA 
NOVINARKA 

BAMSTA 
ŠTADER

RIMSKI 
CESAR

VELIKA 
ODDALJENOST

MODEL KIE OSVEŽILNA 
PIJAČA

OTOČEK V 
KORNATIH

NADA 
SEVŠEK

TIROLSKA 
PEVKA, 

JODLARICA

ČEBELJI PANJ 
Z ENIM SATOM

LOJZE RAK

POSTELJNO 
PERILO

DELAVEC, KI 
PRIPRAVLJA 

ŽIMO

SRBSKA 
ZALOŽBA V 
BEOGRADU

TIHA HOJA

IVAN 
GROHAR

ČEVLJI S 
KOLEŠČKI, 
ROLARKE

ANGLEŠKI 
NOGOMETAŠ
GINEKOLOG 

VILFAN

PRITOK VISLE 
NA 

MADŽAR-
SKEM

ZNANOST O 
VZGOJI 

ODRASLIH

.., RE, MI
VZDEVEK 
ŽELJKA 

RAŽNJATOVIĆAKONTAKT

NADOMESTEK 
DENARJA

DVOSTOP REVŠČINA, 
UBOŠTVO DANSKI OTOK, 

ALSEN
JAPONSKA 
IGRALKA 
(JOKO)

HRANA ZA 
KONJE

LOJZE VOGRIČ
MODEL VW SKUPINA IZ 

ZASAVJA
EGIPČANSKO 
BOŽANSTVO

IDIJSKI 
POLITIK (DEVI)

LOČILNI 
VEZNIK

SNOP 
SVETLOBE

LUKA V 
IZRAELU

NASELJE 
OB IŠKI

VAS PRI 
KOČEVJU

KAREL 
OŠTIR KILOLITER

SLANO PECIVO
HRVAŠKI 
PISATELJ 

(VJEKOSLAV)

ODVODNI 
KANAL, 
ODTOČ

REDKA 
BOMBAŽNA 

TKANINA

DRŽAVA V 
INDIJI

POULIČNI 
IGRALEC NA 

LAJNO
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Horoskop
OVEN
Naredili boste osebno bilanco. 
Poslovna previdnost vam bo kori-
stila. Popaziti bo treba na zdravje 

in v naravni obliki telesu dovajati dovolj vitaminov 
in mineralov. Privlačile vas bodo tudi novosti, toda 
teden je v znamenju treznosti. Ljubezen bo prinesla 
mnogo prijetnosti in romantike.

BIK
Narava vam bo podarila upanje. 
Planetne vibracije vam bodo v 
pomoč pri iskanju novih ljudi. 

Skozi druge se učite in vam bodo ogledalo. Tisto, 
česar ne boste mogli povedati na glas, si zapišite. V 
ljubezni bo pestro in zanimivo. Naravni antibiotik bo 
sprostilna jasminova kopel. 

DVOJČKA
Hrepeneli boste po novostih. 
Pred tem bo treba razrešiti tisto, 
kar vas moti ali boli. V ljubezni 

se bo modro pogovoriti. Romantična doživetja na 
delovnem mestu bodo doživeli samski. Pred vami 
je teden, v katerem bo mnogo obveznosti in odgo-
vornosti. 

RAK
Hrepeneli boste po novostih. 
Pred tem bo treba razrešiti tisto, 
kar vas moti ali boli. V ljubezni 

se bo modro pogovoriti. Romantična doživetja na 
delovnem mestu bodo doživeli samski. Pred vami 
je teden, v katerem bo mnogo obveznosti in odgo-
vornosti. 

LEV
Notranja modrost vam bo poma-
gala na razpotjih. Zadeve se bodo 
odvijale v pričakovano smer. 

Nekaj nejasnosti bo na delovnem mestu. Svoje 
mnenje zagovarjajte na pravilen način. Pravljične 
energije bodo označevale ljubezen. Sreča se skriva 
na strani pogumnih!

DEVICA
Vaša zaupnica bo narava. Ži-
vljenje vam bo prineslo paleto 
ugodnih rešitev. Blesteli boste v 

pogledu komunikacije. Obstaja povečana možnost, 
da razrešite nekaj, kar vas bo bolelo. Pogovori ne 
bodo samo osvobajali, ampak pričarali čarobnosti. 
Na delovnem mestu bo teden kreativnosti. 

TEHTNICA
Vneto boste zagovarjali svoje 
mnenje. In tako je tudi pravilno. 
Pred vami bo obdobje transfor-

macije, kar pomeni, da se bo staro zaključilo in 
odprlo tisto, kar bo novo. Poti bodo zelo različne 
in na njih bodo tudi ostri kamenčki – preizkušnje. 
Romantično bo!

ŠKORPIJON
Modro bo, da boste razmislili o 
poslovnih potezah. Označevala 
vas bo magnetična energija in 

prinesla ugodnosti tako v poslovnem kot zasebnem 
življenje. V pozitivnem smislu bo izstopala ljubezen. 
Pogovorite se o svojih občutkih. Vir navdiha bo 
narava! 

STRELEC
Prijetno se boste počutili doma 
in v intimnosti doma. Mnogo 
energije bo na področju iskanja 

duhovnih zakonitosti. Neugodno bo za nove začet-
ke. Nekaj zdrave previdnosti v poslovnosti ne bo 
odveč. Sreča vas bo spremljala tam, kjer jo boste 
potrebovali. Ljubezen: bližnjic ni!

KOZOROG
Dobro vam bo šlo od rok prilaga-
nje in diplomacija. Trezno glavo 
boste ohranili tudi v kočljivih 

situacijah. V ljubezni se boste morali pogovoriti in 
tako bose doživeli pozitiven preobrat. Na delovnem 
mestu se bodo spremembe kopičile in od vas je 
odvisno, ali se odločite pravilno ali ne.

VODNAR
Pogumno boste stopali naprej po 
svoji poti. Prijetno bo v družbi, še 
posebej tam, kjer se bo dogajalo 

kaj zabavnega. Na delovnem mestu se bodo zadeve 
obrnile v vašo korist. Obstaja bo možnost, da boste 
prejeli pohvalo. Bučno bo tudi v ljubezni, toda vsee-
no ne bo vse po vaše.

RIBI
Sledili boste svojim osebnim 
ambicijam. Zadev ne bo moč 
pometati pod preprogo. Svojih 

zastavljenih nalog se boste lotili na aktiven način. 
Pred vami je teden učenja in piljenja v znanju. V 
veliki meri vas bodo sprostili narava, sveži zrak in 
pogovori. Glasba bo balzam za dušo!

Zvezdni pozdrav! Tadej Šink, horarni astrolog

Ugankarski slovarček: ABA = jadranski otoček v Kornatih, AKINORI = ime japonskega telovadca Nakajame, EGER = pritok Visle na Madžarskem, EILAT = pristanišče v Izraelu, LAL = indijski 
politik (Devi, 1914-2001), LIZIN = esencialna aminokislina, tudi lisin, ORISA = država v Indiji, OSKRT = vas pri Kočevju, TANI = japonska filmska igralka (Joko, 1932-1999).

Rešitev te križanke. VODORAVNO: kolaž, agila, bezeg, Anika, daljnost, prevleka, tapkanje, rolerji, Brian Robson, Eger, andragogika, do, bon, dvored, beda, Als, LV, touran, Orlek, Raa, Eilat, Iška 
vas, Oskrt, slanik, Kaleb, kloaka, kaliko, Orisa, lajnar.

SOBOTA, 16. oktober:
5.00 Uvod. 5.30 NOVICE (še ob 

6.30, 7.30, 8.30, 10.30, 11.30, 13.30, 
14.30, 15.30 in 19.00). 5.45 Na dana-
šnji dan. 6.00 Obvestila (še 7.00, 9.00, 
11.00, 13.00, 15.00, 17.00, 18.00 in 
19.05). 6.15. Kmetijski nasvet. 6.45 
HOROSKOP. 7.45 ROJSTNI DNEVI, 8.45 
ŠPORTNI NAPOVEDNIK, 9.00 Za male 
in velike. 10.15 Mali oglasi (še 10.45, 
17.15 in 17.45).  11.15 Kuharski na-
sveti (ponovitev). 12.00 SREDI DNEVA 
– Pogovor ob kavi s Tjašo Mrgole Jukič. 
13.10 Šport 13.45 Po študentsko (Na-
talija Gajšek). 17.30 POROČILA. 20.00 
SOBOTNI BUM: ŠPORT in GLASBA 
(Janko Bezjak), vmes ob 21.15 Modne 
čvekarije in ob 22.00 Po študentsko 
(ponovitev). 24.00 SKUPNI NOČNI 
PROGRAM. (Radio Celje).

NEDELJA, 17. oktober:
5.00 Uvod. 5.30 NOVICE (še ob 

6.30, 7.30, 8.30, 11.30, 15.30 in 
19.00). 5.45 Na današnji dan. 6.00 
OBVESTILA (še 7.00, 9.00, 11.00, 
15.40 in 19.05). 6.45 HOROSKOP. 
7.00 Med ljudskimi godci in pevci (Mar-
jan Nahberger). 8.40 MISLI IZ BIBLIJE. 
9.10 Mali oglasi (še 9.50). 9.40 Kuhar-
ski nasveti 10.00 Vrtičkarije (ponovi-
tev). 11.50 Kmetijska oddaja. 12.00 
Opoldan na Radiu Ptuj: Te domače viže 
(Natalija Škrlec), Svetloba duha. 13.00 
ČESTITKE POSLUŠALCEV. 18.00 Rajža-
mo iz kraja v kraj (ponovitev) 19.10 Le-
stvica Naj 11 (Janko Bezjak). 20.00 do 
24.00 GLASBENE ŽELJE,  24.00 SKU-
PNI NOČNI PROGRAM. (Radio Celje).
PONEDELJEK, 18. oktober:

5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, 5.30 
NOVICE (še ob 6.30, 7.30, 8.30, 

10.30, 11.30, 13.30, 14.30, 15.30, 
19.00 in 22.00). 6.20 Na današnji 
dan. 6.45 HOROSKOP. 9.00 Odmevi 
iz športa Janko Bezjak). 10.00 Obve-
stila (še 11.00, 13.00, 15.00, 17.00, 
18.00 in 19.05). 10.15 Mali oglasi 
(še 10.45, 17.15 in 17.45). 11.50 . 
Minute kulture. 12.00 SREDI DNEVA 
– LOKALNE VOLITVE 2010 – SOOČE-
NJE KIDRIČEVO (Majda Fridl). 13.10 
Šport. 14.40 POVEJTE SVOJE MNENJE 
16.30 Mala štajerska kronika (Martin 
Ozmec in dopisniki). 17.30 POROČILA. 
18.00 Kultura (Majda Fridl). 19.30 
Med ljudskimi pevci in godci (Marjan 
Nahberger, ponovitev). 20.00 VEČER-
NI PROGRAM: Kviz Piramdida.  22.10 
Glasba za lahko noč. 24.00 SKUPNI 
NOČNI PROGRAM. (Koroški radio).
TOREK, 19. oktober:

5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, do 
9.00. 5.30 NOVICE (še ob 6.30, 7.30, 
8.30, 9.30, 10.30, 11.30, 13.30, 
14.30, 15.30, 19.00 in 22.00). 6.20 
Na današnji dan. 6.45 Kakšen dan 
se nam obeta. 8.00 Varnost na Ptu-
ju.  10.00 Obvestila (še 11.00, 13.00, 
15.00, 17.00, 18.00 in 19.05). 10.10 

Mali oglasi (še 10.45, 17.15 in 17.45). 
11.00 ZDRAVNIŠKI NASVETI (Mari-
ja Slodnjak). 11.50 Minute kulture. 
12.00 SREDI DNEVA: LOKALNE VOLI-
TVE 2010 – SOOČENJE HAJDINA (Maj-
da Fridl). 13.10 Šport. 13.45 Danes v 
Podravju. 14.40 Povejte svoje mnenje. 
15.00 LOKALNE VOLITVE – SOOČENJE 
SLOVENSKA BISTRICA (Nataša Pogo-
revc Tarkuš). 17.30 POROČILA. 18.00 
Za male živali z Emilom Senčarjem.  
20.00 Oddaja o slovenski zabavni 
glasbi (z Elo). 22.10 Glasba za lahko 
noč. 24.00 Skupni nočni program (Ko-
roški radio).
SREDA, 20. oktober:

5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, do 
9.00. 5.30 NOVICE (še ob 6.30, 7.30, 
8.30, 9.30, 10.30, 11.30, 13.30, 
14.30, 15.30, 19.00 in 22.00). 6.20 
Na današnji dan. 6.45 Horoskop. 8.00 
Varnost na Ptuju. 09.00 Pomagajmo 
si. 10.00 Obvestila (še 11.00, 13.00, 
15.00, 17.00, 18.00 in 19.05). 10.15 
Mali oglasi (še 10.45, 17.15 in 17.45). 
11.50 Minute kulture. 12.00. LOKAL-
NE VOLITVE – SOOČENJE MARKOVCI 
(Marija Slodnjak)  13.10 Šport. 13.45 

Danes v Podravju. 14.40 Povejte svo-
je mnenje.15.00 LOKALNE VOLITVE: 
SOOČENJE  Sveti Andraž, Cerkvenjak 
(Polona Ambrožič). 17.30 POROČILA. 
18.00 Vrtičkarije (z Mišo Pušenjak in 
Karolino Putarek). 19.10 Popularnih 
11 (Janko Bezjak). 20.00 ABCD (Da-
vorin Jukič). 22.10 Glasba za lahko 
noč. 24.00 SKUPNI NOČNI PROGRAM. 
(Radio Sora).
ČETRTEK, 21. oktober:

5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, do 
9.00. 5.30 NOVICE (še ob 6.30, 7.30, 
8.30, 9.30, 10.30, 11.30, 13.30, 
14.30, 15.30 in 19.00). 6.20 Na 
današnji dan. 6.45 Horoskop. 8.00 
Varnost na Ptuju.  10.00 Obvestila (še 
11.00, 13.00, 15.00, 17.00, 18.00 
in 19.05). 10.15 Mali oglasi (še ob 
10.45, 17.15 in 17.45). 11.00 Mo-
dne čvekarije. 11.50 Minute kulture. 
12.00 Sredi dneva: LOKALNE VOLITVE 
– SOOČENJE PTUJ (Anemari Kekec). 
12.50. 13.10 ŠPORT. 13.45 Danes v 
Podravju. 14.40 Povejte svoje mnenje. 
15.00 LOKALNE VOLITVE – SOOČENJE  
ORMOŽ (Natalija Škrlec).17.30 PORO-
ČILA. 18.00 VROČA LINIJA. 19.30 Te 
domače viže (ponovitev). 20.00 ORFEJ-
ČEK. 24.00 SKUPNI NOČNI PROGRAM. 
(Radio Sora).
PETEK, 22. oktober:

5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, do 
9.00. 5.30 NOVICE (še ob 6.30, 7.30, 
8.30, 9.30, 10.30, 11.30, 13.30, 
14.30, 15.30 in 19.00). 6.20 Na dana-
šnji dan. 6.45 Horoskop. 8.00 Varnost 
na Ptuju. 9.15 Kmetijski nasvet. 9.40 
Astročvek (s Tadejem Šinkom). 10.00 
Obvestila (še 11.00, 13.00, 15.00, 
17.00, 18.00 in 19.05). 10.15 Mali 
oglasi (še ob 10.45, 17.15 in 17.45). 
11.50 Minute kulture. 12.00 Napo-
vednik kulturnih in drugih prireditev. 
13.10 Šport. 13.45 Danes v Podravju. 
14.40 Povejte svoje mnenje. 17.30 PO-
ROČILA. 18.00 Rajžamo iz kraja v kraj. 
19.10 RITMO MUZIKA (Dj Dean). 20.00 
Z glasbo do srca (Marjan Nahberger). 
24.00 SKUPNI NOČNI PROGRAM. (Ra-
dio Slovenske gorice).

Soočenja županskih kandidatov 
pred 2. krogom lokalnih volitev. 

Od ponedeljka, 18. do četrtka 21. oktobra  
na Radiu Ptuj.  



lavce nenehno izobraževati, se 
bodo hitro znašli v težavah, je 
prepričan Repič. Če bodo pro-
grami dobri, bo tudi več čla-
nov oziroma več denarja za iz-
obraževanje. Andrej Čuš, novi 
predsednik sklada za izobraže-
vanje delavcev pri s. p Ptuj, ki 

je tudi predsednik odbora za 
izobraževanje pri Obrtno-pod-
jetniški zbornici Slovenije, je 
povedal, da je bila primopre-
daja poslov uspešna. Potrudili 
se bodo po najboljših močeh, 
da bodo trend upadanja plačil 
v sklad zaustavili, v letošnjem 

letu so plačila upadla za 40 
odstotkov, to pa bodo lahko 
dosegli le s spremenjeno po-
litiko dela sklada, da bodo 
ves denar, ki se bo natekel v 
sklad, tudi v resnici porabili 
za izobraževanje zaposlenih v 
obrti, ne pa za njegov obstoj. V 
Sloveniji deluje nekaj skladov, 
ki zelo dobro delajo, ki klju-
bujejo krizi. Po njih se želijo 
zgledovati. Obiskali pa bodo 
tudi obrtnike, jih vprašali, kaj 
želijo, njihove želje pa upo-
števali pri sestavi programa 
izobraževanja. Poskušali jih 
bodo prepričati, da je plačilo v 
sklad dobra naložba, treba jim 
bo povedati, kaj bodo od tega 
imeli. Novemu vodstvu sklada, 
upravnemu in nadzornemu 
odboru je uspešno delo za-
želela tudi sekretarka Milica 
Grabar, ki je prepričana, da 
bodo skupaj uspešno delovali, 
tako kot doslej.

MG
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»Društvo ravnateljev ptuj-
skega področja in oba območ-
na sindikata, SVIZ in ZSSS, po-
deljujeta omenjena priznanja 
od leta 2002, sicer pa obstaja-
jo ta priznanja za pedagoško 
delo na Ptujskem že od leta 
1984,« je pojasnil Jože Lah, 
ravnatelj Osnovne šole Hajdi-
na in predsednik Društva rav-
nateljev ptujskega področja.

Priznanja so tako tokrat do-
bili Silva Pilinger in Danica 
Muršec (OŠ Markovci), Mari-
ca Zebec in Marjetka Skočir 
(OŠ Cirkulane-Zavrč), Tatjana 
Novak (OŠ Cirkovce), Ana 
Vindiš (Biotehniška šola ŠC 
Ptuj), Amalija Krajnc in Zden-
ka Kokol (OŠ dr. Ljudevita Piv-
ka), Renata Horvat (Elektro in 
računalniška šola ŠC Ptuj), So-

nja Leben (Dijaški dom Ptuj), 
Sonja Munda, Danica Zakel-
šek, Jožica Krajnc in Irena Ku-
kovec (Vrtec Ptuj), Bernarda 
Pernat (Vrtec Kidričevo), Ire-
na Travnikar (OŠ Kidričevo), 
Aleksandra Sankovič Vinkovič 
(OŠ Juršinci), Romana Merc 
(OŠ Podlehnik), Štefan Mur-
ko, Olga Zelenik, Darija Glazer 
(OŠ Videm), Mateja Grbavac 
(OŠ Breg), Marjanca Kušar in 
Silva Forštnarič (OŠ Mladika), 
Jožica Kozel (OŠ Ljudski vrt), 
Zvonko Cafuta in Tanja Ko-
zar Stošič (GŠ Karola Pahorja, 
Ptuj) ter Darinka Žnidarič in 
Danilo Muršec (OŠ dr. Franja 
Žgeča, Dornava).

Plakete pa so prejeli: Sonja 
Gramc (Vrtec Ptuj), Majda 
Klemenčič Vodušek (OŠ Ki-

dričevo), Danica Lorber in 
Terezija Pintar (OŠ Majšperk), 
Milica Koser in Boža Papež 
(OŠ Ljudski vrt), Jože Lah (OŠ 
Hajdina), Olga Zupanič (OŠ 
Olge Meglič) in Milena Furek 
(Biotehniška šola ŠČ Ptuj).

Slavnostna govornica na 
srečanju je bila Alenka Ko-
všca, državna sekretarka na 
Ministrstvu za šolstvo in šport, 
v programu pa so sodelovali 
učenci Osnovne šole dr. Lju-
devita Pivka in vzgojiteljice 
Vrtca Ptuj.

Po prireditvi je bilo organizi-
rano krajše družabno srečanje 
za strokovne delavce vzgoje in 
izobraževanja iz vrtcev, osnov-
nih in srednjih šol.

Polona Ambrožič

Dokaj živahno pa je tudi v Go-
barskem društvu Ptuj, kjer pri-
pravljajo to soboto, 16. oktobra, 
srečanje svojih članov ter vseh 
ljubiteljev gob in gobarjenja. To-
krat bodo uživali ob gostoljubju 
gostinskega lokala Pomaran-
ča, ob Dravi v Ptuju, kjer bodo 
potekale različne gobarske in z 
gobami povezane razstavne in 
kulinarične dejavnosti.

Zjutraj se bodo gobarji odpra-
vili na individualno nabiranje 
gob, ki jih bodo potem prinesli 
na razstavo. Gobarje vabijo, da 
prinesejo nabrane gobe v Po-
marančo med 10. in 11. uro, če 

imajo možnost, pa lahko gobe 
naberejo in prinesejo že v petek 
popoldne.

Od 11. ure dalje bodo skupaj 
pripravljali razstavo gob pod 
vodstvom znanega slovenske-
ga mikologa in determinatorja 
Antona Polerja, opravili pa 
bodo tudi predstavitev dejav-
nosti Gobarskega društva Ptuj. 
Po odprtju gobarske razstave 
bodo pripravili tudi pokušino 
jedi iz gob, Mirko Slana jim bo 
predstavil nekatere skrivnosti 
gojenja gob šitake, ki priha-
jajo iz Japonske. Gobe šitake 
že tisočletja predstavljajo eno 

najbolj cenjenih sestavin v ori-
entalski kulinariki, hkrati pa so 
nepogrešljiv del v tradicionalni 
vzhodnjaški medicini. V zadnjih 
tridesetih letih se je uporaba te 
izvrstne gobe razširila po vsem 
svetu, saj je tudi zahodni svet 
spoznal njeno veliko kulinarič-
no vrednost, hkrati pa je tudi 
sodobna znanost potrdila njene 
pozitivne vplive na zdravje. Si-
cer pa si vsi skupaj obetajo pri-
jetno sobotno druženje z vsemi 
ljubitelji gob in gobarjenja, zato 
vas prijazno vabijo, da se jim 
pridružite.

-OM

Ptuj � S srečanja pedagoških delavcev

Podelili plakete in prizna-
nja za pedagoško delo
4. oktobra je ob svetovnem dnevu učiteljev v kulturni dvorani ptujske gimnazije 
potekalo srečanje pedagoških delavcev, na katerem so podelili tudi plakete in 
priznanja dr. Franja Žgeča.

Ptuj � Jesenske aktivnosti gobarskega društva

Spoznavali bodo neužitne 
in okusili užitne gobe
Po razmeroma slabi poletni sezoni je letošnja jesen gobarjem nekoliko bolj na-
klonjena, saj so poleg jesenskih gobanov pričele rasti tudi zimske kolobarnice 
ali sivke, zato je te dni v naših gozdovih prav živahno.

Foto-Langerholc

Tudi letos so ptujski pedagoški delavci prejeli priznanja, ki imajo že dolgoletno tradicijo.

Foto: M. Ozmec

Po razmeroma slabi poletni sezoni je jesen gobarjem bolj naklonjena, saj so poleg jesenskih goba-
nov pričele rasti tudi sivke.

Ob tej priložnosti so se za 
uspešno vodenje sklada zahva-
lili dolgoletnemu predsedniku 
Marjanu Hvalcu, ki je pove-
dal, da so delali po najboljših 
močeh v korist obrti. Dokler 
je bilo plačilo enega odstotka 
od bruto plač delavcev za delo 
sklada obvezno, je bilo delo-
vanje zagotovo lažje, od leta 
2008, ko obveznega plačila ni 
več, pa delovanje ni bilo več 
tako lahko. Precej obrtnikov 
tega prispevka več ne plačuje. 
Obrtniki danes gledajo na vsak 
evro, morda pa se malo manj 
zavedajo, da potrebujejo izo-
braženega delavca, da denar, 
ki ga za te namene prispevajo, 
ni vstran vržen, je še povedal.

Novi predsednik upravnega 
odbora sklada je postal obr-
tnik Andrej Čuš, nova pred-

sednica NO pa Danica Zor-
čič. Novim članom upravnega 
odbora je ob izvolitvi čestital 
tudi predsednik OOZ Ptuj Vla-
dimir Janžekovič.

Sekretar OOZ Ptuj Boris 
Repič je ob tej priložnosti 
spomnil na spremenjene po-
goje delovanja sklada, ker od 
leta 2008, potem ko je »izpa-
del« iz kolektivne pogodbe, 
ni več obvezno plačevati vanj. 
To se je zgodilo delno zaradi 
obrtnikov samih, precej pa 
tudi po krivdi skladov, ker 
je prihajalo do precej nera-
cionalne porabe sredstev in 
posledično do velikega odpo-
ra do obveznega plačevanja 
prispevkov v sklad, zlasti pri 
obrtnikih na Gorenjskem. Na 
Ptuju teh težav ni bilo, sodelo-
vanje med skladom in obrtniki 

je bilo vedno vzorno, zato so 
lahko izvedli veliko skupnih 
aktivnosti. Novo vodstvo, čla-
ne upravnega in nadzornega 
odbora, čaka veliko zahtev-
nega dela. Predvsem se bodo 
morale spremeniti funkcije 
in poslanstvo sekretarja skla-
da, večji poudarek bo moral 
biti namenjen programu dela, 
kaj bo tisto, kar bodo ponudi-
li delavcem, zaposlenim pri 
obrtnikih, da bodo obrtniki 
plačevali prispevek za delova-
nje sklada, ki je prostovoljen. 
Potrebne bodo spremembe 
statuta sklada, prav tako tudi 
pravilnika, predvsem glede 
refundacije stroškov izobra-
ževanja. V upravnem odboru 
OOZ Ptuj so prepričani, da je 
sklad potreben. Delodajalci, ki 
se ne zavedajo, da je treba de-

Ptuj � Novo vodstvo sklada za izobraževanje delavcev pri s. p. 

Za spremenjeno politiko dela sklada
Sedmega oktobra sta se na konstitutivni seji na Selih sestala novi upravni in nadzorni odbor Sklada za izobraževanje delavcev pri samostojnih podjetnikih.

Foto: Črtomir Goznik

Andrej Čuš, novi predsednik upravnega odbora Sklada za izobra-
ževanje delavcev pri s. p. Ptuj
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Na podlagi 2. odst. 107. člena Zakona o lokalnih volitvah (Uradni 
list RS, št. 94/07 in 45/08) je občinska volilna komisija občine Ormož 
sestavila naslednji

SEZNAM
KANDIDATOV ZA 2. KROG VOLITEV ŽUPANA 

OBČINE ORMOŽ, KI BODO 24. OKTOBRA 2010

V seznam sta vpisana naslednja kandidata:

1. Alojz SOK, roj. 27.03.1959, Ptujska c. 12/b, Ormož
Poklic: dr.vet.med.
Delo, ki ga opravlja: župan občine Ormož
Predlagatelj: Nova Slovenija - krščanska ljudska stranka

2. Vili TROFENIK, roj. 05.09.1943, Mihovci pri Veliki Nedelji 
104, Velika Nedelja
Poklic: matematik
Delo, ki ga opravlja: poslanec 
Predlagatelj: Stanislav ŽLIČAR in sopodpisniki

Številka: 041-00003/2010 0001 29    
Ormož, dne 13. oktober 2010 

PREDSEDNICA OBČINSKE VOLILNE KOMISIJE 
OBČINE ORMOŽ

mag. Nikolina GREGUREC, l.r.

SANACIJA KOPALNIC polaga-
nje keramike in kamna, mon-
taža tuš kabin vseh vrst, vse 
modelov. Pettau Bau d.o.o, Ul. 
25. maja  10, Ptuj, tel. 040 295  
052.

Nega obraza, klasična in špor-
tna masaža telesa, urejanje 
nohtov … in še več. Možen na-
kup darilnih bonov. Sabina Ko-
sec s.p., Osojnikova c. 3, Ptuj. 
Info: 051 399 710.

POLAGANJE TLAKOVCA – iz-
kopi, priprava terena, prevozi 
gramoza, prevozi in razkladanje 
z dvigalom, izvedba priključkov 
kanalizacije. Janez Ploj, s. p., 
Dornava 79 a, Dornava. Tel. 02 
755 27 40, GSM: 041 612 929.

STORITVE

Urejanje okolja – Bijoda, s. p., po-
diranje in obrezovanje vseh vrst 
dreves, razrez drv, urejanje živih 
mej ter okrasnega grmičevja, nego-
vanje travnih površin. Bijoda, s. p., 
Ptujska Gora 52, tel. 041 847 799.

SERVIS TV-aparatov ter ostale ele-
ktronike. Servis pralnih in sušilnih 
strojev. Storitve na domu. RTV-ser-
vis Elektromehanika Ljubo Jurič, 
s. p., Borovci 56 b. Tel. 755 49 61, 
GSM 041 631 571.

IZVAJAMO vsa gradbena dela: 
novogradnje, adaptacije, ometi, 
ograje, polaganje tlakovcev, izde-
lava škarp ter manjši izkopi, ugo-
dno. Priporočamo se. Zidarstvo 
Hami, Milan Hameršak, s. p., Jir-
šovci 7 a, Destrnik, telefon 051 
415 490.

Mali oglasi

FASADE – IZOLACIJSKE iz stiro-
pora – volne. V prednaročilu po-
pusti. Barvanje fasad, zaključni 
ometi, vsa notranja slikople-
skarska dela. Jože Voglar, s. p., 
Zabovci 98, tel. 041 226 204.

UGODNO: nerjaveče inox ogra-
je – elementi, dimniki, okovja za 
kabine, cevi, pločevina, profi li, 
vijaki. Ramainoks, d. o. o., Ki-
dričevo, Kopališka 3, 02 780 99 
26, www.ramainox.si.

NOVO NA PTUJU! Trajno od-
stranjevanje dlak, pigmentnih in 
žilnih nepravilnosti z elos tehno-
logijo. MILUMED, d. o. o. Tel. 02 
745 01 43 www.milumed.s i

KNAUF stene in stropi, napu-
šči ... ter izposoja gradbenih 
delovnih odrov. Branko Černesl, 
s. p., KPK, Muretinci 65 a, Gori-
šnica. Tel. 041 457 037.

VARČNA okna in vrata iz smre-
kovega in macesnovega lesa. 
Jani Serdinšek, s. p., Jablane 
42, Cirkovce. Tel. 031 748 744.

HERCOG – krovstvo, trgovina 
in storitve, d. o. o, Hermanova 
ul. 3, Ptuj, faks 02 787 88 31, 
031 500 598 ali 040 460 886. 
Prodaja gradbenega lesa, po-
krivanje vseh vrst streh, žlebovi 
in kleparski izdelki, prodaja stre-
šnih in stenskih panelov z izola-
cijo od 11,90 € dalje.

RAČUNOVODSTVO za s. p. in 
d. o. o., obisk na domu. Ra-
čunovodstvo Tušek, d. o. o., 
Medribnik 27, 2282 Cirkulane, 
GSM 031 811 297, tel. 0599 
20 600.

PVC-OKNA IN VRATA ter izvedba 
predelnih sten, spuščenih stropov 
in izdelava mansardnih stanovanj – 
ugodno. Sandi Cvetko, s. p., Lešni-
ca 52, Ormož, GSM 041 250 933.

PREMOG, zelo ugodno, z dostavo. 
Vladimir Pernek, s. p., Sedlašek 91, 
2286 Podlehnik, tel. 041 279 187.

KMETIJSTVO

PRODAM bukova drva, razkalana, 
dolžine 1 meter, 33 cm, 25 cm, vse 
z dostavo. Tel. 051 667 170.

KUPIM traktor Feguson 533 ali 539 
ali tudi Ursus. Tel. 051 639 777.

PRODAMO visokokvalitetne bukove 
brikete Fishner in drva iz sušilnice, 
ugodna dostava. Tel. 051 828 683.

KUPIM suhe bučnice, pridem na 
dom, plačilo takoj. Tel. 051 667 
170.

PRODAM drva, cepljena na 1 m, 
bukev in ostale vrste lesa, po želji 
jih z doplačilo razrežem. Tel. 041 
375 282.

SPREJMEMO naročila za drva (hlo-
dovino), dostava na dom z gozdar-
skim avtom. Tel. 041 462 308.

NESNICE, rjave, grahaste, črne, 
pred nesnostjo. Vzreja nesnic Tiba-
ot, Babinci 49, Ljutomer, (02) 582 
14 01.

PRODAM bukova in mešana drva, 
možna dostava na dom 041 610 
210 ali 02 769 15 91.

PRODAM krompir sorte dezire, de-
bel, po 25 centov za kg. Tel. 041 
758 042, 02 746 28 91.

ŽAGA PTUJ ODKUPUJE vse vr-
ste hlodovine, opravijo pa tudi 
posek in spravilo lesa ali odkup 
gozda. Hkrati prodajajo žagan 
les, ostrešja, obloge, drva za 
kurjavo. Tel. 041 403 713.

V NAJEM oddamo poslovne 
prostore v II. nadstropju Krem-
pljeve ulice 2 na Ptuju v izmeri 
68 m2. Vse dodatne informacije 
dobite na št. 041 212 136.

UGODNO polagamo travno 
rušo in zasajamo grobove ter 
načrtujemo in urejamo okolje. 
Pokličite 041 339 875, SVILENE 
LINIJE, d. o. o.

V MESECU NOVEMBRU odpi-
ramo na Ptuju zasebno varstvo 
otrok, starih od 1 do 5 let. Vse 
zainteresirane starše vabimo, 
da se oktobra naročite na infor-
mativni razgovor na tel. št. 040 
802 038, Smiljana Čeh - Kokot, 
Kettejeva ul. 2.

PRODAM telico simentalko, staro 
15 mesecev. Tel. 751 53 91.

PRODAM dve breji črno beli telici in 
dve telici za pripust. Tel. 041 602 
162.

KUPIM traktor in kmetijsko mehani-
zacijo. Telefon 041 358 960.

NAPRODAJ je še nekaj učljivih ma-
lih pujskov, kitajčkov, črnih in belih. 
Tel. 031 424 952.

PRODAM odojke. Stojnci 119 a, tel. 
766 37 61.

PRODAJAMO bele piščance doma-
če reje. Irgoličevi, Sodinci 22, pri 
Veliki Nedelji, tel. 713 60 33, zju-
traj do 9. ure in po 16. uri, vsak 
delovnik.

NJIVE vzamem v najem v okolici 
Gorišnice. Tel. 041 670 766.

PRODAM mostnice in deske za mi-
zarstvo: hrast, jelša, divja jablana, 
smreka, bor. Tel. 031 848 466.

BIO jabolka prodam na drevesu, 
lastno obiranje. Ptujska Gora 88. 
Tel 794 50 51 ali 051 625 230.

PRODAM obiralnik koruze Tornado 
40. Telefon 031 539 076.

PRODAM pujske od 30 do 35 kg. 
Tel. 755 23 21.

PURANE, domače reje, težke od 6 
do 8 kg, žive ali očiščene, prodaja-
mo, tel. 02 688 13 81 ali 040 531 
264, Rešek, Starše 23.

PRODAJAMO jabolka za ozimnico 
sorte jonagold, zlati delišes, idared, 
možna dostava Sadjarstvo Ber, 
Kočice 38, Žetale. Tel. 769 26 91.

PRODAM teličko simentalko in 
odojke. Tel. 041 388 213.

PRODAM odojke v Stojncih 130, 
telefon 766 90 01, 031 845 522.

PRODAM koruzo. Tel. 041 212 559.

NEPREMIČNINE

KLJUČI – KLJUČAVNICE ŠTIFTAR! 
Oktobrska akcija: cilindrični vlo-
žek K5 s šestimi ključi – samo 18 
EUR! Informacije: 02 771 01 21, 
Qlandia Ptuj. 

UREJANJE GROBOV, urejanje 
okolice in hišna opravila. Leo-
nida VIČAR s.p. Informacije in 
naročila: 041 635 744.

Prodam zelje za kisanje – Vara-
ždinsko. Telefon: 041 336 476.

PRODAM ali dam v najem 3-sobno 
stanovanje v Trnovski vasi. Tel. 031 
591 029 ali 031 596 932.

KIDRIČEVO, prodam dvosobno 
stanovanje, 65 m2, takoj vseljivo, 
delno adaptirano. Tel. 031 244 748.

NA PTUJU na lepi lokaciji proda-
mo manjšo samostojno hišo, letnik 
1989, z 9 ari zemlje. Tel. 031 424 
952.

PRODAM opremljeno gradbeno 
parcelo v izmeri 7,8 ara. Leži ob 
cesti v Orešju, 900 m od trgovine 
Mercator. Tel. 041 328 461.

DOM-STANOVANJE

UREJENO opremljeno enosobno 
stanovanje v Ptuju na mirnem delu 
oddam nekadilcem. Telefon 070 
505 914.

KOMFORTNO dvoinpolsobno 
stanovanje v novejšem bloku na 
Ptuju oddam za daljše obdobje. Tel. 
031 644 413.

RAZNO

KUPIM starine: pohištvo, slike, bo-
gece, ure, steklo, lonce, razgled-
nice in drobnarije. Plačam takoj. 
Telefon 041 897 675.

KUPIM stare pez fi gurice, tudi 
poškodovane in nekompletne. 
Plačilo dobro. Tel. 041 453 093.

MOŠKIH srednjih let, invalid 
potrebuje žensko za vsakodnevno 
pomoč v gospodinjstvu. Možno tudi 
skupno življenje. Tel. 041 251 753.

Akcija traja od 1. do 31. oktobra oz. do porabe zalog.

Akcija poteka na bencinskih servisih z avtopralnico 

TOP WASH. Seznam servisov na www.omv.si/akcije.

Ob nakupu programa 

Vrhunska nega vam 

podarimo sprej za 

armaturno ploščo!
www.omv.si

a 

Z Vrhunsko nego do darila! 
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DODATNI 15% POPUST
ZA GOTOVINSKO PLAÈILO 

PRI NAKUPU SPALNIC SAMBA

IN DNEVNIH SOB FORMA 

DO 15. 11. 2010.

DODATNI 15% POPUST
ZA GOTOVINSKO PLAÈILO 

PRI NAKUPU SPALNIC SAMBA

IN DNEVNIH SOB FORMA 

DO 15. 11. 2010.

RITEM BOLJŠIH NOÈI!RITEM BOLJŠIH NOÈI!

SPALNICE.

samba

ŠMIGOC d.o.o.

Spuhlja 79a, Ptuj

www.smigoc.siSMIGOC

POHISTVO

-15%

Petek, 15. oktober
12.00 Ptuj, na gradu, Na muzejski sceni, gost bo arheolog Vladimir Kovačić 

iz Zavičajnog muzeja Poreč s predavanjem Pomembnejša arheološka 
raziskovanja na območju Poreča

17.00 Dolena, Dom krajanov, prireditev ob 30-letnici Folklornega društva 
Dolena

19.00 Ptuj, dvorana Glasbene šole Karola Pahorja Ptuj, koncert učiteljev 
Glasbene šole »Stevan Mokranjac« Požarevac – Srbija

- Ptuj, Termalni park, vadba v vodi za dojenčke in malčke

Sobota, 16. oktober
15.00 Ptuj, Jadranska ulica 17, odprtje novih društvenih prostorov Pihalnega 

orkestra Ptuj
16.00 Žetale, igrišče OŠ, osrednja prireditev ob 11. občinskem prazniku 

Občine Žetale
19.00 Sela, kulturna dvorana, koncert ob 30-letnici društva
19.30 Ptuj, Mestno gledališče, Gajaš, arestant, za izven
20.00 Ptuj, CID, energična afriška etno glasba v slovenski zasedbi, koncert 

Maribobo
21.00 Ptuj, dom kulture Muzikafe, koncert, Vesna Petkovič trio
 - Ptuj, CID, na ogled je razstava fotografi j Borisa Voglarja Soline

Nedelja, 17. oktober
10.00 Juršinci, Zahvala jeseni s kraljico vode
11.00 do 16.00    Ptuj, pedagoška soba gradu, odprtje razstave intarzij, ki so 

jo otroci in starši izdelali na septembrskem Muzejskem vikendu, sledi 
Čarovniški Muzejski vikend

17.00 Pragersko, Dom kulture, koncert ob 18-letnici pevskega zbora
19.00 Maribor, SNG, 45. festival Borštnikovega srečanja, predstava Žabe, v 

tekmovalnem programu
19.00 Markovci, cerkev sv. Marka, 1. glasbeni večer Zvoki piščali, koncert 

fl avte in orgel Anja Zajc Smolčnik – fl avta, Nina Štalekar – orgle

Ponedeljek, 18. oktober
20.30 Ptuj, dom kulture Muzikafe, glasbena predstava Moskva Petuški

Torek, 19. oktober
12.00 Cirkovce, v osnovni šoli, zaključna konferenca ESS-projekta
18.00 Ormož, hotel, predavanje Pravljično starševstvo, s sočasnimi delavnica-

mi za otroke

Kino Ptuj
15., 16. in 17. oktober, ob 17.00 Art program: Želvino osupljivo potovanje – do-

kumentarec. Ob 18.30 Čarovnikov vajenec – komična pustolovščina. 
Ob 20.30 Salt – akcijski triler.

Prireditvenik 

Sobota ob 21.00 in nedelja ob 10.00: LOKAL-
NE VOLITVE 2010
Reportažni zapis iz ptujskih volišč 10. 10. 2010. 
Rezultati nedeljskih lokalnih volitev. Predstavitev programov v drugi 
krog vstopajočih županskih kandidatov Mestne občine Ptuj, Štefana 
Čelana in Miroslava Lucija.
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Nikoli več te sonce
skozi tvojo okno ne zbudi,
sedaj te nič več ne boli,
kjerkoli si, naj te čuvajo angelci,
naj vedno mislimo mi,
draga mami, hvala ti.

ZAHVALA

V 77. letu starosti je za vedno odšla naša draga mami, mama, tašča, prababica

Marija Bele
DOLENA 42

Z veliko žalostjo in bolečino v srcu se zahvaljujemo vsem, ki ste ji stali ob strani v času bolezni 
in jo kasneje v tako velikem številu spremljali na zadnji poti. Zahvala onkološkemu odd-
elku in dr. Frasu, iskrena hvala ginekološkemu oddelku Bolnice Ptuj, vsem zdravnikom in 
požrtvovalnim sestram. Hvala g. župniku za opravljen pogreb, pevkam Vidovič za molitve, 
govornikom, pogrebnemu zavodu Mir, sodelavcem Perutnine Ptuj. Še enkrat hvala za tako 
ganljivo slovesnost.

Žalujoči: Zdenka in Marica z družinama

Niti zbogom nisi rekel,
niti roke nam podal,
a v naših srcih
za vedno boš ostal.

ZAHVALA

Ob boleči izgubi našega dragega 
očeta, tasta in dedka

Štefana Maleka
IZ GRAJENE 19

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prija-
teljem in znancem od blizu in daleč, ki ste ga pospremili na 
njegovi zadnji poti, darovali cvetje, sveče, za svete maše ter 
nam pisno ali ustno izrazili sožalje.
Zahvaljujemo se tudi sodelavcem Petrola Ptuj, Gasilskemu 
društvu Grajena, nosilcem praporov, pevcem za odpete 
žalostinke slovesa in godbeniku za odigrano Tišino. 
Hvala duhovniku za cerkveni obred, gospe Veri Kokol 
in gospodu Albinu Krambergerju za besede slovesa ter 
pogrebni službi Komunale Ptuj za opravljene storitve.

Žalujoči: vsi njegovi

SPOMIN
17. oktobra 2010 mineva eno leto, 
odkar nas je zapustila naša draga 
žena, mama in babica

Marija Nahberger
IZ SEL 40
Hvala vsem, ki postojite ob njenem preranem grobu, ji pri-
žigate sveče in prinašate cvetje.

Vsi njeni

Angeli beli so nemili,
tebe so nam vzeli,
sedaj počivaš na otoku sanj,
ne odhajaj, ne odidi vstran,
smo vpili in vso jezo v solzah utopili.
Zakaj ravno ti? Zakaj ravno zdaj?
Tako mlada si zapustila naš raj.

ZAHVALA
Ob nenadomestljivi izgubi drage žene, mamice in hčerke

Simone Zavec
IZ SAKUŠAKA 82
18. 1. 1972–30. 9. 2010

Iskreno se zahvaljujemo sestri Mariji z možem Francem, nečakinji Vlasti, družini Kranjc iz 
Senčaka ter družini Majcen za neizmerno podporo v teh težkih trenutkih. Hvala tudi vsem 
sosedom in prijateljem, sošolcem OŠ Juršinci in sošolcem Ekonomske šole Ptuj, ŠD Juršinci, 
velika HVALA sodelavcem GP Ptuj in M.T.B.-ju. Hvala za vse darove in darovane sveče, cvetje 
in sv. maše, g. župniku za pogrebno mašo, zastavonoši, govornikom ter podjetju Mir za opra-
vljene storitve.
Vsem in vsakemu posebej še enkrat iskrena HVALA za tolažilne besede in podporo v teh 
nepopisno težkih trenutkih.

V globoki žalosti: mož Tonček s hčerko Martino ter ata in mama

Srce tvoje je zaspalo,
zvon v slovo ti je zapel,
misel nate bo ostala,
spomin za vedno bo živel.

ZAHVALA
Z bolečino v srcu ob izgubi dragega 
moža, očeta in dedka

Franca Kukca
IZ DUBRAVE PRI ZAVRČU

se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti, daro-
vali cvetje in sveče in nam izrekli sožalje.
Iskrena hvala g. župniku za opravljen cerkveni obred, 
govorcem za poslovilne besede in pevcem za odpete žalo-
stinke.
Vsem iskrena hvala!

Žalujoči: žena Irena, sinova Janko in Branko z družinama

Prazen dom je in dvorišče,
naše oko zaman te išče,
solza, žalost in bolečina
te zbudila ni, ostala je le
praznina, ki hudo boli.

V SPOMIN
17. oktobra mineva eno leto, odkar nas 
je zapustil dragi mož in ati

Anton Strelec
IZ GRAJENE 14 A

Hvala vsem, ki ga ohranjate v lepem spominu in mu priži-
gate svečke.

Žalujoči: žena Anica, hčerka Iris z Jernejem 
in Evelin s Sašem

Ugasnil je dan,
sonce je zašlo,
sveče gorijo Ti v slovo.

SPOMIN
16. oktobra mineva 11 let, ko nas je za 
vedno zapustil

Bogdan Satler
IZ DOBRINE 25 A

Hvala vsem, ki mu ob grobu prižgete svečko, se ga spo-
mnite z lepo mislijo.

Tvoji najdražji

Tvoje srce je omagalo,
tvoj dih je zastal,
a spomin nate
za vedno bo ostal.

SPOMIN
16. oktobra minevajo tri leta, odkar te 
ni več med nami

Marija Kelc
IZ SP. VELOVLEKA 40
Hvala vsem, ki z lepo mislijo postojite ob njenem grobu, ji 
prižigate sveče ali poklonite cvet.

Tvoji najdražji

Še vedno prazen dom je in dvorišče,
zaman oko te naše išče.
Le srce in duša ve, kako boli,
ko te več med nami ni!

SPOMIN
14. oktobra je minilo eno leto žalosti, 
odkar si nas zapustil, dragi mož, oče 
in tast

Jožef Kokol
KICAR 66
Hvala vsem, ki ga ohranjate v lepem spominu, prinašate 
rože in prižigate sveče.

Tvoji najdražji

V neskončno praznino,
ki jo je ustvaril neizbežen trenutek 
minljivosti, se zliva tvoja brezmejna 
ljubezen, moč dajanja, tvoja nežna roka 
in mila duša, tvoje bogato srce.
Dala si nam mnogo, mnogo več, 
kot si sama sanjala.
Del nas odhaja s teboj, 
a del tebe ostaja v nas.
Za vedno.

SPOMIN
Danes, 15. oktobra, minevajo štiri žalostna leta, odkar se je 
brez slovesa poslovila naša draga mamica in mama

Elizabeta Meglič
15. 10. 2006–15. 10. 2010

Hvala vsem, ki postojite ob njenem grobu, ji namenite tiho 
misel in prižgete svečko.

Tvoji hčerki Martina z družino in Andreja z Damjanom

Ni res, da je odšel – nikoli ne bo!
Ujet v naša srca,
z najlepšimi spomini,
bo vsak naš korak
spremljal v tišini.

V SPOMIN
Z bolečino v srcu se spominjamo 14. 
oktobra 2006, ko smo za vedno izgubili našega dragega 
moža, atija, sina, brata in zeta

Zvonka Frangeža 
IZ SP. JABLAN 3

Hvala vsem, ki obiskujete njegov grob, mu prižigate svečke 
spomina in prinašate cvetje. Hvala, da ohranjate lep 
spomin nanj, na njegovo dobroto in ljubezen.

Vsi njegovi

Razpored dežurstev 
zobozdravnikov

Petek, od 13.00 do 19.00 ure
Petek in Sobota, od 7.00 do 

12.00 ure
Jadranko Kusanovič, dr.dent. 

med.
Volkmerjeva ulica na Ptuju



Tudi letošnja druga trgatev 
je dokazala zgoraj zapisano; 
ne samo da je bila trta skrbno 
negovana čez vse leto, za njeno 
trgatev so odgovorni in ljubite-
lji spet pripravili posebno slo-
vesnost. Najzaslužnejši za lepo 
rast in bogato obloženost trte 
je seveda njen skrbnik, znan 
vinogradnik Zvonko Arnečič, 
ki je po uvodoma zapetih pe-
smih domačega mešanega pev-
skega zbora povedal, da s trto 
živi od malih nog, da ima tudi 
doma velik vinograd, ampak 
ga je bilo bolj strah in je zato 
bil precej bolj odgovoren do 
slavne aninske žametne črni-
ne kot pa do svoje gorice: „Saj 
veste, doma se kakšna napaka 
lahko skrije, tukaj pa se ne da 
skriti nič. In je treba na našo 
trto še posebej paziti, saj raste 
na izpostavljeni legi, mimo ka-
tere tečeta dve pohodniški poti 
- Haloška planinska pot in Pot 
žametne črnine, ki ju čez leto 
prehodi ogromno ljudi.

Letošnjo rez smo zastavili 
nekoliko ostreje, ampak rav-
no prav, kot kaže pridelek. Na 
trti je danes točno 37 grozdov, 
priznati pa moram, da sem tri 
moral že odstraniti, ker jih je 
načela gniloba. Samo zato in ni-
kakor ne zato, da bi natančno 
zadel število grozdov, kot sem 
jih napovedal pri rezi ...“

Arnečičev govor je tukaj 
prekinilo glasno muzanje, saj 
je znano, da so domači vino-
gradniki ob rezi napovedali 
pridelek po številu grozdov in 
dejstvo je, da je najbližje zadel 
Arnečič, vsi ostali so bolj ali 
manj zgrešili. Ali je imel Arne-

čič res tako srečno in poznaval-
sko (r)oko pri pomladni napo-
vedi števila grozdov ali pa si je 
malo pomagal s kakšnim prej 
odrezanim grozdom, je ostalo 
zavito v skrivnost ...

Sicer pa je skrbnik v nadalje-
vanju govora povedal še, zakaj 
so trgatev morali opraviti kar 
sredi tedna: „Na volilno nedeljo 
tega nismo smeli, do naslednje 
nedelje pa bi lahko naš pride-
lek preveč zdelala gniloba, zato 
ni šlo drugače. Smo pa cepiče 
naše trte razdelili tudi naoko-
li po naših kmetijah in danes 
bomo prve pridelke s teh ce-
pičev prav tako zmleli v mošt. 
Na pobudo člana Turističnega 
društva Milana Kolednika pa je 
osem cepičev te trte od lani po-
sajenih še ob poti modre kavči-
ne. Od teh letos še ni pridelka, 
bo pa zato drugo leto.“ 

Po Arnečičevem nagovoru 
so se v vrsto postavili tisti „sreč-
neži“, ki jim je cepič potomke 

doma že obrodil prvo grozdje, 
in prav ponosno razkazovali 
po dva ali tri zaobljene grozde 
in grozdke, ki so jih nato s tež-
kim srcem, a vseeno darovali za 
skupen sod. So bili pa fantje – s 
svojimi bolj ali manj velikimi 
plodovi v rokah – vseeno vi-
deti izjemno ponosni na svoje, 
khm, grozde ...

Arnečič je ob takšnem za-
dovoljnem razkazovanju nato 
še najavil, naj se naslednje leto 
opogumijo še drugi in jih do-
datno stimuliral z napovedjo, 
da bodo odslej vsako leto izbi-
rali in nagradili največjega – 
med grozdi, seveda. Bojda naj 
bi bil v igri kot glavna nagrada 
za zmagovalca celo avtomobil, 
tako da se res splača potruditi.

Najtežji je imel 
skoraj kilo!

Šele po takšnem uvodu se je 
začel glavni del opravila; trgatev 
na trti s 37 grozdi. Čast prvega 
odreza je pripadla gospodarju 
trte, županu Janezu Jurgcu, ta-
koj za njim pa sta vsak svojega 
odrezala še Arnečič in predse-
dnik Društva vinogradnikov in 
sadjarjev Haloze Edi Hojnik. Ti 
trije možje so nato izmerili še 
sladkobo jagod in rezultat je 
pokazal skoraj neverjetnih 76 

oekslov, kar je celo nekoliko 
več kot lani, ob prvi trgatvi, 
kljub letošnjemu deževnemu 
vremenu! Nato so lahko vsak 
po en grozd odrezali še priso-
tni, na čelu z vinskimi vitezi in 
ostalimi pomembnimi možmi 
in ženami.

Medtem se je ob posebni 
mizi že formirala posebna ko-
misija vinogradniških mojstrov 
z natančno določenimi naloga-
mi; prvi je moral na stotinko 
grama stehtati vsak grozd, dru-
gi je podatke o teži natančno 
zapisoval, tretji je iz vsakega 
grozda nato poznavalsko od-
stranil kakšno morebiti malce 
nagnito jagodo itn.

Na koncu teh meritev in teh-
tanj so bili znani rezultati: naj-
težji grozd s cirkulanske žame-
tne ljubice je tehtal natančnih 
815 gramov, skupno pa je trta 

letos dala za skoraj 12 kilogra-
mov grozdja!

Sklepni del uradne prireditve 
je pripadel Tončku Žumbarju, 
ki je nazorno prikazal, kako so 
se za dobro grozdno letino vi-
nogradniki zahvaljevali nekoč: 
„Ob koncu trgatve je gospodar 
odrezal zadnji grozd, nato še 
tri liste na trti, na vsak pecelj 
lista je nataknil po eno jagodo, 
za konec pa zadnji grozd zmeč-
kal v roki in z njegovim sokom 
poškropil ves vinograd z moli-
tvijo, da naj trta naslednje leto 
spet tako bogato obrodi in da 
bi bilo vina toliko 'štrtijakov', 
kolikor je danes 'šijakov'!

Arnečič pa je še dodal, da če 
bo trta še naprej tako dobro 
uspevala, potem bo treba na-
rediti dodatne sohe (opore) za 
razrast.

SM

Kako so marca letos napovedovali število grozdov
Čisto za konec zimske rezi, v marcu, so „najodgovornejši“ za 

letino cirkulanske žlahtne trte morali za naš časopis napovedati, 
koliko grozdov bo rodila letos jeseni (lani je bilo „uporabnih“ 26, 
ki so skupaj tehtali dobrih 8 kilogramov). Napovedi so bile precej 
različne in zanimive: župan Janez Jurgec je napovedal 52 grozdov, 
podžupan Jožef Klinc kar 62, enako številko je napovedal tudi pre-
kaljen vinogradnik in bivši gorišniški župan Slavko Visenjak, Edi 
Hojnik je bil manj optimističen in je dejal, da jih pričakuje okoli 
32, Zvonko Arnečič pa se je po začetnem izmikanju, da tega pa 
res ne bi rad napovedoval, odločil za številko 35.

Napoved vremena za Slovenijo Danes bo precej jasno. Zjutraj 
in dopoldne bo marsikje po niži-
nah megla ali nizka oblačnost. 
Predvsem v Vipavski dolini bo še 
pihala šibka burja. Najnižje ju-
tranje temperature bodo od 2 do 
7, ob morju in v Vipavski dolini 
okoli 10, najvišje dnevne okoli 14, 
na Primorskem do 20 stopinj C.

V soboto bo pretežno oblačno. 
Proti večeru bo v zahodni in se-
verni Sloveniji pričelo deževati. 
V nedeljo bo oblačno, deževno in 
hladno. Meja sneženja bo na nad-
morski višini med 800 in 1100 
metri. Na Primorskem bo pihala 
burja..

080 19 20 � www.ZavarovalnicaMaribor.si

Cirkulane � Druga posebna trgatev žametne črnine

Žametna ljubica bogato vrača
Druga trgatev potomke najstarejše trte na svetu, mariborske žametne črnine, na hribu Sv. Ane v Cirkulanah je bila rekordna po plo-
dnosti. Je pa tudi res, da so Cirkulančani v to svojo trto naravnost zaljubljeni, kar je opaziti in čutiti ob vsakem obisku, in če bi si dali 
vsaj s pol toliko nežnosti in ljubezni opraviti s svojimi ženskami, bi verjetno občina slovela po največji rodnosti daleč naokoli ... 

Foto: SM

Najtežji grozd cirkulanske žametne črnine – tehtal je natančnih 
815 gramov - je odrezal njen skrbnik Zvonko Arnečič.

Prikolica s potniki 
se je prevrnila

9. oktobra okoli 14.30 je 54-letni 
moški iz okolice Ptuja vozil traktor 
s traktorsko prikolico v Brezovcu iz 
smeri Dolan proti Belskemu Vrhu. Ko 
je pripeljal po klancu navzgor v levi 
pregledni ovinek, hitrosti in načina 
vožnje ni prilagodil svojim sposob-
nostim, lastnostim in stanju ceste 
ter drugim značilnostim prometa, 
vozila in tovora v njem in na njem, 
zato se je priklopno vozilo prevrnilo 
na desni bok. Na njem se je poleg 
zabojev grozdja prevažalo sedem 
oseb. Osebe so padle iz priklopnika 
na nasip ob vozišču; pri tem so se tri 
hudo telesno poškodovale, preosta-
le pa lahko.

Neprevidno na 
prednostno cesto

10. oktobra okoli 11.25 je 47-le-
tni moški iz bližine Ptuja vozil osebni 
avtomobil Renault thalia po Nataši-
ni poti na Ptuju v smeri Osojnikove 
ceste. Ko je pripeljal v križišče na 
Osojnikovi cesti, kjer se je vključeval 
v promet na prednostno cesto, je 
iz smeri Minoritskega trga pripeljal 
76-letni voznik osebnega vozila Vol-
kswagen polo iz Maribora. 47-letni 
voznik je s sprednjim levim delom 
svojega avtomobila trčil v sprednji 
del drugega osebnega avtomobi-
la. Po trčenju so vozila umaknili z 
vozišča. V prometni nesreči je bil 
76-letni voznik lahko telesno poško-
dovan, njegova 76-letna sopotnica 
pa hudo.

Neprevidno 
prehitevanje v ovinku

10. oktobra okoli 21.15 je 24-le-
tni moški iz bližine Destrnika vozil 
osebni avtomobil Renault megane 
v Trnovski vasi iz smeri Biša proti 
Ločiču. Ko je pripeljal v levi nepre-
gledni ovinek, je pričel prehitevati 
pred seboj vozeč osebni avtomobil. 
Takrat je iz nasprotne smeri pripeljal 
60-letni voznik osebnega avtomo-
bila Renault megane iz Lenarta. 
24-letni voznik je pričel zavirati, pri 
tem je avtomobil pričel bočno drseti 
in po več kot 15 m z zadnjim desnim 
delom trčil v prednji del nasproti vo-
zečega osebnega avtomobila. V pro-
metni nesreči je bil 24-letni voznik 
hudo telesno poškodovan, 60-letni 
pa lahko. Oba sta bila z reševalnim 
vozilom odpeljana v SB Ptuj.

Odvzel prednost 
mopedistu

11. oktobra okoli 10.40 je 67-le-
tni moški iz bližine Ptuja vozil osebni 
avtomobil Opel corsa po Potrčevi 
cesti na Ptuju iz smeri Osojnikove 
ceste proti križišču s Ciril-Metodo-
vim drevoredom. V križišču je zavijal 
levo, v Ciril-Metodov drevored, pri 
tem pa ni pustil mimo 63-letnega 
voznika kolesa z motorjem iz bližine 
Lenarta, ki je prihajal iz nasprotne 
smeri in je vozil naravnost. Voznik 
kolesa z motorjem je trčil v sprednji 
desni del osebnega avtomobila, po 
trčenju z glavo udaril v vetrobransko 
steklo, nato pa ga je vrglo preko po-
krova motorja osebnega avtomobila 
na vozišče. V nesreči je bil voznik 
kolesa z motorjem hudo telesno 
poškodovan in je bil s z reševalnim 
vozilom odpeljan v SB Ptuj.

Samovžig sena
8. oktobra okoli 3. ure je prišlo 

do samovžiga bal sena v Zgornjem 
Leskovcu. Zgorelo je okoli 500 bal 
sena in del bližnjega gospodarskega 
poslopja. V požaru poškodovanih ni 
bilo, premoženjska škoda znaša več 
kot 40000 evrov. Požar so pogasili 
gasilci PGD Leskovec in PGD Tržec.

Vlomi, tatvine
Med 9. in 11. oktobrom je ne-

znan storilec vlomil v novogradnjo 
na Spodnji Polskavi. Iz notranjosti je 
odtujil večjo količino keramičnih plo-
ščic in lepilo za ploščice. Premoženj-
ska škoda znaša okoli 3500 evrov.

V noči s 7. na 8. oktober je ne-
znan storilec vlomil v stanovanjsko 
hišo v Žetalah. Iz notranjosti je od-
tujil gotovino. Premoženjska škoda 
znaša okoli 6300 evrov.

Črna kronika

Foto: SM

Predsednik DVSH Edi Hojnik pri 
pokušnji in merjenju sladkorja: 
„Uf, je sladek, je!“

Foto: SM

Takole so se ponašali vsak s svojim in si jih med seboj tudi malo primerjali ter ocenjevali ...


	01str80t
	02str80t
	03str80t
	04str80t
	05str80t
	06str80t
	07str80t
	08str80t
	09str80t
	10str80t
	11str80t
	12str80t
	13str80t
	14str80t
	15str80t
	16str80t
	17str80t
	18str80t
	19str80t
	20str80t
	21str80t
	22str80t
	23str80t
	24str80t
	25str80t
	26str80t
	27str80t
	28str80t
	29str80t
	30str80t
	31str80t
	32str80t

